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 ۳۰ درصد آب شرب در کرمان 
هدر می رود

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمان:

خطر غرق شدن در استخر های 
کشاورزی را جدی بگیرید

 حضور درخشان انجمن 
صنایع غذایی و انجمن خرما

 پاویـون انجمـن صنایـع غذایـی اسـتان و انجمـن 
خرمای ایـران حضـور پررنگـی به همـراه شـرکت های 

مرتبط استان کرمان در نمایشـگاه تخصصی صنایع کشـاورزی و مواد غذایی، اگروفود 
۲۰۲۳ داشـتند.

 رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس بـا اشـاره بـه 
مانع تراشی برخی دسـتگاه ها در روند سـرمایه گذاری 

گفـت: برخـی مـوارد را ماه هـا پیگیـری می کنیـم و در زمینـه زیسـت محیطی درگیـر 
دریافـت مجـوز هسـتم.

خطـر غرق شـدن در اسـتخرهای کشـاورزی را جـدی بگیریـد 
مدیرعامـل سـازمان آتش نشـانی سـیرجان نسـبت بـه وقـوع 

حـوادث تلـخ ناشـی از شـناکردن در اسـتخرهای ذخیـره آب کشـاورزی در فصـل گرمـا 
هشـدار داد.

آتش پـاد سـوم رضـا یوسـفی گفـت: آمار هـا نشـان می دهـد، گرمـی هـوا و اسـتفاده از 
خنـکای آب از جملـه مـواردی اسـت کـه موجـب شـده افـراد بسـیاری بـه دریا، سـد ها، 
رودخانه هـا و اسـتخر های کشـاورزی پنـاه ببرنـد، موضوعـی کـه در صـورت بـی توجهی 
بـه نـکات ایمنـی و مکان هایی که برای شـنا کـردن مناسـب نیسـتند ، حـوادث مرگباری 

را رقـم بزنـد.

گلایه رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس از محیط زیست

 در مواردی
ماه ها پیگیر مجوز 

محیط زیست هستیم
ران

ق ای
  اتا

س:
عک

 فرمانـدار بـم گفـت: 
پاره وقـت  دهیـار 

بایـد مشـخص کنـد چـه روزهایـی در روسـتا 
حضـور دارد و بـه مشـکلات مـردم رسـیدگی 

. کنـد
دهیـاران  همایـش  در  برزنـگ  محمـد 
شهرسـتان بم بـا تاکید بـر احرای طـرح هادی 
روسـتاها اظهـار کـرد: دهیـاران گزارشـات 
مربـوط بـه سـاخت و سـازهای غیرقانونـی را 

اعـلام کننـد.

 معـاون بهداشـتی دانشـگاه علـوم پزشـکی 
جیرفـت از اجـرای طـرح پزشـک خانـواده 
در  درمـان  هزینه هـای  باهـدف کاهـش 

شهرسـتان های جیرفـت و کهنـوج 
خبـر داد.

 امکان تکثیر درخـت انارشـیطان از گونه های 
نـادر و در معـرض انقـراض غـرب آسـیا بـرای 

نخسـتین بار از طریـق ریشـه جوش 
در جنـوب اسـتان کرمان فراهم شـد.
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ادامه مطلب را در2
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

 سال هاست نهادهای بالادستی کشاورزی در استان کرمان در تلاش هستند تا سطح زیر کشت گندم در استان کرمان را بالا ببرند و در 
طرح اصلاح الگوی کشت یکی از مهم ترین محصولات مورد تأکید برای تولید گندم است.

گندمکارانکرماندرانتظاردریافتحقالزحمهگندمکارانکرماندرانتظاردریافتحقالزحمه

ــگ و  ــانه ای اداره کل فرهن ــت فرهنگــی و رس ــت معاون  سرپرس
ــد کــرد: ظرفیــت مســاجد  ارشــاد اســلامی اســتان کرمــان تأکی
در فعالیت هــای فرهنگــی بایــد فعــال شــود ضمــن اینکــه 
تأثیرگــذاری و جریان ســازی آن چیزی اســت که از حــوزه فرهنگ 

ــی رود. ــار م ــر انتظ و هن
ــتاد  ــورای اداری س ــت ش ــی، در نشس ــیدمهدی میرتاج الدین   س
هماهنگــی کانون هــای فرهنگی هنــری مســاجد اســتان بهترین 
ظرفیت بــرای انجــام فعالیت هــای فرهنگی را مســاجد دانســت 

و افــزود: اســلام قوی تریــن ســازمان سیاســی در حکومــت را 
مســجد قــرار داده و در محله هــا هــم مدیر مشــخص کــرده و آن 

ظرفیــت مســجد و ائمــه جماعــت اســت.
 سرپرســت معاونــت فرهنگــی و رســانه ای اداره کل فرهنــگ 
ــه  ــرد: چنانچــه ائم ــح ک ــان تصری و ارشــاد اســلامی اســتان کرم
جماعــات در صــدد نقش آفرینــی در محــلات باشــند در مواجهه 
بــا بســیاری از معضــلات آن محلــه می تواننــد مدیریــت داشــته 

باشــند.
سال ششم      شماره پیاپی 1494      دوشنبه 29 خردادماه 14۰2      8 صفحه      قیمت ۵۰۰۰  تومان

 انتظار از حوزه فرهنگ و هنر اثرگذاری و جریان سازی است

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب در نشست خبری با اصحاب رسانه 
تأکیـد کـرد کـه امسـال قطعـی یـا جیره بنـدی آب نداریـم.  به گـزارش 

کرمان نـو، علیرضـا عبدیـان در پاسـخ بـه پرسـش خبرنـگار کرمان نـو 
مدعی اسـت که برای مدیریت آب تابسـتان امسـال، بر اساس الگوی 

مصرف فشار آب را در حدی تنظیم می کنیم که مشترک نتواند در ۲۴ 
سـاعت مقدار آب بیشـتری از الگـوی مصرف برداشـت کنند.

فرماندار بم:

روستاها جذب 
سرمایه گذار را در 
اولویت قرار دهند

اجرای طرح پزشک 
خانواده باهدف کاهش 

هزینه های درمان و آمار 
مرگ ومیر در جنوب

امکان تکثیر
درخت روبه انقراض 

»انارشیطان« در 
جنوب کرمان

وزارت نیرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

فراخوان مناقصه عمومی  
آگهی مناقصه شماره: 88/ب/03- 1402 م  

شـرکت آب و فاضـلاب اسـتان کرمـان در نظـر دارد مناقصـه موضـوع: حفـر چاههـای 2 و 3 و 4 پدافنـدی 1402 شـهر سـیرجان را بـا بـرآورد: 
22.678.392.718 ریـال و مبلـغ تضمیـن فراینـد ارجـاع کار: 1.133.919.64۰ ریـال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شـرکت کننـدگان 1 نفر و به 
شـماره 2۰۰2۰۰۵963۰۰۰1۰7 را از طریـق سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولـت برگـزار نماید. لذا از کلیه شـرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشـته 
حفـاری رتبـه ۵ و همچنیـن صلاحیـت ایمنـی صـادره از اداره تعـاون کار و رفـاه اجتماعی می باشـند، دعوت می شـود جهت دریافت اسـناد مناقصه تا سـاعت 

19 روز چهارشـنبه مـورخ: 14۰2.۰4.14 به سـامانه سـتاد مراجعه نمایند.
کلیـه مراحـل برگـزاری مناقصـه از دریافـت اسـناد مناقصـه تا ارائه پیشـنهاد مناقصـه گران و بازگشـایی پاکت هـا از طریق درگاه سـامانه تـدارکات الکترونیکی 
دولـت )سـتاد( بـه آدرس www.setadiran.ir انجـام خواهـد شـد و لازم اسـت مناقصـه گـران در صورت عدم عضویـت قبلی ، مراحل ثبت نام در سـایت 

مذکـور و دریافـت گواهـی امضـای الکترونیکی را جهت شـرکت در مناقصه محقق سـازند. 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir  موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ: 14۰2.۰3.27 می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه: ساعت 19 روز شنبه مورخ: 14۰2.۰4.24 

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت: ساعت 13:۰۰ روز شنبه مورخ: 14۰2.۰4.24 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت ۰8:4۵ صبح روز یکشنبه مورخ: 14۰2.۰4.2۵ 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: ۰34-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - ۰21 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 8۵193768

وزارت نیروآب ارمغان آبادانی ست، آبادانی را بیشتر کنیم
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

وزارت نیرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

نوبت دوم

مدیــرکل کمیتــه امــداد امــام خمینــی)ه( اســتان 
کرمــان از جمــع آوری بیــش از 13۰ میلیــارد 
تومــان زکات طــی ســال گذشــته در اســتان 

کرمــان خبــر داد.
ناصــر عســکری نژاد در همایــش زکات ایــن 
ــش  ــن همای ــه هفتمی ــان اینک ــا بی ــتان ب شهرس
سراســری زکات اســتان در شهرســتان بافــت 
ــرای  برگــزار شــد، اظهــار داشــت: نســخه دینــی ب
رفــع مشــکلات اقتصــادی زکات اســت و اگــر 
ــن شــکل انجــام شــود،  ــه بهتری پرداخــت زکات ب
مشــکل اقتصــادی نخواهیــم داشــت و بــرای 
ــه  ــه زکات توج ــد ب ــادی بای ــکلات اقتص ــع مش رف

بیشــتری شــود.
مدیــرکل کمیته امــداد امــام خمینــی)ره( اســتان 
کرمــان عنــوان کــرد: در ســال گذشــته 13۰ 
ــان در بخــش زکات جمع آوری شــده  ــارد توم میلی
ــن زکات  اســت کــه در شــهر و روســتاهایی کــه ای
جمع آوری شــده بــود در حوزه هــای عمرانــی، 

ــت. ــده اس ــه ش ــتی و ... هزین بهداش
ــداد  ــه ام ــای کار کمیت ــه مبن ــان اینک ــا بی وی ب
ــت،  ــی اس ــان و محرومیت زدای ــایی محروم شناس
خاطرنشــان کــرد: کمیتــه امــداد اســتان بــه بیش 
از 118 هــزار خانــوار خدمت رســانی می کنــد 

ــدار  ــتغال زایی پای ــداد اش ــه ام ــور کار کمیت و مح
ــی از  ــش از نیم ــته بی ــال گذش ــه در س ــت ک اس
ــط  ــور توس ــتغال در کش ــغلی و اش ــای ش فرصت ه

ــت. ــده اس ــاد ش ــداد ایج ــه ام کمیت
عســکری نژاد اضافــه کــرد: در ســال گذشــته 
اســتان کرمــان بیــش از 2۰ هــزار فرصــت شــغلی 
بــا اعتبــاری بالــغ  بــر 12۰۰ میلیــارد تومــان ایجاد 
ــه  ــال کمیت ــتغال امس ــار اش ــت و اعتب ــرده اس ک

ــارد  ــه 6۰ میلی ــک ب ــان نزدی ــتان کرم ــداد اس ام
تومــان اســت.  فرهــاد آراســته فرماندار شهرســتان 
ــن اســت  ــرد: شــکرگذاری ای ــار ک ــز اظه ــت نی باف
کــه دســتورات خــدا را اجــرا کنیــم و بــا پرداخــت 

ــم. ــت دهی ــود را برک ــال خ زکات م
او تأکیــد کــرد: زکاتــی کــه در مناطــق جمــع آوری 
می شــود، صــرف عمــران و آبادانــی همــان منطقــه 

می شــود.

جمع آوری بیش از 130 میلیارد تومان زکات در کرمان
نماینـده مـردم تبریـز تاکید کـرد: لازم اسـت هیئت 
نظارت بـر رفتـار نماینـدگان توضیح دهد کـه چرا به 
مسـئله دریافـت خـودرو از سـوی برخـی نمایندگان 
ورود نکـرده و به عنـوان سوءاسـتفاده از اختیـارات و 
جایـگاه نمایندگی که در ایـن زمینه قانون مشـخص 
وجـود دارد این مسـاله را مورد رسـیدگی قـرار نداده 

اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار ایلنـا، احمـد علیرضابیگـی 
نماینـده مـردم تبریـز در مجلـس شـورای اسـلامی 
صبح امـروز در جریـان نطق میـان دسـتور خود طی 
سـخنانی با اشـاره بـه برخـی بندهـای نامـه حضرت 

امیـر علیـه السـلام بـه مالـک اشـتر گفت:
لازم اسـت از همـه پشـتیبانی ها و حمایـت هایـی 
کـه از جانـب نماینـدگان و همین طـور مـردم عزیز، 
اندیشـمندان در حوزه هـای مختلف و رسـانه ها بابت 
اینکه توانسـته باشـم امروز در پشـت همیـن تریبون 
قـرار بگیـرم و در مسـیر ایفـای نمایندگـی انجـام 

وظیفـه کنـم تشـکر مـی کنم.
ایـن نماینـده مـردم در مجلـس بیـان کـرد: لازم می 
دانـم از فرمایشـات مقام معظـم رهبـری در خصوص 
اهمیت و مبارزه بـا اژده های هفت سـر فسـاد و تذکر 
اینکه اگر کسـی در میدان مبـارزه با فسـاد ثابت قدم 
نباشـد از عهـده رویارویی بـا زورگویـان بیـن المللی 
برنخواهـد آمـد سپاسـگزاری مـی کنـم. مـردم ما به 

لحاظ معیشـتی شـرایط سـختی را تجربه مـی کنند 
لذا بیـان آلام ملـت ایـران و رنج پـدران و مـادران در 
تامیـن مایحتـاج اولیـه زندگـی خـود مثنـوی هفتاد 

مـن می شـود.
نماینـده مـردم تبریـز، آذرشـهر و اسـکو در مجلـس 
عنـوان کـرد: ویـژه خـواری و بـه دنبـال آن پنهـان 
کاری باعـث سـرخوردگی و نـا امیـدی تـوده هـای 
مـردم مـی شـود. آنچـه کـه امـروز خـلا آن بـه طور 
ملموس احسـاس می شـود فقـدان قانـون مبـارزه با 
رانـت و ویژه خـواری اسـت و ضـروری بـوده موضوع 
اخیر منشـا تدویـن قانـون مبارزه بـا ویژه خـواری در 

اسـتمرار اصـل 49 قانـون اساسـی شـود.
علیرضـا بیگـی اظهار کـرد: مواجهـه ناصحیـح ارکان 
مجلس شـورای اسـلامی با ویژه خـواری اخیـر صرفا 
پـاک کـردن صـورت مسـئله بـود و جـا دارد عدالت 
خواهـان مجلـس شـورای اسـلامی بـر روی تدویـن 
قانون مبـارزه بـا ویـژه خـواری اهتمام جدی داشـته 
باشـند. لازم اسـت هئیت نظارت بر رفتـار نمایندگان 
توضیح دهـد چـرا در خصوص بهـره منـدی تعدادی 
از نماینـدگان ورود نکـرده اسـت و علی رغـم تصریح 
مـاده 4 قانـون مربوطـه کـه اذعـان مـی دارد سـوء 
اسـتفاده از اختیـارات نمایندگـی و اخـذ امکانـات از 
بخش های دولتـی و خصوصی بـه هر عنـوان و به هر 
شـکل توسـط نماینده و بـه نفع خـود و ... بـه ناحق و 

اعمال نفـوذ  از پسـت نمایندگی بـرای ایـن منظور و 
سـوء اسـتفاده از اطلاعات در دسـترس وی ممنوع و 

مسـتوجب اعمال مـاده 6 ایـن قانون اسـت. 
وی بیـان کـرد: بـر اسـاس قانـون هئیـت نظـارت بر 
رفتار نماینـدگان تنها در صـورت بـروز تخلفات مالی 
توسـط نمایندگان ارسـال گزارش به صورت مستقیم 
به قوه قضائیه می تواند معنی داشـته باشـد در سـایر 
موارد گـزارش تخلفـات احتمالی نمایندگان توسـط 
شعب رسـیدگی قوه قضائیه جهت رسـیدگی و اعلام 
نظـر در هئیت معنـی دارد که نحوه اعـلام نظر هئیت 
در این فقـره اخیر سـوال برانگیـز و ناصحیح اسـت از 
سـوی دیگر هئیـت رئیسـه نیز براسـاس نامـه ای که 
فاقـد وجاهت قانونـی و ناقـض اصـول 84 و 86 قانون 
اساسـی بـوده بـه مـدت 4۰ روز از ایفـای نمایندگی 
اینجانـب ممانعـت بـه عمـل آمـده اسـت لـذا بـرای 
اقنـاع افـکار عمومی تشـریح عملکـرد هئیت رئیسـه 
در این خصـوص ضروری اسـت از امعان نظر ریاسـت 
قـوه قضائیه در پاسـخ بـه مرقومـه ای که خدمتشـان 
تقدیم کـردم سپاسـگزاری مـی کنم. ارجـاع موضوع 
بـه بخـش نظارتـی دادسـتانی کل کشـور موجبـات 
دقت نظـر و تامین رسـیدگی عادلانه به اتهـام ناروای 
منتسـب به خدمتگـزار مردم را فراهم سـاخته اسـت 
تقاضـا دارم کـه نتیجـه رسـیدگی را مطالبه و مسـیر 

دادرسـی را بـر این مبنـا راهبـری نماید.

هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان توضیح دهد چرا به مسئله دریافت 
خودرو از سوی برخی نمایندگان ورود نکرد

یـک فعـال سیاسـی اصولگـرا گفـت: اگـر می خواهیم 
رشـد اقتصادی داشـته باشـیم باید کارآمدی در حوزه 
اجرایـی کشـور را تبدیـل بـه فرهنـگ کنیم. تـا زمانی 
که اقتصاد سیاسـی، اقتصاد دولتی و اقتصاد دسـتوری 
داریـم همیـن وضـع ادامـه خواهـد داشـت بنابرایـن 
بایـد تکلیـف اقتصـاد دولتـی، سیاسـی و دسـتوری را 

روشـن کنیم.
به گزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایلنا، امیررضـا واعظ 
آشـتیانی فعـال سیاسـی اصولگـرا در پاسـخ بـه ایـن 
سـوال کـه برخـی معتقدنـد وقتـی آقـای اژه ای رئیس 
قوه قضاییه از ضـرورت ایجـاد امیـد در جامعه صحبت 
کردنـد ایـن امر نـه با حـرف کـه بایـد بـا عمـل و قول 
همراه باشـد، تحلیل شـما دربـاره صحبت هـای رئیس 
قوه قضاییـه چیسـت و لازمه ایجـاد امیـد در جامعه به 
چـه صورتی اسـت، گفـت: رهبر انقـلاب به بحـث امید 
در سـخنرانی اخیرشـان اشـاره کردنـد و آقـای اژه ای 
هـم در همـان راسـتا ایـن مطلـب را پیگیـری کردنـد 
و وظیفـه آحـاد مسـئولین دانسـتند تـا شـرایط را بـه 
گونـه ای فراهم کننـد کـه یـأس و ناامیـدی در جامعه 
نباشـد. جدا از مسـئولین برخی هـا علاقه مندنـد تا بذر 
ناامیـدی بکارند به ویـژه نیروهای اپوزیسـیون و برخی 
افرادی که بـه نوعـی تریبون دارنـد، به گونه ای سـخن 
می گوینـو و موضع گیـری می کننـد کـه ناامیـدی در 

جامعه بیـش از گذشـته منتشـر می شـود.

وی افـزود: لـذا ایـن بی انصافی اسـت که ما نقـاط قوت 
در مجموعـه نظام را نبینیـم و بخواهیم بـه نقاط ضعف 
بپردازیـم و آن را بزرگنمایـی کنیـم. ایـن جفـا در حق 
نظـام و مـردم اسـت. بـه هـر جهـت در هـر دولـت و 
نظامی در سراسـر گیتی مشـکلات فراوان اسـت. شـما 
می بینیـد در کشـورهای دیگر هم مشـکلات مـردم در 
بحث های اقتصـادی، فرهنگی و مسـائل مختلف کاملا 
مشـهود اسـت. این واقعیـت وجـود دارد که مـا دنیایی 
عاری از عیـب نداریم. ضمـن اینکه موضع گیـری آقای 
اژه ای هم به عنـوان قاضی القضات در ایـن زمینه خوب 
اسـت. به هـر جهـت وقتـی قاضی القضات یک کشـور، 
بحث امیـد را در حوزه مسئولیتی شـان مطـرح کرده و 
ایـن موضـوع را بـه زیرمجموعه شـان تکلیـف می کند، 
بسـیار حائز اهمیـت اسـت. البته ایـن بحث امیـد تنها 
به مسـئولین ختم نمی شـود، بلکـه مجریـان قانون در 
حوزه هـای مختلـف مثـل قـوه قضاییـه، قـوه مقننـه و 
حتی قـوه اجرایی بایـد بـذر امید را بـا عملکـرد مثبت 
و کارآمد خودشـان نشـان بدهنـد و بایـد عملکردها به 

سـمتی بـرود که امیـد ایجاد شـود.
واعظ آشـتیانی تصریـح کـرد: مـا هرجایـی می بینیـم 
که مـردم ناراحت هسـتند، نشـان از این واقعیت اسـت 
کـه مسـئولین اجرایـی در کارهایشـان کوتاهـی دارند 
و هرجـا کـه مـردم شـاداب هسـتند و شـرایط خوبـی 
را احسـاس می کننـد نشـان می دهـد کـه کارهـا بـه 

درسـتی و خوبـی انجـام می گیـرد. بـرای اینکـه امیـد 
ایجـاد شـود، اولیـن کار در حوزه های مختلـف انتخاب 
افـراد کارآمـد در جایگاه هـای خودشـان اسـت. اگر ما 
افـراد را بـه خوبـی انتخـاب کنیـم و شایسته سـالاری 
در حـوزه انتخابـات را حاکمیـت ببخشـیم، می توانـد 
در امیدآفرینـی مـردم نقـش بسـیاری داشـته باشـد و 
مـا می توانیـم از نیروهایی کـه نظام بـرای آنـان هزینه 
کـرده، تجربـه بـه دسـت آوردنـد و کارهـای اجرایـی 
موفق در گذشـته داشـتند، اسـتفاده کنیم و آنهـا را در 

جـای مناسـب بگذاریـم. 
این فعـال سیاسـی اصولگرا در پاسـخ به این سـوال که 
در وضعیـت حال حاضـر، میـزان نارضایتـی و ناامیدی 
جامعـه از رونـد اجرایـی حاکمیـت بالاتر رفتـه، به نظر 
شـما با چه میزانی می تـوان ایـن ناامیـدی و نارضایتی 
را کاهش داد، گفـت: کارآمـدی باید اثرگذاری داشـته 
باشـد. واعظ آشـتیانی تصریـح کـرد: دولـت  مـا، دولت 
متـورم و چـاق اسـت. هرچـه کـه مـا درآمـد داشـته 
باشـیم، هزینـه می کنیـم. یعنـی تـراز بـه سـمت 
مثبت شـدن نمی رود و اگر می خواهیم رشـد اقتصادی 
داشـته باشـیم، باید کارآمدی در حوزه اجرایی کشور را 
تبدیل به فرهنگ کنیم. تـا زمانی که اقتصاد سیاسـی، 
اقتصاد دولتـی و اقتصاد دسـتوری داریـم، همین وضع 
ادامـه خواهـد داشـت بنابرایـن بایـد تکلیـف اقتصـاد 

دولتـی، سیاسـی و دسـتوری را روشـن کنیم.

تا زمانیکه 8۵ درصد اقتصاد کشور دست دولت باشد، هیچ 
امیدی به اصلاح امور اقتصادی نداریم
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خبر
گلایه رئیس کمیسیون اقتصادی 

مجلس از محیط زیست

در مواردی ماه ها پیگیر 
مجوز محیط زیست 

هستیم
رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس بـا 
اشـاره به مانع تراشـی برخـی دسـتگاه ها در 
رونـد سـرمایه گذاری گفـت: برخی مـوارد را 
ماه ها پیگیری می کنیـم و در زمینه زیسـت 

محیطـی درگیـر دریافـت مجوز هسـتم.
محمدرضـا پورابراهیمی در جلسـه شـورای 
توسـعه و برنامه ریـزی اسـتان کرمـان اظهار 
کرد: پروژه های جدیدی از سـال گذشـته در 
مرکز استان آغاز شـده و دستگاه های اجرایی 
باید در رونـد اجـرا همراهی و کمـک کنند و 
دسـتگاه های مربوطه در تامین زیرساخت ها 

راهـکار بدهند.
او با اشـاره بـه برخی مانـع تراشـی ها در روند 
سـرمایه گذاری افزود: برخـی مـوارد را ماه ها 
پیگیـری می کنیـم کـه در زمینـه زیسـت 
محیطـی درگیـر دریافت مجـوز هسـتم. به 
عنـوان مثـال پـروژه 4۰۰ مگاواتـی نصـب 
پنل هـای خورشـیدی بـه عنـوان بزرگترین 
شـهرک انرژی خورشـیدی کشـور در راین، 
ماه هـا معطل مجـوز محیط زیسـت اسـت و 
نـه تنها بـه اسـتان تفویـض اختیـار نکردند، 
ایرادهایـی در تهـران گرفتـه شـده و مجـوز 

داده نمی شـود.
پورابراهیمی بیان کرد: از سـال گذشته بیش 
از 1۵۰ هـزار میلیـارد تومـان پروژه سـرمایه 
گـذاری در مرکـز اسـتان کرمان آغاز شـده و 
در حال اجراسـت و به دو تا سـه برابر افزایش 

خواهـد یافت.
به گزارش ایسـنا، امیر حسـن زاده سرپرست 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی اسـتانداری 
کرمان نیز در این جلسـه اظهار کرد: هدف از 
مسئولیت اجتماعی شرکت های بزرگ، پول 
پاشی نیست، بلکه مسئولیت اجتماعی را در 
ایجاد صنایع پایین دسـتی و رسـته مهارتی 
می دانیـم. او افـزود: کارگاه هـای کوچـک و 
بزرگ اسـتان بـه نیـروی ماهـر نیـاز دارند و 
جهاد دانشگاهی، دانشـگاه علمی و کاربردی 
و دانشـگاه فنـی و حرفـه ای آمادگـی دارنـد 

براسـاس نیاز، آموزش را ارائـه بدهند.
حسـن زاده بیان کـرد: اسـتان کرمـان رتبه 
اول کشـور را در تولید آهن اسـفنجی، کاتد و 
کنسانتره دارد اما در صنایع پایین دستی کار 
نکردیـم و باید با ایـن نگاه، پروژه های اسـتان 

تعریف شـود.
همچنین سـیدمصطفی آیت اللهی موسوی 
معـاون عمرانـی اسـتاندار کرمـان در ایـن 
جلسـه گفت: شـرکت های معدنـی و معادن 
زیرسـاخت های اسـتان از جملـه راه هـا را 
اسـتفاده و آنهـا را از بیـن می برند لـذا باید در 

ایـن زمینه بـه اسـتان کمـک کنند.

با هدف مقابله با آفت سوسک 
سرخرطومی حنایی

۷۵ پاجوش نخل
بدون مجوز در عنبرآباد 

امحا شد
مدیـر جهـاد کشـاورزی عنبرآباد گفـت: 7۵ 
اصلـه پاجـوش نخـل تهیـه شـده از مناطق 
آلوده به آفت سوسـک سـرخرطومی حنایی 
خرما که بدون رعایـت ضوابط قرنطینه ای در 
بخش مردهک شهرسـتان جابه جا شده بود 

توقیـف و از بین برده شـد.
ابوالحسـن پیرنیا، اظهـار کـرد: پاجوش های 
توقیـف شـده، از باغ هـای آلـوده بـه آفـت 
سـرخرطومی حنایی روسـتای خاتـون آباد 
خریـداری و در دهسـتان گرم سـالار رضا در 
ایـن شهرسـتان منتقـل شـده بود کـه طی 
عملیـات ردیابی کارشناسـان ایـن مدیریت، 
شناسـایی و به منظور جلوگیـری از آلودگی 

نخلسـتان هـای شهرسـتان نابود شـد.
او بـه باغـداران توصیـه کـرد بـرای احـداث 
نخلسـتان، پاجوش هـای مـورد نیـاز خـود 
را بـا هماهنگـی کارشناسـان مراکـز جهـاد 
کشاورزی شهرسـتان و از مناطق سالم تهیه 
کننـد و در صورت مشـاهده هرگونه پاجوش 
که بـدون هماهنگی، بـه صـورت غیرقانونی 
و بـدون توجـه بـه ضوابـط قرنطینـه ای در 
شهرسـتان حمل شـود با نخل کاران و حمل 

کننـدگان برخـورد خواهد شـد.
پیرنیـا ادامـه داد: سوسـک سـرخرطومی 
حنایی آفت قرنطینه ای خطرناک اسـت که 
به صورت خاموش از تنـه درختان تغذیه می 
کند و در مدت کوتاهی باعث خشـک شـدن 

و مـرگ درختـان نخل می شـود.
او با بیـان اینکه 116 مورد از نخـل های آلوده 
شهرسـتان تیمار و 13 مورد نیـز از بین برده 
شـده اسـت اضافه کرد: پنج تیم هـم در حال 

پایش درختان نخل شهرسـتان هستند.
پیرنیا با اشـاره بـه اینکـه این آفت بیشـتر به 
درختـان پنج تـا 1۵ سـاله خسـارت می زند 
یـادآور شـد: از ابتـدای امسـال تا کنـون 38 
هـزار اصلـه درخت خرما پایش شـده اسـت.
او ادامـه داد: هفـت هـزار هکتـار سـطح زیـر 
کشت نخیلات عنبرآباد اسـت که نخلستان 
های روسـتای قائم بخش مرکزی و روستای 
کوشـک مـور در بخـش جبالبـارز جنوبی به 

این آفـت آلـوده شـده اند.
پیرنیا افزود: آفت سوسـک سـرخرطومی در 
عنبرآبـاد بـرای اولین بـار در سـال 14۰۰ در 
روسـتای علی آبـاد قدیـری بخـش مرکزی 
و در جنـوب کرمـان در منوجـان در 1396 
مشاهده شـده است.  اخیرا در شـورای تامین 
استان مصوب شـده که هرگونه نقل و انتقال 
پاجـوش نخل بـدون داشـتن مجـوز گواهی 

سـلامت از جهادکشـاورزی ممنوع است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان:

30 درصد آب شرب در کرمان 
هدر می رود

مدیرعامـل شـرکت آب و فاضـلاب در نشسـت خبـری بـا اصحاب 
رسـانه تاکیـد کـرد کـه امسـال قطعـی یـا جیره بنـدی آب نداریم.
به گـزارش کرمان نو، علیرضا عبدیان در پاسـخ به پرسـش خبرنگار 
کرمان نـو مدعـی اسـت کـه بـرای مدیریـت آب تابسـتان امسـال، 
براسـاس الگوی مصـرف فشـار آب را در حدی تنظیـم می کنیم که 
مشـترک نتواند در 24 سـاعت مقدار آب بیشـتری از الگوی مصرف 

برداشـت کنند.
عبدیـان در خصـوص کاهش فشـار شـدید آب از سـاعت 11 شـب 
بـه بعـد در مناطقـی من جملـه مدیریـت و حکیـم و بنـد مملکت، 
گفت:بعضی شهروندان پمپ را مسـتقیم در شبکه گذاشته و مخزن 
ندارند کـه این امـر باعث شـده تا شـهروندان دچار مشـکل شـوند.
او در ایـن رابطه افـزود: ما پایـش خانه به خانـه را در نظـر گرفتیم تا 

پمپ هایی که مسـتقیم روی شـبکه هسـتند را خارج کنیم.
او در این نشست بخشـی از مشـکل اصلی شـهر کرمان را انشعابات 
غیرمجاز می داند امـا تاکید دارد که در خصوص انشـعابات غیرمجاز 
نه اجـازه قطـع آب را داریـم و نـه می توانیم ایـن انشـعابات را مجاز 

. کنیم
بـه گفتـه او ۵ شـهر اسـتان مـن جملـه کرمـان، بـم، سـیرجان، 
رفسـنجان، زرند دچـار بحران و تنش اب شـدید هسـتند کـه برای 

عبـور از تابسـتان 14۰2 ایـن مناطـق رصـد و پایـش شـدند.
او در این رابطـه افزود: کرمـان با توجه بـه کسـری آب، 8 حلقه چاه 
برای تابسـتان امسـال حفر شـده کـه پیشـرفت فیزیکی شـان 8۵ 
درصد اسـت و تا 1۰ تیـر ماه در مـدار می آیند و بخشـی از کسـری 

آب را جبـران می کنیـم .
مدیرعامل شـرکت آب و فاضلاب اسـتان کرمان متوسـط هدر رفت 
آب شرب استان که شـامل 84 شـهر اسـت را 3۰ درصد اعلام کرد.
بـه گفتـه او، بـا توجـه بـه حجـم بـالای کار در زمینـه بازسـازی 
شـبکه های فرسـوده، بـر مبنـای تماس هـای گرفته شـده بـا 122 

نشـتی های شـبکه شناسـایی و اولویت بنـدی می شـوند.
به گفتـه عبدیان، در سـال گذشـته از اعتبـار 78۰ میلیـارد تومانی 
اسـتانی، 2۰ درصدش برای بازسـازی شـبکه های شـهری گذاشته 
شده اسـت.کرمان نزدیک 12 هزار انشـعاب غیرمجاز دارد که باعث 
شـده در محاسـبه میـزان هـدر رفت دچـار مشـکل شـویم و عملا 

بخشـی از این محاسـبات بلاتکلیـف بماند.

ثبت نام فعالان اقتصادی در
2 سامانه  جامع انبارها و تجارت

 معـاون بازرگانـی ایـن اداره کل در جمـع اتحادیه هـای صنفـی 
شهرسـتان کهنوج بـر ثبت نـام همه فعـالان اقتصـادی در سـامانه 

هـای جامـع انبارهـا و جامـع تجـارت تاکیـد کرد.
محسـن مشـایخی در جلسـه بـا اتحادیه هـای صنفـی شهرسـتان 
کهنـوج، ضمـن ارائـه توضیحاتـی در رابطـه بـا برگـزاری انتخابات 
اتحادیـه هـای صنفـی ایـن شهرسـتان، بـر لـزوم همـکاری همـه 
اتحادیه های صنفـی تاکید کرد وی افـزود: انتخابـات اتحادیه های 
صنفی شهرسـتان کهنوج باید با حضور حداکثری و پرشـور اصناف 

و بازاریـان برگزار شـود.
او با اشـاره بـه ضرورت ثبـت نام کلیـه فعـالان اقتصادی در سـامانه 
جامـع تجـارت و سـامانه جامـع انبارهـا، تصریـح کـرد: در صـورت 
عدم ثبت نـام در سـامانه های مذکـور، پرونده تشـکیل شـده برای 
واحدهای صنفـی متخلف پس از شناسـایی، به تعزیـرات حکومتی 

ارجـاع می شـود.
در ادامه مسـئول حراسـت اداره کل صنعت، معدن و تجارت جنوب 
کرمان، بـا بیان اینکه در بازرسـی و نظارت ایـن اداره کل از انبارهای 
نگهداری کالا و فروشـگاه های لوازم کشـاورزی شهرسـتان کهنوج 
مقداری سـم و بذر تقلبی کشـف و جمع آوری شـد، اظهار داشـت: 
در جنوب کرمان مسـئله سـموم و بذرهای تقلبی مسـئله حساسی 
اسـت که کشـاورزی منطقه را به خطر انداخته لـذا اداره کل صمت 
جنـوب کرمان بـا متخلفیـن و توزیـع کننـدگان سـموم و بذرهای 

تقلبی طبـق قانـون رفتار خواهـد کرد.
سـعیدی افزود: برای جلوگیـری از انحراف سـوخت، بایـد در رابطه 
با تاییـد سـوخت معـادن، ماشـین آلات سـنگین و صنـوف دقت و 

حساسـیت بیشـتری داشت.
او خاطرنشـان کرد: شـهروندان در صـورت مشـاهده هرگونه تخلف 
ماننـد وجـود انبارهای مشـکوک، سـم یـا بـذر تقلبی و مشـکوک، 
گرانفروشـی، کم فروشـی، احتـکار، عـدم درج قیمت، عـدم صدور 
فاکتور فـروش و... مراتـب را از طریـق سـامانه ir.124.www یا 
تلفن 124 بـه بازرسـان اداره کل صنعـت، معدن و معـدن و تجارت 

جنـوب کرمـان اطـلاع داده تا تا رسـیدگی شـود
براسـاس قانون، تمامی دسـتگاه های دخیل در فرآیندهای تجارت 
داخلـی و خارجی کشـور موظفند در عملیـات فرآیندهـای تجاری 
خـود، تنهـا از طریـق سـامانه جامـع تجـارت بـا بازرگانـان و تجار، 

تبـادل اطلاعات داشـته باشـند.

خبر  به مناسبت بزرگترین رویداد صنعت غذا در ایران: 

حضور درخشان انجمن صنایع غذایی و انجمن خرما 
پاویون انجمن صنایع غذایی استان و انجمن خرمای ایران حضور پررنگی به همراه شرکت های مرتبط استان کرمان در  نمایشگاه تخصصی صنایع کشاورزی و 

مواد غذایی، اگروفود 2023 داشتند.
گزارش

کاغذ وطن
در شـرایطی سـومین روز نمایشـگاه تخصصـی صنایـع 
کشـاورزی و مـواد غذایـی، اگروفود، بـا حضور گسـترده 
شـرکت های غذایی داخلـی و خارجی در حـال برگزاری 
اسـت که عدم توجه بخـش دولتی بـه این رویـداد بزرگ 

نیز مـورد انتقاد اسـت.
سـی امیـن نمایشـگاه بیـن المللـی تخصصـی صنایـع 
کشـاورزی، مواد غذایـی، ماشـین آلات و صنایع وابسـته 
تهران )اگروفود( از 26 تا 29 خرداد ماه در محل نمایشگاه 
بین المللـی در حـال برگزاری اسـت و اسـتقبال بالایی از 
ایـن رویداد بـزرگ غذایی صـورت گرفتـه اسـت. در واقع 
نمایشـگاه اگروفـود بزرگترین رویـداد صنعت غذا اسـت 
که فعـالان حـوزه مواد غذایـی و دیگـر صنایع وابسـته به 
آن اصـولا در ایـن نمایشـگاه حضـور دارنـد و محصولات 
متنوع خود را بـرای بازدید کننده های داخلـی و خارجی 

به نمایـش گذاشـته اند.
 

اگروفود فراتر از انتظارات ما برگزار می شود
محسن رشـید فرخی رئیس انجمن ملی خرمای ایران در 
این خصـوص می گویـد: بنده شـخصا توقع ایـن بازخورد 
را از سـوی مخاطبان نداشـتم. بسـیار اسـتقبال بالا است 
و به این واسـطه کلیه غرفـه داران حـوزه کاری مـا تمایل 
خود برای شـرکت در دیگر نمایشـگاه هایی با این سـطح 
کیفـی را اعـلام کرده اند. بـه خصـوص اینکـه در اگروفود 
توانسـته اند بـه خوبـی توانایی هـا و محصـولات خـود را 
برای مراجعیـن داخلی و خارجـی به نمایشـگاه بگذارند.

اگروفود؛ نمایشگاهی شایسته 
صنعت غذایی کشور 

مقـداد تکلـوزاده دبیـر انجمـن ملـی خرمـا نیـز در ایـن 
خصـوص می گویـد: همانطـور کـه می دانیـد نمایشـگاه 
اگروفود بزرگترین نمایشـگاه غذایی کشـور اسـت که در 
مقایسـه با برخی از نمایشگاه های حاشـیه خلیج فارس و 
حتی کشـورهای صاحب نام در حوزه تولید مـواد غذایی، 
ماشـین آلات و همچنین مواد اولیه بسـیار قوی تر اسـت. 
در واقـع در اگروفـود همیشـه شـرکت های بسـیار قـوی 
غذایی ایـران حضور داشـته و از این نمایشـگاه اسـتقبال 
می کننـد. لذا اتفاق خوبی اسـت که منتج به توسـعه بازار 
می شـود. اگرچـه دیدگاه مـا این اسـت که نمایشـگاه ها 
علاوه بر بحث توسـعه بـازار یـک کلاس آموزشـی خوب 

بـرای همه مـا در هر سـطح کاری اسـت.
انجمـن ملـی خرمـا ایـران بـرای اولیـن بـار پاویونـی به 
وسـعت 16۰۰ متر مربع برای حضور بیش از 46 شـرکت 
تولید کننده و فعـال در حوزه فـرآوری خرمـا در اگروفود 
تدارک دیده اسـت و حضور دارند. در این نمایشـگاه غرفه 
انجمن سردخانه داران جنوب با پشـتیبانی اتاق بازرگانی 
و عاملیت خوشـه خرمای جنوب، به همـراه هیاتی 8 نفره 
از فعالان حـوزه خرمـای جنـوب کرمـان، مدیـر اجرایی 

و رییـس دفتـر اتـاق بازرگانـی جنـوب کرمـان مجموعا 
به تعـداد 4۰ نفر از فعـالان و مسـئولان جنـوب کرمان از 

نمایشـگاه بازدید داشتند. 
  

تجمیع غرفه های کرمان در یک پاویون 
شریفی مدیر مجتمع شـرکت آلومینیوم هزار گفت: یکی 
از نـکات مثبت حضـور واحدهـای کرمانـی در »آگروفود 
2۰23« کنـار هم بـودن آن هـا در یـک پاویون اسـت که 

امکان تهاتـر و همکاری بیشـتر را فراهـم می کند.
شـریفی مدیر مجتمع شـرکت آلومینیـوم هـزار، یکی از 
واحدهای تولیدی حاضر در این نمایشـگاه گفت: تجمیع 
غرفه هـای اسـتان کرمـان در یـک پاویـون، از اتفاق های 
خوب نمایشـگاه امسـال اسـت که به همـت خانه صمت 
کرمـان و انجمـن تخصصـی صنایـع همگن غذایـی رقم 
خورد. شـریفی افزود: شـرکت آلومینیوم هزار در شهرک 
صنعتی شماره 2 کرمان مشـغول به فعالیت است و اقلام 
آلومینیومی مورد نیـاز صنایـع غذایی را تولیـد می کند.

حمایت  نرم افزاری شرکت شهرک های صنعتی 
کرمان از واحد های تولیدی

مدیرعامـل شـرکت شـهرک های صنعتـی کرمـان در 
حاشـیه بازدید از نمایشـگاه »آگروفـود 2۰23« گفت: در 
راستای سیاسـت های سـازمان صنایع کوچک و شرکت 
شـهرک های صنعتـی ایـران از واحد هـای مسـتقر در 
شـهرک های صنعتـی کرمـان حمایت هـای نرم افـزاری 

خواهیـم داشـت.
حسـین میجانـی گفـت: آگروفـود یکـی از بهتریـن 
نمایشـگاه های صنایـع غذایـی حتـی در مقایسـه بـا 

نمایشـگاه های خارجـی اسـت.
او بـا اشـاره بـه حضـور گروهـی تعـدادی از برندهـای 
واحد های تولیدی اسـتان کرمان در این نمایشـگاه افزود: 
این امـر نکتـه مثبتـی اسـت و این حضـور تجمیعـی در 
پاویـون انجمن تخصصـی همگـن صنایع غذایی اسـتان 
کرمان امری ارزشـمندی و در شـأن اسـتان کرمان است.
میجانـی ادامـه داد: مـا در کرمـان در پی آن هسـتیم که 
فرهنـگ انجـام فعالیت های گروهـی را گسـترش دهیم. 
غالبا هر کاری که به صورت گروهی انجام شـود پیشرفت 

بیشـتر و خروجـی قابل توجهـی خواهد داشـت.
مدیرعامل شـرکت شـهرک های صنعتی اسـتان کرمان 
گفـت: در همیـن راسـتا حـدود یک مـاه پیـش ارتباطی 

بین واحد هـای کوچک و متوسـط اسـتان ایجـاد کردیم 
که بـر اسـاس خوشـه صنعتـی قطعـات و ماشـین آلات، 
باعـث شـد قراردادهای بهتـری منعقـد شـود و تولیدات 

بهتری نیـز صـورت گیرد.
میجانی بـا اشـاره بـه بازدیـد از غرفه های کرمانـی حاضر 
در نمایشـگاه افزود: واحد هـای تولیدی حاضـر در پاویون 
کرمان بازخـورد و عکس العمل خوبی داشـتند، در برخی 

از ایـن واحد های نیـز قراردادهایی منعقد شـد.

او در پایـان تاکیـد کـرد گفت: در راسـتای سیاسـت های 
سـازمان صنایـع کوچـک از واحد هـای صنعتـی کـه در 
شهرک های صنعتی اسـتان مستقر هستند حمایت های 

نرم افـزاری خواهیم داشـت.
 

اهمیت حضور شرکت های خارجی در نمایشگاه و 
راه افتادن چرخ تولید 

بـر خـلاف بسـیاری از نمایشـگاه هایی کـه بیـن المللی 
خوانده می شـود اما شـرکت های خارجـی در آن حضور 
ندارنـد، اگروفـود جزو معـدود نمایشـگاه هایی اسـت که 
شـرکت هایی از دیگـر کشـورها بـه خصوص کشـورهای 
اطراف و همچنیـن اوراسـیا در آن حضور دارنـد و این امر 
بـرای غرفـه داران و شـرکت کننده هـا در راسـتای بـازار 
سـازی حائز اهمیت اسـت. در حالی برپایی نمایشـگاه ها 
دارای اهمیت اسـت که به گفته برخی شـرکت کننده ها 

در شـرایطی می توان به نتیجه آن امیدوار بـود که بازدید 
کننده هـا غالبـا تخصصـی باشـند و مـردم عـادی که به 
نیت وقـت گذرانـی به بازدیـد می آینـد کم باشـد. به این 
ترتیب امَسـاکی از دیگر شـرکت کننده هـا در اگروفود به 
بازار می گویـد: دقیقا مهمی ایـن نمایشـگاه از این جهت 
اسـت کـه بازدیدکننده هـای کـه حضـور مـی یابنـد به 
اصطلاح سـیاهی لشـکر نباشـند و خرید داشـته باشـند 
تا چرخـه تولید راه بیفتد. خوشـبختانه در این نمایشـگاه 
کشـور افغانسـتان جزو پایه های ثابت اسـت که بـرای ما 

به عنوان کشـوری همسـایه مهم اسـت.
 

حضور پررنگ تجار کشورهای همسایه در 
نمایشگاه اگروفود 

بر اسـاس این گـزارش یکـی از اصلـی ترین چالـش های 
حـوزه صنعـت غذایـی بحـث بسـته بندی اسـت کـه به 
دلیل نبود دانش فنی و همچنین ضعف در ماشـین آلات 
روز دنیـا تولید کننـده غالبا با مشـکل مواجه هسـتند. به 
خصوص اگر قرار باشـد در حوزه صادراتی فعالیت داشـته 
باشـند. با این وجود یکـی از اقداماتی که از سـوی اسـتان 
کرمـان بـرای اگروفـود صـورت گرفتـه حضـور در قالب 
پاویون بـوده که در بین شـرکت کننـده ها فعـالان حوزه 

بسـته بندی نیـز حضـور دارند. 
وحید امیری یکی از غرفـه داران و فعالان در حوزه بسـته 
بندی محصولات غذایی نمایشـگاه را پررونق می خواند و 
می گوید: خوشـبختانه چـون در قالـب پاویونی از اسـتان 
کرمان حضور داریم با قـدرت و با ارائـه محصولات متنوع 
بالایی حضور داریم. بـرای اگروفود تبلیغات خوبی صورت 
گرفته و مهمانانی از کشـورهای مختلف همچون اوگاندا، 
عـراق و ترکیه به مـا مراجعـه کرده انـد. همچنیـن برای 
تامین یکسـری مواد اولیـه نیـز بازدیدکننده های چینی 
حضـور دارند کـه ایـن رفـت و آمدها مـی توانـد در حوزه 

بسـته بندی کمک کننده باشـد.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ استان

مدیرعامل سـازمان آتش نشـانی سیرجان نسبت 
بـه وقـوع حـوادث تلـخ ناشـی از شـنا کـردن در 
اسـتخر های ذخیـره آب کشـاورزی در فصل گرما 

هشـدار داد.
آتش پـاد سـوم رضا یوسـفی گفـت: آمار ها نشـان 
می دهـد، گرمـی هـوا و اسـتفاده از خنـکای آب 
از جملـه مـواردی اسـت کـه موجـب شـده افراد 
بسـیاری به دریا، سـد ها، رودخانه ها و استخر های 
کشـاورزی پناه ببرند، موضوعی کـه در صورت بی 
توجهـی بـه نـکات ایمنـی و مکان هایی کـه برای 
شـنا کردن مناسـب نیسـتند ، حـوادث مرگباری 

را رقـم بزند.
او بیـان  کـرد: خطـر سـقوط و غـرق شـدگی در 
استخر های پلیمری در مقایسـه با دیگر استخر ها 
بیشتر است؛ زیرا پوشـش های ژئوممبران، حالتی 
شـبیه پلاسـتیک فشـرده دارنـد و خیلـی لغزنده 
هسـتند، بـه ایـن ترتیـب اگـر کسـی در اسـتخر 
سـقوط کند، نمی توانـد از روی ایـن ورق های لیز، 
خـودش را به بیـرون اسـتخر کشـانده و جانش را 

نجـات دهد.
مدیرعامـل سـازمان آتـش نشـانی و خدمـات 
ایمنـی شـهرداری سـیرجان بیـان تصریـح کرد: 
ایـن اسـتخر ها بـه صورتی سـاخته می شـوند که 
بر خلاف اسـتخر های سـیمانی، نـه پلـه ای دارند 

کـه بتـوان از آن ها خـارج شـد و نـه لبـه ای دارند 
کـه بتـوان از آن یـاری جسـت، تا رسـیدن کمک 
و نیرو هـای امـدادی خـود را روی آب نگه داشـت.
او بـا بیـان اینکـه اسـتخر های کشـاورزی به هیچ 
وجه برای شنا مناسـب نیسـتند، افزود: دارندگان 
اسـتخر های کشـاورزی موظـف بـه نصـب تابلـو 
شـنا ممنوع در پیرامون استخر هسـتند و تمامی 
اسـتخر های کشـاورزی باید فنس کشی مناسب 
داشـته و بـه نردبـان نجـات اسـتاندارد بـه تعـداد 
کافی مجهز باشـند تـا در زمـان نیاز به سـرعت از 

آن اسـتفاده شـود.
یوسـفی توصیـه کـرد: کشـاورزان و تمامـی بهره 
بـرداران از اسـتخر های آب کشـاورزی فن شـنا را 
بیاموزنـد و از وسـایل ایمنـی مانند جلیقـه نجات 
استفاده  کنند و  آنها را در دسـترس داشته باشند.

معـاون معمـاری و شهرسـازی شـهردار کرمـان 
از تعیین تکلیـف سـاختمان های دارای حکـم 
تخریـب بـا اجـرای تبصـره قانـون بودجـه سـال 
14۰2 خبـر داد. بـه گـزارش کرمان نـو بـه نقل از 
باشـگاه خبرنـگاران، علیرضـا وحدتـی گفـت: در 
راسـتای اجـرای بنـد ت تبصـره 6 قانـون بودجه 
سال 14۰2 کشـور، حکم تخریب ساختمان هایی 
کـه تـا قبـل از پایـان سـال 14۰۰ بـدون پروانه یا 
مخالـف مفـاد پروانه در محدوده شـهر ها سـاخته 
شـده اند، چنانچـه ساخت وسـاز برخـلاف اصـول 
سـه گانه بهداشـتی، شهرسـازی و فنی نباشد، به 
واریز نقدی عـوارض و جریمه تبدیل خواهد شـد.

او در تشـریح این خبـر افـزود: در راسـتای اجرای 
بند ت تبصره 6  قانون بودجه سـال 14۰2 کشـور 
که بـه شـهرداری ها ابـلاغ شـده اسـت، به منظور 
تعیین تکلیـف سـاختمان ها و املاکـی کـه بدون 
پروانـه سـاختمانی یـا مخالـف مفـاد پروانـه در 
محدوده شـهر ها سـاخته شـده و تـا قبـل از پایان 
سـال 14۰۰ پرونـده آن هـا در کمیسـیون مـاده 
1۰۰ قانـون شـهرداری ها، منجـر بـه صـدور رای 
قطعی تخریب شـده اسـت، چنانچه ساخت وساز 
صورت گرفته برخلاف اصول سـه گانه بهداشـتی، 
شهرسـازی و فنـی نباشـد، می توانـد از حالـت 

تخریـب دربیایـد و بـه جریمه تبدیل شـود.

معـاون معمـاری و شهرسـازی شـهردار کرمـان 
بیـان کـرد:  بـه این منظـور، مالـک موظف اسـت 
علاوه بـر عـوارض صـدور پروانه، نسـبت به بخش 
پرداخت نشـده کـه براسـاس نـرخ روز از سـوی 
شـهرداری محاسـبه می شـود، جریمه بـر مبنای 
هر مترمربع بنای مسـکونی، 2 برابر بنای تجاری و 
اداری و 3 برابر ارزش معاملاتی سال 14۰2 مطابق 
موضـوع قانـون مالیات هـای مسـتقیم را تـا پایان 
دی ماه  امسـال به حسـاب شـهرداری واریـز کند.
او افزود: احـکام صادرشـده قطعی مبنی بـر قلع و 
قمع بـا تأیید شـهردار با رعایـت مفاد یادشـده، به 
واریز نقدی عوارض بـدل خواهد شـد و در صورت 
واریـز نکـردن نقـدی و صـد درصـدی عـوارض و 
جریمه تا پایـان آذرمـاه امسـال، مجـددا به حکم 

اولیـه برخواهد گشـت.
وحدتـی بیـان کـرد: مالـک ابتـدا بایـد بـه 
شـهرداری های مناطق مراجعه کرده و درخواست 
دهد کـه البتـه بـا معاونـت برنامه ریزی و توسـعه 
سرمایه انسـانی هماهنگ شـده پلتفرمی تعریف 
شـود تـا شـهروندان بتواننـد درخواسـت خـود را 

به صـورت غیرحضـوری ثبـت کننـد.
او افـزود: در شـهرداری های مناطـق پنج گانـه 
کرمـان هـم اطلاع رسـانی صـورت می گیـرد تـا 
مالـکان هرچـه زودتر اقـدام کننـد و  بعـد از ثبت 

درخواسـت، موضـوع از سـوی همـکاران مـا در 
مناطـق پیگیـری می شـود.

معـاون معمـاری و شهرسـازی شـهردار کرمـان 
یادآور شـد: نماینـده ای از کمیسـیون مـاده 1۰۰ 
مـورد را بررسـی می کنـد که اگـر اصول سـه گانه 
بهداشـتی، شهرسـازی و فنی رعایت شـده باشد، 
به کمیتـه مربوطه ارجـاع می شـود و بـا پرداخت 

عـوارض و جریمه، مشـکل حـل خواهد شـد.
او  بیـان کـرد: شـهرداری های مناطـق می توانند 
در ایـن خصـوص رأسـا اقـدام کننـد و مراحـل 
به گونـه ای تعریـف شـده کـه مـردم سـردرگم 

نشـوند و وقتشـان گرفتـه نشـود.
وحدتـی گفـت: آرای تخریـب، لازم الاجراسـت و 
مالکانـی کـه رأی تخریب دریافـت کردنـد، با این 
سـازکِار می تواننـد بـا پرداخت جریمـه از تخریب 

ملک خود جلوگیـری کننـد، در واقع اجـرای این 
بنـد از قانـون بودجه، بـه نفـع شـهروندان خواهد 
بود؛ چراکـه از بلاتکلیفی بیـرون می آیند و جلوی 

ضـرر و زیان بیشـتر آن هـا گرفته می شـود.
او با بیان اینکه بند ت تبصره 6 قانون بودجه سـال 
14۰2 کشـور، از امروز در شـهرداری های مناطق 
شـهر کرمان قابل اجراسـت، افزود: واریـز عوارض 
صـدور پروانـه سـاختمانی در ایـن بند، مشـمول 

هیچ گونـه تقسـیط و تخفیفی نخواهـد بود.
معـاون معمـاری و شهرسـازی شـهردار کرمـان 
تصریح کـرد: شـهرداری ها موظف اند تمـام وجوه 
حاصـل را صرفا برای توسـعه حمل ونقـل عمومی 
در آن شـهر هزینـه کـرده و جزئیـات درآمـدی و 
هزینه کـرد آن را به صورت ماهانه به وزارت کشـور 

اعـلام کنند.

خطر غرق شدن در استخر های کشاورزی 
را جدی بگیرید

معاون معماری و شهرسازی شهردار کرمان:

تعیین تکلیف ساختمان های دارای حکم تخریب

برای نخستین بار

امکان تکثیر درخت روبه انقراض »انارشیطان« در جنوب کرمان
امکان تکثیـر درخت انارشـیطان از گونه های نـادر و در معـرض انقراض غرب 
آسـیا بـرای نخسـتین بار از طریـق ریشـه جوش در جنـوب اسـتان کرمـان 

فراهم شـد.
بـه گـزارش از ایرنـا، براسـاس اعـلام منابع مختلـف، برگ  هـای ایـن درخت 
حاوی اسـیدهای گوناگون اسـت که در پزشـکی و طب سـنتی نیـز از اجزای 

مختلف ایـن گیـاه بـرای درمـان بیماری هـای مختلف اسـتفاده می  شـود.
رییس اداره امور بیابـان اداره کل منابـع طبیعی و آبخیـزداری جنوب کرمان 
که ایـن شـیوه را بـه عنـوان رسـاله دکتـری خـود ارائـه داده اسـت، توضیح 
داد: تکثیـر ایـن گیاه بـرای اولیـن بـار در کشـور بـدون اسـتفاده از هورمون 

اکسـین)نوعی هورمـون گیاهـی( صـورت مـی گیرد.
ایرج امیری ادامه داد: در این شـیوه ریشـه جوش را در پارچه هـای مرطوب و 
محیط تاریک می گذاریـم و وقتی جوانـه زد آن را به گلدان انتقـال می دهیم 

به طوری کـه در این مـدت رطوبت باید حفظ شـود.
او اضافـه کرد: بـا توجه بـه نداشـتن زادآوری طبیعی ایـن گونه و بـذر ندادن، 
بررسـی انواع روش های غیرجنسـی )قلمه، ریشـه جوش و خوابانیدن ساقه( 
گونه انارشـیطان مورد بررسـی قرار گرفت و نتایج نشـان داد کـه روش تکثیر 
غیرجنسـی )اسـتفاده از ریشـه جوش(، بیشـترین درصد جوانه زنی را داشته 

. ست ا
امیری یادآور شـد: انارشـیطان گونه ای کُندرشـد اسـت که 6 ماه تا یک سال 

باید در گلـدان بماند سـپس بعد از کاشـت باید چند سـال مراقبـت و آبیاری 
شـود و وقتی که خـوب در زمیـن ریشـه دواندند رها می شـود.

او افـزود: پهنـه بنـدی لازم و مـکان های مناسـب برای ایـن گونه شناسـایی 
شـده اسـت و باید تولید نهـال ها را بـه تعـداد زیاد برسـانیم.

رییس اداره امور بیابـان اداره کل منابـع طبیعی و آبخیـزداری جنوب کرمان 
بیان کرد: اطراف رویشـگاه ها محل مناسـبی بـرای رویش این درخت اسـت.

او با بیان اینکه ایـن گونه در همـه اقلیم ها و ارتفاعـات از 1۰ متر تـا یک هزار 
و 6۰۰ متر امکان رشـد دارد ادامه داد: اما انارشـیطان باید در مـکان هایی که 

تناسب اکولوژیکی بیشـتری دارد کاشته شود.
امیـری بـا اشـاره بـه اینکـه انارشـیطان درختـی بسـیار مقـاوم به خشـکی، 
یخ زدگـی و آتش سـوزی اسـت اظهـار کـرد: ریشـه های ایـن گیـاه بـر روی 
سـطح بالای خاک سـبب به هم چسـبیدن خـاک و تثبیـت ماسـه های روان 

می شـود.
او اضافه کـرد: جنگل گلپرکی دَلفارد در شهرسـتان جیرفت از رویشـگاه های 
معـروف انارشـیطان در ایـران اسـت و از بزرگتریـن ذخیره گاه هـای ژنتیکی 

انارشـیطان در منطقه غرب آسـیا محسـوب می شـود.
 رویشـگاه درخت انارشـیطان در منطقه جنوب کرمان با بیـش از 12۰ هکتار 
وسـعت وجـود دارد. انارشـیطان درختـی تقریبا همیشـه سـبز اسـت که به 
دلیـل تخریب رویشـگاه های آن، پراکنـش اکولوژیک محـدود، تجدیدحیات 

طبیعی ضعیف و سـرعت تکثیر بسـیار کنـد، رو به انقراض اسـت.
این درخـت از نظـر زیسـت  محیطـی پناهگاه مناسـب و قسـمتی از آشـیانه 
اکولوژیـک بسـیاری از جانـوران مناطـق خشـک و حشـرات نـادر به شـمار 

مـی رود.
وجود ایـن گونه گیاهـی همچنین به عنـوان منبع ژنتیکی کمیـاب در برخی 
قسمت  های شـمال غربی هندوسـتان، جنوب پاکستان، عربسـتان و جنوب 

ایران گزارش شـده اسـت.
انار شـیطان)گلپرک( یکـی از گونه  های درختـی منحصربه فـرد اکولوژیکی، 
اقتصادی و دارویی اسـت. این گونه از نظر دارویی، صنعتی، زیسـت  محیطی، 

فضای سـبز و کنترل فرسـایش اهمیت ویژه ای دارد.
از چـوب ایـن درخـت بـرای منبـت کاری اسـتفاده می شـود و بـرگ آن نیز 
خاصیت دارویـی دارد. بوشـهری ها از چوب ایـن درخت برای سـاخت قنداق 

تفنـگ و عصـا اسـتفاده می کننـد. این درخـت در حـال انقراض اسـت.
درخـت گلپـرک از نظر فضـای سـبز، گونـه  ای مقاوم به خشـکی و سـازگار 
با شـرایط خشـک و نیمه  خشـک کشـور اسـت که در زمان گل دهی بسیار 
زیبا و شـکل تنـه و آرایش شاخسـارهای آن بـا جذابیتی خاص در فهرسـت 
زیباتریـن درختان جهـان درآمده اسـت و از نظر کنترل فرسـایش به خوبی 
در اراضی شـنی و فرسـایش  پذیر دامنه  ها رشـد و شـن  های روان را تثبیت 

می کنـد.

 فعال در حوزه بسـته بنـدی مواد غذایـی : در قالـب پاویونی از اسـتان کرمان با قـدرت و با 
ارائه محصولات متنوع بالایـی حضور داریم، بـرای اگروفود تبلیغات خوبـی صورت گرفته 

و مهمانانی از کشـورهای مختلف همچـون اوگاندا، عـراق و ترکیه به ما مراجعـه کرده اند
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افزایش 12.۵ درصدی 
حمل و نقل جاده ای

طی 2 ماه 
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل از 
وزارت راه و شهرسـازی، مهرداد حمدالهی 
با اشـاره بـه وجـود 83 پایانه بار و شـهرک 
حمـل و نقل در کشـور و ۵4۵ هـزار راننده 
دارای کارت هوشـمند در بخـش حمـل و 
نقل کالا ابراز امیـدواری که ایـن اعتبارات 
بـرای خدمـات رسـانی و رفـاه حـال 
رانندگان بـه موقـع و بهینـه هزینه شـود.
کالای  نقـل  و  دفتـر حمـل  مدیـرکل 
سـازمان راهـداری و حمل و نقـل جاده ای 
خاطرنشـان کـرد: در دو مـاه و نیم امسـال 
در سـطح کشـور 11۵ میلیـون تـن کالا با 
اسـناد حمل جابـه جا شـده که نسـبت به 
مـدت مشـابه سـال گذشـته 12.۵ درصد 

افزایـش داشـته اسـت.
حمداللهـی در خصـوص اقدامـات و برنامه 
ریزی هـا بـرای رفـع مشـکلات راننـدگان 
حمـل و نقـل اظهـار کـرد: بخشـی از 
مطالبـات قانونـی راننـدگان مثـل تأمیـن 
سـوخت، بیمـه تأمیـن اجتماعـی، تأمین 
لـوازم مصرفـی نـاوگان نظیـر روغـن و 
لاسـتیک و مـوارد مشـابه، فرا دسـتگاهی 
و مربـوط بـه سـایر حوزه هـا اسـت و ایـن 
و  از دسـتگاه های مربوطـه  را  مـوارد 
وزارتخانه هـای متولـی به صورت مسـتمر 

می کنیـم. پیگیـری 
وی بـا بیـان ایـن کـه میـزان مـورد نیـاز 
لاسـتیک خودروهـای حمـل و نقـل کالا 
سـالانه بالغ بر 1.۵ میلیون حلقه لاسـتیک 
اسـت، از اعلام ایـن میـزان نیاز بـه وزارت 

صمـت خبـر داد.
نقـل کالای  و  دفتـر حمـل  مدیـرکل 
سـازمان راهـداری و حمل و نقـل جاده ای 
گفـت: میـزان روغـن مـورد نیـاز نـاوگان 
حمـل و نقـل کالا 16۰ میلیـون لیتـر در 
سـال و سـوخت بـر اسـاس آمـار شـرکت 
فراورده های نفتـی روزانـه در بخش حمل 
و نقـل شـهری و برون شـهری حـدود ۵7 
میلیون لیتر اسـت که از این مقـدار حدود 
7۰ درصـد در بخـش بیـن شـهری بـرای 
کامیون هـا، اتوبوس هـا و مینی بوس هـای 

جـاده ای اسـت.
مدیرکل دفتر حمل و نقل کالای سـازمان 
راهـداری و حمـل و نقل جـاده ای یـادآور 
شـد: در دو مـاه و نیـم امسـال در اسـتان 
گیـلان نیـز 2.۵ میلیـون تـن کالا جابـه 
جا شـد کـه بالـغ بـر 1۵ درصـد افزایش را 
نسـبت به مـدت مشـابه سـال قبل نشـان 

می دهـد.

نرخ تورم در لایحه 
برنامه هفتم تک رقمی 

می شود

براسـاس متـن اعـلام شـده لایحـه برنامه 
هفتم توسـعه کـه به مجلـس تقدیم شـد، 
نـرخ تـورم 9.۵ درصـدی در پایـان برنامه 

هدف گـذاری شـده اسـت.
به گزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگزاری 
فـارس،  در فصـل اصـلاح نظـام بانکـی و 
مهـار تـورم لایحـه برنامـه هفتـم آمـده 
اسـت: در اجـرای بنـد دوم سیاسـت های 
کلـی برنامـه هفتـم و بـه منظـور تحقـق 
اهـداف کمـی برنامـه بـه گونـه ای اقـدام 
می شـود کـه رشـد نقدینگـی در پایـان 
برنامـه هفتـم 13.8 درصـد، نـرخ تـورم 
9.۵ درصـد و کاهـش ناتـرازی بانک هـا به 
صورت تجمعـی سـالانه 2۰ درصد باشـد.
همچنین در مـاده 8 فصل 2 لایحـه برنامه 
هفتم در بخش سـاختار مالی نظـام بانکی 
آمـده اسـت: بـرای حـل و فصـل ناتـرازی 
بانکهـا، بانکها و مؤسسـات مالـی اعتباری 
غیربانکـی با نسـبت کفایت سـرمایه کمتر 
از 8 درصـد بـا هـدف بهبـود نسـبت یـاد 
شـده ظـرف مـدت یـک مـاه پـس از ابلاغ 
برنامـه، مکلـف بـه ارائـه برنامـه افزایـش 
سـرمایه خواهنـد بـود و ظـرف مـدت دو 
مـاه نسـبت بـه برگـزاری مجمـع عمومی 
فو ق العـاده بـرای افزایـش سـرمایه خـود 

اقـدام کننـد.
همچنیـن وزارت امـور اقتصـادی و دارایی 
و سـازمان برنامه و بودجه مکلف هسـتند، 
بـرای افزایـش سـرمایه در بانک هایـی که 
دولـت در آنها سـهام دارد، طبـق برنامه ای 
کـه بـه تصویـب شـورای اقتصـاد خواهـد 
رسـید، منابـع لازم را در قوانیـن بودجـه 

سـالانه کشـور پیش بینـی کننـد.
در صورت عـدم افزایش سـرمایه از سـوی 
سـهامداران فعلـی بانک مرکزی بـا رعایت 
قوانین موظـف به افزایش سـرمایه بانک ها 
از طریـق حـق تقـدم از سـهامداران فعلی 

اقـدام نمایند.
همچنیـن بانـک مرکـزی مکلف می شـود 
نسـبت به ارزیابـی کیفیت دارایـی بانک ها 
و مؤسسـات اعتبـاری غیربانکی بـه هزینه 
بانک و مؤسسـه اقدام کند و در پایان سـال 
دوم برنامـه آنهـا را در سـه طبقـه سـالم، 
قابـل احیـا و غیرقابـل احیـا طبقه بنـدی 
کنـد و اصلاحـات سـاختاری در بانکهـا و 
مؤسسـات اعتبـاری غیربانکـی ناتـراز را 
قابـل احیـا و غیرقابل احیـا به عمـل آورد.

112 هزار نفر متقاضیان مادر خودرو خواهند گرفت

تحویل همه خودروها تا 
پایان سال 1403

مدیر سامانه یکپارچه تخصیص خودرو، ضمن تاکید بر اینکه همه  
112 هزار نفر مادر متقاضی طرح جوانی جمعیت در مرحله دوم فروش 
یکپارچه خودروها به نوبت خودروی خود را تحویل خواهند گرفت، 
مجدداً اطمینان داد که نتایج نوبت دهی متقاضیان طرح جایگزینی 
خودروهای فرسوده در هفته جاری اعلام می شود. به گزارش ایسنا، 
مهدی تقدسی ضمن اعلام آمار نتایج دور دوم سامانه یکپارچه تخصیص 
خودروها، اظهار کرد: همانطور که پیش تر نیز اعلام شد، به 97 درصد 
متقاضیانی که در مرحله دوم فروش یکپارچه خودروها ثبت نام کرده 
بودند، طبق برنامه زمان بندی تا پایان سال 14۰3 خودرو تخصیص 
خواهد گرفت. سه درصد دیگر؛ متقاضیان خودروهای ckd )محصولات 
مونتاژی خودروسازان خصوصی( هستند که با توجه به محدودیت 
ایجاد شده و ظرفیت جذب نشده خودروسازان، امکان تخصیص فراهم 
نبود؛ بنابراین امکان انتخاب خودروی جدید و جایگزین برایشان فراهم 
خواهد شد. مدیر سامانه یکپارچه تخصیص خودرو تصریح کرد: برای 
این افراد با توجه به اینکه ظرفیت خالی برای تعدادی محصول هم در 
سال جاری و هم در 14۰3 وجود دارد، پس از برنامه ریزی، مجدد سایت 
سامانه فعال خواهد شد تا برای خودروهایی که مشخصا ظرفیت خالی 
دارند، ثبت تقاضا انجام شود. در حقیقت ظرفیت تولید برای تعدادی از 
این خودروها، محدود بود اما تقاضای بسیار زیادی برای آن ها ایجاد شد 
که امکان تخصیص وجود نداشت؛ بنابراین با سایر خودروهای دارای 
ظرفیت که خودروسازان می توانند تمام تقاضا را پوشش دهند، امکان 
جایگزینی فراهم می شود. وی تاکید کرد: همه تخصیص ها برای سال 
14۰2 و نهایت تا پایان سال 14۰3 است و هیچ اولویتی به سال 14۰4 
نیفتاده است. ضمن اینکه  112 هزار نفر متقاضی حائز شرایط در طرح 
جوانی در مرحله دوم فروش یکپارچه خودروها شرکت کرده بودند که 
به همه آن ها قطعا خودرو تعلق گرفت. این در حالیست که 2۰ هزار نفر 
در نیز در طرح جایگزینی خودروهای فرسوده ثبت درخواست کرده اند 

اما هنوز نتایج آن به دلیل پایش  اطلاعات متقاضیان اعلام نشده است.

حسین سلاح ورزی رئیس 
اتاق بازرگانی ایران شد

با رای نمایندگان بخش خصوصی در اتاق بازرگانی ایران حسین 
سلاح ورزی به عنوان رئیس جدید این اتاق برگزیده شد. به گزارش 
ایسنا، در نشست روز گذشته هیات نمایندگان اتاق بازرگانی حسین 
سلاح ورزی، یونس ژائله و حسین پیرموذن به عنوان نامزدهای ریاست 
اتاق بازرگانی انتخاب شده بودند که با شمارش آرا حسین سلاح ورزی به 
عنوان رئیس جدید اتاق بازرگانی انتخاب شد.   او پیش از این به عنوان 
نائب رئیس اتاق بازرگانی در پارلمان بخش خصوصی حضور داشت. 
در این دوره از انتخابات غلامحسین شافعی رئیس قبلی اتاق بازرگانی 
کاندیدا نشده بود. با مشخص شدن رئیس به زودی دیگر اعضای هیات 
رئیسه اتاق بازرگانی معرفی خواهند شد. تعداد کل آرای ثبت شده 
426 رای بود که از این تعداد 26۵ رای به حسین سلاح ورزی، 9۵ رای 
به یونس ژائله و 62 رای به حسین پیرموذن اختصاص یافت و 4 رای 

باطله اعلام شد.

کاهش 8 درصدی مالیات واردکنندگانخبر

 تخفیف دولت از جیب مردم
گزارش

اقتصاد 24
سـید محمـد هـادی سـبحانیان، رئیـس سـازمان امور 
مالیاتـی در روز هـای نخسـت خـرداد مـاه سـال جـاری 
اعلام کـرد که امسـال بایـد ۵۰ درصـد از بودجه کشـور 

توسـط درآمد هـای مالیاتـی تامیـن شـود.
معنای این جمله کاملا مشـخص اسـت؛ در شرایطی که 
فروش نقـدی نفت بـه سـختی انجـام می شـود و میزان 
جذب سـرمایه خارجی و به تبع آن تولید بـه پایین ترین 
سـطح در سـال های اخیر رسـیده اسـت باید منابع مالی 
بـرای اداره کشـور تامیـن شـود بنابرایـن آسـان ترین 
راهـکار بـرای تامیـن این منبـع مالـی همان شـیوه اخذ 

مالیات اسـت.
بـه گـزارش اقتصـاد 24، در بودجـه سـال 14۰2 سـهم 
مالیاتـی تمامـی اقشـار مشـخص و مقـرر شـد تـا 
واردکننـدگان بـا پرداخـت مالیـات بـر ارزش افـزوده 9 
درصـدی ۵۰ هـزار میلیـارد تومـان از منابـع مـورد نیاز 
کشـور را تامین کنـد، اما بـه یکبـاره شـورای هماهنگی 
اقتصـادی از کاهـش 8 درصـدی مالیـات واردکنندگان 
کالا های اساسـی خبـر داد و ایـن در حالیسـت که عموم 
مـردم مجبـور بـه پرداخـت مالیـات بـر تـورم بـه اسـم 

مالیـات بـر عایـدی و سـرمایه هسـتند.
معافیت مالیاتی 8 درصدی بـرای واردکنندگان کالا های 
اساسـی پیـرو جنجال هـای رسـانه ای و مکاتبـات وارد 
کنندگان با سـران کشـور و بـه اسـم حمایـت از مصرف 
کننـدگان و ممانعـت از گـران شـدن کالا هـای اساسـی 

صـورت گرفـت و ایـن در حالیسـت کـه قیمـت تمامـی 
کالا هـا پیـش از ابـلاغ ایـن مصوبه افزایـش یافته اسـت. 
البتـه ریشـه ایـن گرانی هـا نیـز در فرصـت طلبـی 
واردکننـدگان و تعییـن قیمـت کالا به رغـم دریافت ارز 
28 هزار و ۵۰۰ تومانـی بر مبنـای ارز آزاد و یا عرضه کالا 

در بازار سـیاه اسـت.
غوغاسـالاری ظاهـرا کارسـاز و نتیجـه مطلـوب بـرای 
کاسـبان تحریـم بـا ایجـاد رعـب از عـدم تامیـن بـه 
موقـع کالای اساسـی، افزایـش قیمت هـا و تبعـات 
اجتماعـی آن حاصل شـده اسـت. اما سـوال اینجاسـت 
کـه سیاسـت گذاران اقتصـادی در حالـی کـه مـردم 
سـخت ترین روز های مالـی خـود را می گذراننـد چگونه 

تـن بـه ایـن مصوبـه می دهنـد؟
آیـا کاهـش 8 درصـدی مالیـات بـر ارزش افـزوده 
واردکننـدگان کالا های اساسـی متضمن صیانت سـفره 
مردم اسـت و این قشـر بار دیگـر اقدام بـه افزایش قیمت 
کالا های خـود و یا عرضـه آن در بـازار سـیاه و برهم زدن 
تنظیم بـازار نمی کنند؟ البتـه مهمترین پرسـش را باید 
وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی پاسـخ بدهد کـه چگونه 
قرار اسـت ۵۰ هزار میلیارد تومانی کـه در بودجه 14۰2 
از محل مالیـات واردکننـدگان کالا های اساسـی در نظر 

گرفته شـده بـود را جایگزیـن کند؟
سـید محمـد هـادی سـبحانیان رئیـس سـازمان امـور 
مالیاتـی دربـاره کاهـش 8 درصـدی مالیـات بـر ارزش 
افزوده واردکننـدگان کالا های اساسـی می گوید: یکی از 
راهکار های حمایت از سـفره مـردم این اسـت که هزینه 

واردات کالا هـای اساسـی کاهـش بیابد.
وی در واکنش به اینکـه حمایت از منافـع واردکنندگان 
موجـب بهبـود شـرایط معیشـتی مـردم نمی شـود، 
می افزاید: کاهـش مالیات بر ارزش افـزوده واردکنندگان 
کالا های اساسـی بـا ایـن هـدف اجرایی شـد کـه کالا با 
قیمـت مناسـب تری بـه سـفره مـردم برسـد، امـا برای 
تحقق ایـن امر بایـد دسـتگاه های نظارتی پـای کار آیند 
تـا سیاسـت گذاری هـا بـه هـدف نشسـته و از مصـرف 

کننـده حمایت شـود.

متاسـفانه همواره سیاسـت گذاری هـای کلان اقتصادی 
کشـور به اسـم حمایت از مصرف کننده و اقشـار آسـیب 
پذیر صورت گرفته، امـا در نهایت منجر بـه تامین منافع 
گروهـی خـاص از ثروتمنـدان شـده اسـت کـه از جمله 
می تـوان بـه دلار 42۰۰ معـروف بـه دلار جهانگیـری 
اشـاره کرد، ارزی که ابتدا به اسـم واردت کالای اساسـی 
تخصیـص دادنـد، امـا سـرانجام مشـخص شـد کـه این 
ارز هـا صـرف واردات کالا هـای لوکـس و مصرفـی شـده 

اسـت.

24
اد 
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کاغذ اقتصادی

سالهاسـت نهادهـای بالادسـتی کشـاورزی در 
اسـتان کرمـان در تلاش هسـتند تا سـطح زیر 
کشـت گندم در اسـتان کرمان را بالا ببرند و در 
طرح اصـلاح الگـوی کشـت یکـی از مهمترین 
محصـولات مـورد تاکیـد بـرای تولیـد گنـدم 

اسـت.
امـا کام گنـدم کاران جنـوب کرمـان بـه دلیـل 
پرداخـت نشـدن مطالبـات تلخ شـده اسـت و 
هـر روز وعده جدید بـرای دریافـت حق الزحمه 
خود می شـنوند. بخشی از کشـاورزان همچنان 
بعد از گذشـت یـک مـاه در انتظارند تـا بتوانند 
مزد خود را برای تامین معیشـت خـود دریافت 

. کنند
به عنـوان مثـال در شهرسـتان رودبـار که یکی 
از محروم تریـن شهرسـتان های اسـتان کرمان 
محسـوب می شـود 3۰ هـزار هکتـار مزرعـه به 
کشـت ارقام مختلف گندم اختصـاص یافت و با 
وجود کمبـود بارندگی امـا با تلاش کشـاورزان 
و مـردم محصـول برداشـت فـروش تضمینـی 

. شد
مدیـر جهـاد کشـاورزی شهرسـتان رودبـار 
جنـوب بـه خبرنـگار بـازار گفـت: 3۰ هـزار 
هکتار از مـزارع رودبـار جنوب به کشـت گندم 
اختصاص یافته اسـت و کشـاورزان تمام تلاش 
خود را بـرای برداشـت محصول مرغـوب انجام 
دادنـد. یعقوب مـرادی با اشـاره به لزوم توسـعه 
کشـت محصـول اسـتراتژیک گنـدم در ایـن 
شهرسـتان گفت: کشـت گندم نسـبت به سال 
قبـل 7۰ درصـد افزایـش داشـته اسـت و ایـن 
مسـاله در راسـتای اصلاح الگوی کشـت انجام 

شـده است.
وی عنوان کـرد: 9۰ هزار تن محصـول گندم از 

مزارع شهرسـتان برداشت شـده است.
وی افـزود: در شهرسـتان رودبـار شـغل اصلـی 
مـردم کشـاورزی اسـت و صنایـع خاصـی در 

ایـن اسـتان وجـود نـدارد و مـی تـوان گفـت 
کـه 9۵ درصـد مـردم این شهرسـتان کشـاورز 

و دامـدار هسـتند.
مـرادی افـزود: در واقع می تـوان گفت کـه تنها 
محل درآمـد مردم برای تامین معیشـت همین 
کشـاورزی و کشـت محصولاتی مانند هنداونه، 
گوجه و گنـدم اسـت و 129 هزار نفـر جمعیت 
این شهرستان مسـتقیما درآمد خود را از محل 

کشـاورزی تامین می کنند.
اما حـدود یـک مـاه از خریـد گندم کشـاورزان 
گذشـته اسـت و هنـوز خبـری از پرداخـت 
مطالبات برخی از کشـاورزان شهرسـتان نشده 

اسـت.
بسـیاری از مـردم بـا قـرض گرفتـن و وام هـای 
کشـاورزی توانسـتند زمین هـا را آماده کشـت 
کننـد و هنوز امـکان پرداخـت حقـوق کارگر و 
اجـاره ماشـین آلات کشـاورزی را نداشـته اند.

محمد یکـی از ایـن افراد اسـت که بـه خبرنگار 
بـازار می گویـد: عمـلا مـا هیـچ منبـع درآمـد 
دیگـری نداریـم و هـم باید معیشـت خـود را از 
محـل فـروش محصـول تامیـن و هم زمیـن را 
بـا همین پـول بـرای کشـت بعـد آمـاده کنیم.
ایـن کشـاورز رودبـاری افـزود: انتظـار داریـم 

دسـتگاه های مرتبـط توجـه بیشـتری بـرای 
پرداخـت بـه موقـع مطالبات داشـته باشـند تا 

بتوانیـم هزینه هـا را جبـران کنیـم.
وی ادامـه داد: بایـد بگویم بسـیاری از مـردم با 
قرض گرفتـن و وام های کشـاورزی توانسـتند 
زمیـن هـا را آماده کشـت کننـد و هنـوز امکان 
پرداخـت حقـوق کارگر و اجـاره ماشـین آلات 

کشـاورزی را نداشـته اند.
بـا وجـود درخواسـت های کشـاورزان امـا 
همچنان برخی از آن ها در انتظار دستمزدشـان 
هسـتند و عـده ای از ایـن افـراد بـا تمـاس بـا 
خبرگزاری مهر خواسـتار پیگیری رفع مشـکل 

هسـتند.
رییس جهاد کشـاورزی جنـوب کرمـان نیز در 
گفتگـو بـا خبرنـگار بـازار می گوید: سـطح زیر 
کشـت محصـول در مجمـوع جنـوب کرمـان 
افزایش 2۰ درصدی داشـته اسـت که در برخی 
از شهرسـتان ها این رقـم بیشـتر و برخی کمتر 

بوده اسـت.
احمـد احمدپـور افـزود: 88 درصـد از محصول 
گنـدم در جنـوب کرمـان در قابـل کشـت 
قـراردادی زیر کشـت رفتـه اسـت و ایـن امر با 
توجه بـه نیاز بـازار مصـرف انجام شـده اسـت.

به گـزارش ایرنـا، نماینـدگان مجلس شـورای 
اسـلامی در نشسـت علنـی روز گذشـته )28 
خـرداد( بـا لایحـه مـاده واحـده دو فوریتـی 
واردات خـودروی کارکـرده موافقـت کردنـد. 
بر اسـاس ایـن مصوبه، سـه مـاده شـامل مواد 
11 تـا 13 بـه قانـون سـاماندهی بـازار خودرو 

مصـوب 14۰۰ مجلـس افـزوده مـی شـود.
مطابق تبصره یـک ماده 11 قانون سـاماندهی 
بازار خـودرو امکان واردات خـودروی کارکرده 
مجاز می شـود کـه در ایـن صـورت، الزامی که 
در بندهـای 3 و 4 قانـون موجـود مبنـی بـر 
انتقـال فنـاوری همزمـان بـا واردات خـودرو، 

حـذف می شـود.
در تبصـره 2 ایـن مـاده عمـر خودروهـای 
وارداتـی کارکـرده حداکثـر پنـج سـال لحاظ 

شـده اسـت.
در حالـی کـه روزهـای گذشـته بـازار خـودرو 
در اکثـر محصـولات رونـد صعـودی بـه خـود 
گرفتـه بـود، امـا در پـی تصویـب ایـن لایحه، 
شـاهد ریـزش قیمت هـا در بـازار خودروهـای 
داخلـی و مونتـاژی هسـتیم به طـوری کـه در 
دسـته مونتاژی هـا و گـروه مدیـران خـودرو، 
هـر دسـتگاه تیگـو 8 پـرو 9۰ میلیـون تومان، 
تیگـو8 پرومکـس 8۰ میلیـون تومـان، تیگو8 
پرومکـس )IE( 7۰ میلیون تومـان، فونیکس 
FX)1.۵( 6۰ میلیـون تومـان، تیگـو7 پـرو 
 ۵۰ )1.۵(FX ۵۵ میلیون تومـان و فونیکـس
میلیـون تومـان، افـت قیمـت تجربـه کردند.

در گـروه کرمان موتور هر دسـتگاه کی ام سـی 
J7 بـا کاهش 8۰ میلیـون تومانی، کی ام سـی 
K7 بـا افـت ۵۰ میلیـون تومانی، جـک S۵ با 
کاهـش 4۵ میلیون تومانی، جـک S3 و کی ام 
 J4 با افت 4۰ میلیـون تومانی و جک T8 سـی

با کاهـش 24 میلیـون تومانی همراه شـدند.
روزگذشـته همچنین جک j4، جک S۵ و کی 
ام سـی J7 این خودروسـاز، به بهایـی کمتر از 

نرخ کارخانـه قیمت گذاری شـدند.
در گـروه بهمـن نیـز شـاهد افـت ۵۰ میلیون 
تومانـی قیمـت دیگنیتـی پرسـتیژ و فیدلیتی 
هفـت نفـره، کاهـش 4۵ میلیـون تومانـی 
فیدلیتـی پنج نفـره و افت 4۰ میلیـون تومانی 
رسـپکت و دیگنیتی پرایـم تا لحظـه درج این 

خبـر بودیم.
کاهـش ۵۰ میلیـون تومانـی قیمـت بـازاری 
فـردا T۵ و 4۵ میلیـون تومانی فـردا SX۵ در 

روز جـاری نیـز ثبت شـد.
افت 4 تا 40 میلیون تومانی

 خودروهای داخلی
روزگذشـته قیمـت خودروهـای داخلـی نیـز 
کاهـش تجربـه کـرد؛ به طـوری کـه در گـروه 
صنعتـی ایران خـودرو دنـا پـلاس توربوشـارژ 
اتوماتیـک 4۰ میلیـون تومـان ریـزش قیمت 
داشـت. همچنین سـورن پلاس )تیپ2( و پژو 
پـارس سفارشـی ELX بـا افـت 37 میلیـون 

تومانـی، پـژو 2۰7 موتور TU3 بـا کاهش 36 
میلیون تومانی، سـورن پـلاس دوگانه سـوز با 
افـت 3۵ میلیون تومانـی، پژو پـارس TU۵ و 
پژو 2۰6 تیپ2 بـا کاهش 3۰ میلیـون تومانی 

مواجه شـدند.
خودروهــای مونتــاژی ایــن خودروســاز 
نیــز از گزنــد کاهــش قیمت هــا در امــان 
ــلاس،  ــا S۵ پ ــتگاه هایم ــر دس ــد و ه نماندن
ــا  هایمــا S7 پــلاس سفارشــی و هایمــا S8 ب
افــت 4۰ میلیــون تومانــی، هایمــا S7 پــلاس 
ــکاپ  ــی  و پی ــون تومان ــش 3۵ میلی ــا کاه ب
ــک  ــی اتوماتی ــوع بنزین ــر دون ــون در ه فوت
ــی  ــون تومان ــش 4۰ میلی ــا کاه ــی ب و دیزل

ــدند. ــراه ش هم
در دسـته سـایپا نیـز پیـکاپ زاگـرس بـا افت 
2۵ میلیـون تومانی، بیشـترین ریـزش قیمت 
 S را تجربـه کرد. همچنیـن شـاهین و کوئیک
با کاهـش 1۵ میلیـون تومانی، کوئیـک با افت 
13 میلیـون تومانـی، سـایر انـواع کوئیـک بـا 
کاهش 12 میلیـون تومانـی و سـاینا S با افت 

1۰ میلیـون تومانـی همراه شـدند.

دور جدید کاهش قیمت خودرو آغاز شدگندم کاران کرمان در انتظار دریافت حق الزحمه

 افت ۹0 میلیون تومانی تیگو 8 پرو
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ــش  ــا کاه ــته ب ــلات روز گذش ــان معام ــران در پای ــادار ته ــورس اوراق به ــاخص کل ب ش
ــد. ــراه ش ــد هم 1991۵ واح

ــد کاهشــی  ــک رون ــران  روز گذشــته در ی ــادار ته ــورس اوراق به ــزارش مشــرق، ب ــه گ ب
قرار گرفــت، بــه گونــه ای کــه شــاخص کل در پایــان معامــلات بــا کاهــش ۰.91 درصدی 

نســبت بــه روز قبــل بــه رقــم 2 میلیــون و 162 هــزار و 887 واحــد رســید.
ــه رقــم 732 هــزار و 6۵7  ــا کاهــش 11 هــزار و 2 واحــد ب همچنیــن شــاخص هــم وزن ب
واحــد رســید. ارزش روز شــرکت های بورســی بــه بیــش از 7 میلیــون و 9۵3 هــزار 

ــید. ــان رس ــارد توم میلی
معامله گــران بیــش از 9.3 میلیــارد ســهام حــق تقــدم و اوراق مالــی در قالــب 499 هــزار 

فقــره معاملــه و بــه ارزش 6 هــزار و ۵37 میلیــارد تومــان داد و ســتد کردنــد.
شــاخص کل و شــاخص قیمــت بــا معیــار وزنــی ـ ارزشــی بــا ۰.91 درصــد کاهــش همراه 
شــد ایــن دو شــاخص بــا معیــار هــم وزن 1.4 درصــد افــت کردنــد. شــاخص آزاد شــناور 
ــت،  ــش یاف ــد کاه ــک درص ــورس ی ــازار اول ب ــاخص ب ــت، ش ــش یاف ــد کاه ۰.98 درص

ــورس ۰.71 درصــد کاهــش یافــت ــازار دوم ب شــاخص ب

ــی واردات  ــه دو فوریت ــده لایح ــاده واح ــا م ــلامی ب ــورای اس ــس ش ــدگان مجل  نماین
خــودروی کارکــرده بــا عمــر حداکثــر پنــج ســال از زمــان ترخیــص از گمــرک، موافقــت 

ــد. کردن
بــه گــزارش خبرنــگار پارلمانــی ایرنــا، بــر اســاس ایــن مصوبــه، 3 مــاده شــامل مــواد 11 

تــا 13 بــه قانــون ســاماندهی بــازار خــودرو مصــوب 14۰۰ مجلــس افــزوده مــی شــود.
مطابــق تبصــره یــک مــاده 11 قانــون ســاماندهی بــازار خــودرو امــکان واردات خــودروی 
ــون  ــای 3 و 4 قان ــه در بنده ــی ک ــورت، الزام ــن ص ــه در ای ــود ک ــاز می ش ــرده مج کارک

ــا واردات خــودرو، حــذف می شــود. ــان ب ــاوری همزم ــال فن ــر انتق ــی ب موجــود مبن
در تبصــره 2 ایــن مــاده عمــر خودروهــای وارداتــی کارکــرده حداکثــر پنــج ســال لحــاظ 
ــک  ــکاری بان ــا هم ــز وزارت صمــت ب ــاده را نی ــن م ــی ای ــه اجرای ــن نام شــده اســت. آیی
ــن  ــط زیســت تدوی ــتاندارد و حفاظــت محی ــازمان های اس ــران و س ــزی، گمــرک ای مرک
کــرده و ظــرف یــک مــاه از زمــان لازم الاجــرا شــدن قانــون در هیــأت دولــت بــه تصویــب 

می رســد.

معاون رفاه و امـور اقتصـادی وزیر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی اعلام کـرد: افزایـش اعتبار 2۰ 
درصدی یارانه در طـرح کالابـرگ الکترونیک برای دهک های اول تا سـوم شـامل 2۵ میلیون 

نفر فعال شـد.
»علیرضـا عسـگریان« در گفـت و گـوی اختصاصـی بـا خبرنـگار اقتصـادی ایرنـا با اشـاره به 
جزئیات جدیـد طرح کالابـرگ الکترونیـک افزود: در مرحله نخسـت طـرح کـه در 13 خرداد 
فراخوان شـد، افزایش 2۰ درصدی یارانـه فقط برای مددجویـان کمیته امداد و بهزیسـتی که 

هشـت میلیون و ۵۰۰ هـزار نفـر بودند فراهم شـد.
وی گفـت: از 29 خـرداد کل دهک هـای اول تـا سـوم کـه 2۵ میلیـون نفـر هسـتند بـه طرح 

افزایـش 2۵ درصـدی مبلـغ کالابـرگ الکترونیکـی می پیوندنـد.
معـاون رفاه و امـور اقتصـادی وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی، شـرط اسـتفاده از کالابرگ 
الکترونیک را خریـد 7۰ درصدی اعتبار عنوان کرد و گفت: افراد مشـمول ایـن طرح در صورت 
خریـد دسـت کم 32۰ هـزار تومـان از 11 قلـم کالای اساسـی، در مدت یـک مـاه می توانند از 
افزایـش 2۰ درصـدی بهره مند شـوند؛ بر این اسـاس بـه ازای هـر نفر خانـوار 8۰ هـزار تومان 

افزایـش اعتبار بـه دسـت می آورند.

افت 1۹هزار واحدی
شاخص بورس 

لایحه واردات خودروی کارکرده زیر پنج 
سال ساخت تصویب شد

2۵ میلیون نفر مشمول افزایش 20 درصدی 
اعتبار کالابرگ الکترونیک شدند

بلاتکلیفی اسقاط خودروهای فرسوده
پس از گذشـت ۵ مـاه از بازگشـایی سـامانه جدید اسـقاط خـودرو، همچنان 
افـرادی که پیشـتر )قبـل از 14۰2( متقاضی اسـقاط بودنـد در بلاتکلیفی به 

سـر می برنـد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، یکـی از عوامـل اصلی بـالا بـودن مصـرف بنزین 
در کشـور، تـردد خودروهـای فرسـوده اسـت؛ گزارش هـا نشـان می دهد که 
هر یک از خودروهای فرسـوده نسـبت بـه یک خـودروی غیرفرسـوده 14.3 
درصد مصـرف بنزیـن بیشـتری دارد. بنابراین اسـقاط هر خودروی فرسـوده 
در شـرایط فعلی سـبب کاهش مصرف 2۰۰۰ لیتر بنزین در سـال می شـود.
به منظـور بهبـود عملکـرد در حـوزه اسـقاط خودروهـای فرسـوده، از اواخر 
آذرماه 14۰1 دولـت تصمیم به انتقال سـامانه اسـقاط خـودرو از وزارت راه و 
شهرسـازی به وزارت صمت گرفت و از تاریـخ 24 دی ماه سـامانه قبلی پیش 

از راه انـدازی سـامانه جدید از دسـترس خارج شـد.
پـس از انتقال سـامانه اسـقاط خودرو بـه وزارت صمـت با گذشـت نزدیک به 
۵ مـاه از مسـدود شـدن سـامانه قبلی، بـه نظر می رسـد همچنان مشـکلات 
مربوط بـه اسـقاط خـودرو از این طریق حـل نشـده و اختلالات پابرجاسـت.

یکـی از مهم تریـن اختـلالات مربـوط بـه اسـقاط خودروهایـی می شـود که 
پیشـتر )قبل از سـال 14۰2( ثبـت نـام کـرده و در رونـد مراحـل اداری قرار 

داشـتند. از سـویی دیگـر به مالـکان ایـن خودروهـا پیامکـی مبنی بـر پایان 
مهلت زمـان تعیین شـده برای اسـقاط خودروهای خود نیز ارسـال می شـود 

که ایـن کار باعـث نگرانـی و بلاتکلیفـی این افراد شـده اسـت.
گواهی های اسـقاطی کـه در گذشـته در مراکـز اسـقاط تولید شـده بودند به 
دلیل عـدم دسترسـی بـه سـایت و ایـن گواهی هـا، تولیـدات انجام شـده به 
فروش نمی رسـد کـه ایـن کار منجر بـه اختـلال در گـردش اقتصـادی ده ها 

بنـگاه اقتصادی نیز شـده اسـت.
با محدود شـدن دسترسـی به سـامانه اسـقاط خودرو، مالکان با خطـر از بین 
رفتن امتیاز طرح جایگزینی مواجه هسـتند و ایجاد بسـته های گواهی جهت 
شـماره گذاری امکان پذیر نیسـت و از طرفی دیگـر مراکز اسـقاط نمی توانند 
انتقال گواهی اسـقاط را در صفحه واردکنندگان انجام دهند که این کار باعث 

تحمیل خسـارت های زیادی به آنها شـده اسـت.
پـس از قطـع دسترسـی بـه سـامانه بـه دلیـل خطـر از دسـت رفتـن امتیاز 
قرعه کشـی، مالکان خودروهایی که در طرح جایگزینی خودروهای فرسـوده 
بـا خودروهـای داخلی برنـده شـده بودند بـا تفاهم سـتاد اسـقاط خـودرو با 

خودروسـازان مهلتـی دو ماهـه بـرای ایـن مالـکان در نظر گرفته شـد.
نکتـه دیگـر آنکـه، از تاریـخ 24 دی 14۰1 تـا 29 فروردیـن 14۰2 بـه مدت 

سـه ماه سـتاد نوسـازی نـاوگان و اسـقاط خودروهـای فرسـوده کـه یکی از 
ارگان هـای بـا اهمیت اسـت بـدون متولـی بـود و پـس از تعیین متولـی نیز 

شـاهد اصـلاح و تغییـرات بـرای سـاماندهی شـرایط موجود نیسـتیم.
به گـزارش مهر، وقتی اسـقاط صورت نگیرد، تعـداد خودروهای فرسـوده روز 
به روز بیشـتر می شود، بنابراین سـهم ۵۰ درصدی فرسـوده ها در آلودگی هوا 

سـال به سـال افزایش می یابد.
بر اسـاس گزارش بانک جهانی در سـال 2۰18، آلودگی هوای تهـران به طور 
مستقیم هر ساله خسـارت 2.6 میلیارد دلاری به سـلامت عمومی شهروندان 
وارد می کنـد که مطابـق برآورد صـورت گرفته کاهـش آلودگی هـوای تهران 
در اثـر اجـرای طرح هـای اسـقاط وسـایل نقلیـه فرسـوده، می توانـد کاهش 
خسـارت تقریبی تـا 1۰81 میلیـون دلاری را در بخش سـلامت شـهر تهران 

به همراه داشـته باشـد.
همچنین میـزان مصرف بنزین کشـور بـه بیـش از 11۰ میلیون لیتـر در روز 
رسـیده و از میزان متوسـط تولید پیشـی گرفته اسـت. بـا توجه بـه روند کند 
افزایـش تولیـد بنزین در کشـور و رشـد سـالانه ۵ الـی 1۰ درصـدی مصرف 
بنزیـن در صورت تـداوم شـرایط فعلی کشـور بـه واردکننـده بنزیـن تبدیل 

خواهد شـد.
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تسهیلات جدید برای 
تقسیط بدهی های 

بیمه ای کارفرمایان و 
بخشودگی جرایم آن ها

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی از استقبال 
کارفرمایان از طرح بخشودگی جرایم بیمه ای 
از زمان آغاز این طرح در ابتدای خرداد ماه خبر 
داد و گفت: از زمان صدور بخشنامه تاکنون 
حدود 11 هزار کارگاه برای استفاده از این 
تسهیلات ثبت نام کرده  اند. به گزارش کاغذ 
وطن به نقل از ایسنا، میرهاشم موسوی در این 
زمینه اظهار کرد: امسال از سوی مقام معظم 
رهبری به عنوان سال مهار تورم و رشد تولید 
نامگذاری شده است و از ابتدای سال با توجه 
به تکلیفی که بر دوش دولت گذاشته شد، 
سازمان تأمین اجتماعی این موضوع را دنبال 
کرده و بخشنامه بخشودگی جرایم بیمه ای 
کارفرمایان با هدف تسهیل شرایط فعالیت برای 
کارگاه های دچار مشکل در ابتدای خرداد ماه 
صادر شد. از ابتدای اجرای این طرح و در کمتر 
از یک ماه، تاکنون حدود 11 هزار کارگاه در این 
طرح ثبت نام کرده اند و حدود 2۵۰۰ میلیارد 
تومان با کارگاه های دچار مشکل توافق حاصل 
شده است. براساس گزارش روابط عمومی 
سازمان تأمین اجتماعی، بخشودگی جرایم 
بیمه ای برای همه کارگاه های تولیدی، فنی، 
صنعتی و معدنی، شرکت های دانش بنیان و 
همچنین اصناف که تعداد شاغلان آنها زیر 
1۰۰نفر است، قابل اجراست. هدف دولت و 
سازمان تأمین اجتماعی از بخشودگی جرایم 
بیمه ای حفظ اشتغال و افزایش نیروی کار 
در کارگاه های مشمول قانون تأمین اجتماعی 
است و به همین علت کارگاه هایی که نسبت 
به اسفند 14۰1 حفظ اشتغال یا افزایش نیرو 
داشته باشند، می توانند درخواست بخشودگی 
را به صورت غیرحضوری ارائه کنند و با سازمان 
تأمین اجتماعی توافق کرده و بدهی خود را 
به صورت یک جا یا اقساطی پرداخت کنند. 
پرداخت اقساطی بدهی در این طرح از 12 
قسط تا 36 قسط قابل انجام است. در پرداخت 
قسطی بدهی، اگر کارفرما در 12 قسط کل 
بدهی خود را پرداخت کند، می تواند از 1۰۰ 
درصد بخشودگی جرایم استفاده کند. اگر 
بدهی را در 18 قسط پرداخت کند از 8۵ درصد 
بخشودگی جرایم استفاده می کند. اگر در 
24 قسط ماهیانه پرداخت کند از 7۵ درصد 
بخشودگی جرایم استفاده می کند و اگر در 
3۰ قسط ماهیانه پرداخت کند از 6۵ درصد 
بخشودگی جرایم و اگر در 36 قسط پرداخت 
کند، از ۵۰ درصد بخشودگی جرایم استفاده 

خواهد کرد.

سرویس ایاب و ذهاب 
دانش آموزان استثنایی 

باید از اول مهر 
رایگان شود

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
گفت:  با توجه به نامه وزارت کشور از اول 
مهرماه باید سرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان 
استثنایی رایگان شود. به گزارش کاغذ وطن 
به نقل از ایرنا، حمید طریفی حسینی روز 
یکشنبه در نشست با خبرنگاران، اظهار 
کرد: شهرداری ها باید شرایط ایاب و ذهاب 
دانش آموزان استثنایی را به صورت رایگان 
فراهم کنند.  وی افزود: معاون اول رییس 
جمهور در نامه ای به وزیر کشور اعلام کردند 
که این موضوع با قید فوریت پیگیری شود.  
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 
ادامه داد: همچنین 24 خرداد نامه ای از سوی 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها به استانداران 
سراسر کشور برای تأمین حمل و نقل رایگان 
دانش آموزان استثنایی ابلاغ شد.  حسینی 
طریفی همچنین درباره فعالیت پایگاه های 
تابستانه نیز، گفت: 6۰۰ پایگاه تابستانی با 
حضور حدود هشت هزار دانش آموز فعال 
هستند و فعالیت های تابستانی مبتنی بر 
مهارت های زندگی خواهد بود.  وی یادآور 
شد: تفاهم نامه ای با کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان داشتیم تا به دانش آموزان 
استثنایی هم خدمات ارائه شود، آموزش های 
حرفه ای مهارت هایی مانند خیاطی و نجاری 
در تابستان ارائه خواهد شد.  رئیس سازمان 
آموزش و پرورش استثنایی درباره نحوه 
ثبت نام دانش آموزان در پایگاه های تابستانه 
اظهار کرد: یکهزار و 7۵۰ مدرسه در سطح 
کشور وجود دارد که مدرسه پایگاه تابستانی 
اوقات فراغت می شوند و در مدارس استثنایی 
حدود 8۰ هزار دانش آموز حضور دارند و باید 
حداقل 1۰ درصد دانش آموزان را در پایگاه های 
تابستانه داشته باشیم و دانش آموزان استثنایی 
علاقه مند به حضور در پایگاه های تابستانی باید 
به مدارس مراجعه کنند. طریفی حسینی با 
اشاره به توانمندسازی معلمان مدارس عادی 
که دانش آموز دارای معلولیت، نابینا و ناشنوا 
دارند، اظهار کرد: هفته آخر شهریور از این افراد 
دعوت می شود تا در جلسات حضور یابند و به 
آنها آموزش داده شود.  رئیس سازمان آموزش 
و پرورش استثنایی درباره جذب دانش آموزان 
معلول بازمانده از تحصیل، مطرح کرد: 16 
هزار نفر با این مشکل شناسایی شده اند و باید 
بررسی کنیم چه تعدادی از آنها قابلیت آموزش 
را دارند و چقدر به حمایت سایر سازمان ها 
مانند بهزیستی نیاز است، اگر شرایط آموزش 
برای این دانش آموزان فراهم نبود، کلاس برای 
آنها برگزار خواهیم کرد. طریفی حسینی درباره 
انجام سنجش سلامت جسمانی نوآموزان 
گفت: یک میلیون و 442 هزار نفر از جمعیت 
هدف که حدود یک میلیون و 6۰۰ هزار نفر 

است، کار سنجش را انجام داده اند.

همه چیز درباره دریافت یک 
روزه گواهینامه موتورسیکلت

رئیـس پلیس راهـور فراجا توضیحاتـی را دربـاره اجرای طـرح ارائه 
یـک روزه گواهینامـه موتورسـیکلت ارائه کرد.

به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، سـردار سـید کمال هادیانفر 
درباره اینکه اجـرای طرح ارائه یـک روزه گواهینامه موتورسـیکلت 
در چه مرحلـه ای قـرار دارد، گفـت: در حـال حاضر طـرح ارائه یک 
روزه گواهینامـه موتورسـیکلت در سـمنان به شـکل پایلـوت اجرا 
شـده اسـت؛ مـا در نظـر داریـم کـه طـی یکـی دو هفتـه آتـی این 
طـرح را در تبریـز هـم اجـرا کنیـم و پـس از آن بـا رفـع نواقـص و 
مشـکلات سـامانه، آن را بـه شـکل سراسـری در کشـور بـه مرحله 

اجـرا دربیاوریم.  
هادیانفر دربـاره اینکه چه کسـانی می تواننـد یـک روزه گواهینامه 
موتورسـیکلت خـود را دریافت کنند، گفـت: متقاضیـان باید توجه 
داشته باشـند که تنها افراد دارای موتورسـیکلت که موتورسیکلتی 
به نام خود داشـته باشـند، می توانند در این طرح شـرکت کنند. در 
واقع افـراد فاقد موتورسـیکلت باید با همـان سـیر و مراحل قدیمی 
نسـبت به دریافت گواهینامه خود اقـدام کنند. اما اگر فـردی دارای 
موتورسـیکلت باشـد، می تواند در طرح دریافت یک روزه گواهینامه 

موتورسیکلت مشـارکت کند.
رئیس پلیس راهـور فراجا دربـاره اینکه آیـا واقعا در عـرض یک روز 
می تـوان گواهینامـه را دریافـت کرد یا خیـر نیز گفت: ایـن موضوع 
بسـته بـه فـرد متقاضـی دارد. مـا در ایـن طـرح تمـام اقدامـات از 
برگزاری آزمون آئین نامه، آزمون عملی، معاینات پزشـکی و ... را در 
طول یـک روز ارائه می دهیـم. اما به هرحـال فرد متقاضـی نیز باید 
مهـارت لازم را داشـته و امتیاز کافی را کسـب کند. اگر فـردی تمام 
ایـن آزمون هـا و معاینـات را به درسـتی پشـت سـر بگـذارد، ظرف 
مدت یـک روز تمـام اقداماتی را کـه باید بـرای دریافـت گواهینامه 

انجام دهـد، انجام داده اسـت.
هادیانفر ادامه داد:  در طـرح ارائه یک روزه گواهینامـه تمام اقدامات 
مربوط بـه دریافـت گواهینامه انجام شـده و ما بر اسـاس مـرّ قانون 
کارهـا را انجام می دهیـم، اما فرآیندهـا را کوتاه کرده ایـم، تا بتوانیم 
این شـش میلیـون و 8۰۰ هـزار موتورسـوار فاقـد گواهینامه ظرف 
مدت یک سـال تا یکسـال و نیـم گواهینامه موتورسـیکلت دریافت 

. کنند
وی درباره هزینـه دریافـت یـک روزه گواهینامه نیز اظهـار کرد:  در 
طـرح یـک روزه هزینه هـا حـدود 6۰ درصد ارزان تـر از رویـه عادی 
دریافـت گواهینامـه اسـت. اما بازهـم تاکیـد می کنم کـه این طرح 
فقـط بـرای دارنـدگان موتورسـیکلت اسـت و افـرادی کـه فاقـد 

موتورسـیکلت هسـتند بایـد همان مسـیر عـادی را طـی کنند.

خبر ذی نفعان کنکور؛ مسئول شایعه لو رفتن سوالات در امتحانات نهایی؟ 

این تخلف در سال های قبل هم وجود داشته!
گزارش

همشهری آنلاین
معاون آموزش متوسـطه وزارت آمـوزش و پرورش 
گفـت: از روزی کـه مصوبـه شـورای عالـی انقلاب 
فرهنگـی در خصـوص تغییـر شـیوه پذیـرش در 
دانشـگاه ها تصویب شـد، ذی نفعان کنکـور در پی 
مخالفت با ایـن مصوبـه برآمدند. به گـزارش کاغذ 
وطـن به نقـل از همشـهری آنلایـن، محمدمهدی 
کاظمی معـاون آمـوزش متوسـطه وزارت آموزش 
و پـرورش بـا بیـان اینکـه بـه هیـچ عنـوان بحـث 
لـو رفتـن سـوالات امتحـان نهایـی را نداشـتیم 
ولـی موضـوع انتشـار سـوال اتفـاق افتاده اسـت، 
اظهـار کـرد: همانطـور کـه بارهـا از سـوی وزارت 
آمـوزش و پرورش، وزیر، ریاسـت مرکز سـنجش و 
بنـده مطرح شـده اسـت، به هیـچ عنوان لـو رفتن 
سـوالات امتحـان نهایی اتفـاق نیافتاده اسـت چرا 
که لو رفتن سـوالات قبل از شـروع آزمون اسـت و 
بالاخـره بعد از شـروع آزمون ممکن اسـت انتشـار 
سـوال اتفاق افتاده باشـد که این موضـوع رخ داده 
اسـت.   وی با اشـاره به اینکـه بعضا دانـش آموزان 
علیرغـم تفتیش بدنـی ابزارهایـی را به هـر نحوی 
همراه خود سـر جلسـه آزمون برده اند، ادامـه داد: 
ابزارهای برده شـده سـر جلسـات امتحان متفاوت 
اسـت. ممکن اسـت گوشـی موبایل باشـد یا بعضا 
ابزارهـای جاسوسـی هـم در بیـن ابزارهـای بـرده 
شـده سـر جلسـه امتحـان نهایـی وجـود داشـته 
باشـد لـذا این بحـث هسـت امـا همـه این مـوارد 

شناسـایی شـده اند.

سوالات شخصی سازی شده و امکان 
شناسایی آنی متخلف وجود دارد

بنا بـر اظهـارات معـاون آمـوزش متوسـطه وزارت 
آمـوزش و پـرورش، بـا توجـه به شـخصی سـازی 
شـدن سـوالات امتحـان نهایـی بـا حوزه هـای 
امتحانـی و نیـز شـخصی سـازی شـدن برگه های 
پاسـخ نامـه بـه نـام دانـش آمـوزان، تقلبـات این 
چنینی قابلیت رصـد شـدن دارند. وی بیـان کرد: 
پاسـخ برگ هـا شـخصی سـازی شـده بـه نـام هر 
دانش آمـوز اسـت. پاسـخ نامه هـر دانـش آموزی 
یـک کـد دارد کـه آن کـد دقیقـا منحصـر بـه فرد 
و مربـوط  بـه آن فـرد اسـت. خـود سـوالات نیـز 
شـخصی سـازی شـده بـه حـوزه آزمون هسـتند 
یعنـی اگـر سـوالات از جلسـه آزمـون منتشـر 

شـود نشـانه هایی در برگـه سـوال وجـود دارد که 
می توانیـم بلافاصله تشـخیص دهیم ایـن از کدام 
۵۰۰۰ حـوزه امتحانی ما انتشـار یافتـه و بلافاصله 
فـرد مربوطـه را بـا ابزارهـای سـیگنال یابـی کـه 
در سـطح حـوزه آزمـون وجـود دارد، شناسـایی 

. می کنیـم

ثبت 1803 مورد تخلف در امتحانات نهایی
کاظمـی تاکیـد کـرد: پـس از انتشـار این مـوارد، 
بلافاصله ایـن موضـوع مورد رصـد قـرار می گیرد. 
بـه طـوری کـه در لحظـه اول حـوزه امتحانـی 
مشـخص و فرد شناسـایی می شـود. تا هـم اکنون 
نیـز افـراد متخلفـی کـه اقـدام بـه تقلـب کرده اند 
شناسـایی شـده اند. تـا امـروز 18۰3 مـورد تخلف 
ثبت شـده داشـتیم کـه متناسـب بـا تخلفـی که 
دانـش آمـوزان کرده انـد آرایـی برایشـان صـادر 

شـده اسـت.

محرومیت از آزمون یا محرومیت
 چند ساله از آزمون

وی دربـاره محرومیت های صادر شـده برای دانش 
آمـوزان متخلـف نیـز توضیـح داد: طبق ایـن آراء 
دانـش آمـوزان متخلف یـا از یـک آزمـون محروم 
شـده اند و یـا بـرای آنهـا محرومیـت تا چند سـال 
از آزمـون صادر شـده اسـت. ایـن عاقبت کسـانی 
اسـت که نسـبت به بـردن ابـزار در جلسـه آزمون 
علیرغـم اعلام ممنوعیـت همراه داشـتن ابزارهای 
مختلف اعـم از موبایل یـا برگه تقلب و غیـره اقدام 
کرده انـد. کاظمی گفت: متناسـب با تخلـف انجام 
شـده به دانش آمـوزان مربوطـه اعلام شـده و آنها 
نیز نظرات و توضیحات خود را ارائـه داده اند. نهایتا 
هیـات بـدوی رسـیدگی بـه تخلفـات آزمون هـا و 
جرایم ایـن موضـوع مهم را بررسـی کـرده و آرایی 

هـم بـرای دانش آمـوزان صادر شـده اسـت.

ذی نفعان کنکور، مخالفت با
 مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی و 

شائبه های این چند روز
معاون آموزش متوسـطه وزارت آموزش و پرورش، 
در بخـش دیگر سـخنان خود در پاسـخ به سـوالی 
مبنی بر شـائبه  تقلبات وسـیع در امتحانات نهایی 
امسـال به دلیل تاثیـر 4۰ درصدی و قطعـی آن در 
کنکـور، خاطر نشـان کـرد: کنکور طی سـال های 

گذشته ذی نفعانی داشـته اسـت و از روزی که این 
مصوبه شـورای عالی انقلاب فرهنگـی در خصوص 
تغییر در شـیوه پذیرش دانشـگاه ها تصویب شـد، 
ایـن ذی نفعـان طبیعتـا در پـی مخالفـت بـا ایـن 
مصوبـه بودنـد. ممکن بـود در ایـن ایام هـم  اخبار 
کذبی را اعم از لغو شـدن این مصوبه منتشـر کنند. 
درواقـع ایـن موضوعـات را بـرای تشـویش اذهان 
عمومـی یـا درگیر کـردن ذهـن دانـش آمـوزان با 
این موضـوع انجـام داده انـد. وی همچنیـن تاکید 
کـرد کـه دانـش آمـوزان مبنـا را بـر اطلاعیه های 
رسـمی منتشـر شـده از سـوی وزارت آمـوزش و 

پـرورش بگذارند.

تخلفات امتحان نهایی در گذشته 
هم وجود داشت اما کسی این موضوع را 

منتشر نمی کرد
کاظمی بـا اشـاره به اینکـه فرآینـد آزمـون نهایی 
مـورد نظـارت جـدی توسـط دسـتگاه آمـوزش و 
پـرورش و دسـتگاه نظارتـی بـوده اسـت، یـادآور 
شـد: مـا به هیـچ عنـوان بحـث لـو رفتن سـوالات 
امتحـان نهایـی را نداشـتیم ولـی موضوع انتشـار 
سـوالات اتفـاق افتـاده اسـت. از سـوی دیگـر اگر 
احیانـا تخلفی هـم در جلسـه آزمـون پیـش آمده 
باشـد مورد رسـیدگی قـرار گرفته اسـت. تخلفات 

سـالهای گذشـته هـم در امتحانـات بوده اسـت.
وی افـزود: در سـال های گذشـته نیـز بلافاصلـه 
بـرای دانـش آمـوزان متخلـف آرا صـادر می شـد 
ولی چون در گذشـته  حساسـیتی نسـبت بـه این 

موضـوع وجود نداشـت، کسـی نسـبت به انتشـار 
این امـر اقـدام نمی کـرد. در حال حاضر چـون این 
موضوع بـا حساسـیت جدی تـری دنبال می شـود 
و بعضـا ممکن اسـت ذی نفعانـی هـم در مخالفت 
با مصوبـه شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی وجود 
داشـته باشـند؛ طبیعتا این ذی نفعـان اقداماتی را 

ممکـن اسـت انجـام دهند.

لغو ابلاغ روسای حوزه های امتحان نهایی 
در صورت اثبات کوتاهی آنها در تخلفات

معـاون آمـوزش متوسـطه وزارت آمـوزش و 
پـرورش، بیـان کرد: اگـر هـر مـوردی از تخلف نیز 
در امتحانـات نهایـی امسـال رخ داده اسـت، مورد 
بررسـی قرار گرفته اسـت. بعضـا اگر عوامـل حوزه 
امتحانی مربوطـه نیز کوتاهی در آن تخلف داشـته 
باشـند، بـا آنهـا حتمـا برخـورد شـده و لغـو ابلاغ 
برخی از روسـای حوزه های امتحان نهایـی از ادامه 

فرآینـد نیـز انجام شـده اسـت.
وی در پایـان سـخنان خـود بـا اشـاره بـه اتمـام 
امتحانـات نهایـی در روز پنجشـنبه 2۵ خـرداد، 
درباره انتشـار نمـرات اظهار کـرد: نمـرات معمولا 
همیشـه در نیمه اول تیر ماه به کارنامه می رسـند. 
نمـرات برخـی از دروس تعییـن شـده و عمـده 
تصحیـح هـا انجـام شـده اسـت. درس بـه درس 
متفـاوت اسـت. دانـش آمـوزان نیـز می تواننـد از 
طریـق پنجره واحـد آمـوزش و پرورش  بـه آدرس 
my.medu.ir نمـرات خـود را ببیننـد و اگـر 

اعتراضـی دارنـد آنجـا ثبـت کنند.
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»سالک« بیماری اندمیک 1۹ استان کشور

 روند کاهشی این بیماری در ایران
رییس گـروه مدیریـت بیماری های قابـل انتقال 
بیـن انسـان و حیـوان وزارت بهداشـت با اشـاره 
به رونـد کاهشـی بـروز سـالک در ایـران،   گفت: 
با توجـه بـه اقداماتی کـه در کشـور انجام شـده 
اسـت سـال قبل 12 هـزار و 911 مـورد مبتلا به 
سـالک داشـتیم؛ البته بیماری سـالک همچنان 

در 19 اسـتان کشـور اندمیک اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، دکتر 
محمدرضا شـیرزادی بـا بیان اینکه سـالک، یک 
بیمـاری انگلـی تـک یاختـه ای میکروسـکوپی 
در ایـران اسـت، گفـت: سـالک به وسـیله پشـه 
خاکی بـه انسـان منتقل می شـود و سـبب بروز 
زخم پوسـتی می شـود. ایـن زخم ممکن اسـت 
تا بیـش از یک سـال طول بکشـد ولـی محل آن 
بعـد از بهبـودی تـا پایـان عمـر باقـی می ماند و 

موجـب اذیـت و آزار فـرد می شـود.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه سـالک بـا یـک جـوش 
کوچـک شـروع می شـود، تصریـح کـرد: ایـن 
جـوش در بسـیاری از افـراد مبتلا بزرگ شـده و 
ایجاد زخم هـای بدشـکل می کند. البته اشـکال 
بیمـاری بـه صـورت ضایعـات غیـر زخمـی هم 

دیـده می شـود.
او با بیان اینکه دو نوع سالک شـهری و روستایی 

وجـود دارد، توضیـح داد: سـالک نـوع شـهری 
در شـهرهای کوچـک و بـزرگ بـه خصـوص در 
مناطقی از شـهرها کـه زباله هـا و نخاله ها تجمع 
دارنـد، بـروز می کند. بـه دلیل نبودن ترشـحات 
در سـالک شـهری به آن نوع خشـک می گویند. 
این بیمـاری از فرد مبتلا به وسـیله پشـه خاکی 
بـه فرد سـالم منتقـل می شـود. گاهی نیز سـگ 
مبتلا بـه عنـوان مخـزن سـالک شـهری مطرح 

می شـود.
وی افزود: در سـالک شـهری پـس از 2 تـا 8 ماه 
از گزش پشـه خاکـی آلوده، برجسـتگی کوچک 
سـرخ رنگـی در محـل گـزش ظاهـر می شـود 
که پس از گذشـت 2 تـا 3 مـاه ضایعه برجسـته 
و نسـبتا سـفت می شـود و کم کـم در روی آن 
فرورفتگـی ایجـاد شـده و بـه تدریـج ضایعـه به 
صورت زخمی باز درمی آید که حاشـیه برجسته 
و مشـخص دارد. سالک نوع شـهری در شهرهای 
مشـهد، کرمان و بم شایع اسـت ولی از شهرهای 
شـیراز، نیشـابور، سـبزوار، یزد و قم هـم گزارش 
شـده اسـت و ممکن اسـت در هر منطقه شهری 

دیگر هـم اتفـاق افتد.
او درباره سـالک نوع روسـتایی نیز اظهار کرد: به 
دلیل وجود ترشـح در سـالک نـوع روسـتایی به 

آن نـوع مرطوب گفتـه می شـود. در سـالک نوع 
روسـتایی انـگل بیمـاری توسـط پشـه خاکی از 
موش هـای صحرایی به انسـان منتقل می شـود. 
معمولا حـدود دو ماه پـس از گزش پشـه خاکی 
ضایعـه بـه صـورت جـوش ظاهر شـده، سـپس 
زخمـی و بـه سـرعت بـزرگ می شـود. لبه های 
زخـم معمـولا برجسـته و زخـم دارای ترشـح 

اسـت.
شـیرزادی بـا بیـان اینکه سـالک نوع روسـتایی 
در همـه اسـتان های کشـور بـه جز اسـتان های 
شـمالی و شـمال غربـی وجـود دارد، تصریـح 
کـرد: اقامـت و یا سـابقه مسـافرت بخصـوص به 
مناطق روسـتایی اسـتان های آلوده به تشخیص 
بیمـاری کمـک می کنـد. سـالک نوع روسـتایی 
در اسـتان های اصفهـان، فـارس، خوزسـتان، 
کرمـان، گلسـتان، خراسـان رضـوی، خراسـان 
شـمالی، خراسـان جنوبی، بوشـهر، هرمـزگان، 
سـمنان، سیسـتان و بلوچسـتان، یـزد، ایـلام و 

... وجـود دارد.
وی با اشـاره بـه اینکه موارد سـالک در کشـور ما 
به شـکل جدی رو بـه کاهش اسـت، بیـان کرد: 
با توجـه بـه اقداماتی کـه در کشـور انجام شـده 
اسـت سـال قبل 12 هـزار و 911 مـورد مبتلا به 

سـالک داشـتیم. البته بیماری سـالک همچنان 
در 19 اسـتان کشـور اندمیک است.

او بـا تاکیـد بـر اینکـه مخـزن اصلـی بیمـاری 
سـالک موش هـای صحرایـی هسـتند، گفـت: 
نمی تـوان آنهـا را از بیـن بـرد چـون در بیابان ها 
زندگی می کنند؛ البته جونده کشـی در حاشـیه 
شـهرها انجام می شـود امـا اگـر مراقب نباشـیم 
موش ها دوباره بـرای تغذیه از ریشـه محصولات 
و درختان به حاشیه شـهرها و روستاها مهاجرت 
می کننـد و ایـن سـبب بـروز طغیـان بیمـاری 
می شـود. بنابرایـن مراقبـت از لانـه موش هـای 
اطراف روسـتا برای کنتـرل بیماری بسـیار مهم 
اسـت؛ بـه شـکلی که هـر جـا لانـه موش هـا در 
1۰۰۰ متـری آخریـن خانه روسـتا رؤیت شـود 

بایـد اقدامـات جونده کشـی انجام شـود.
وی بـا تاکیـد بـر اهمیـت پیشـگیری از ابتـلا به 
بیمـاری سـالک، بیـان کـرد: نریختـن زباله هـا 
و نخاله هـای سـاختمانی در اطـراف منـازل، 
اسـتفاده از پشـه بنـد، تـوری و پـرده بهداشـتی 
)دارای سـوراخ های ریـز و آغشـته بـه حشـره 
کش( بـه خصـوص در هنـگام غـروب و در طول 
شـب، پوشـیدن لباس هـای کامـلا پوشـیده بـا 
آسـتین های بلنـد و شـلوار بلنـد بـه خصـوص 

هنـگام غـروب و در طـول شـب، اسـتفاده از 
داروهـای دور کننـده حشـرات بـه خصـوص در 
هنگام غروب و در طول شـب، نرفتـن به مناطق 
آلوده در هنـگام غروب و در طی شـب، نگهداری 
نکـردن دام هـا در نزدیکـی محـل سـکونت، 
مراجعـه بـه مراکـز خدمـات جامـع سـلامت و 

خانه هـای بهداشـت در صـورت بروز هـر ضایعه 
مشـکوک )هر ضایعـه کـه بیـش از 1۰ روز طول 
کشـیده باشـد( به خصوص اگر در محـل زندگی 
بیماری وجود داشـته باشـد یا سـابقه مسـافرت 
داشـته باشـد و تکمیل دوره درمـان از مهم ترین 
نـکات بـرای پیشـگیری از بـروز بیماری اسـت.
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مشـاور وزیر بهداشـت و مدیرکل دفتـر وزارتی با 
اشـاره به زیرسـاخت های ایجاد شـده در کشـور 
در دوران همه گیـری کرونا و اسـتفاده از آن ها در 
جهـت بیماری هـای نوپدید بعـدی، تاکیـد کرد 
که البتـه کرونـا هنـوز تمـام نشـده و در مناطق 
مختلف جهان در قالب سـویه ها و زیرسـویه های 

جدید شـیوع دارد.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، دکتر 
سـید محمـد پورحسـینی در نشسـت قـرارگاه 
مقابله بـا کرونا کـه با حضـور جمعـی از معاونان 
و مدیـران وزارت بهداشـت برگـزار شـد، اظهـار 
داشـت: کرونا درس آموخته های بسـیاری برای 
ما به همـراه داشـت و البتـه نباید فرامـوش کرد 
که این بیمـاری هنـوز تمـام نشـده و در مناطق 
مختلف جهان در قالب سـویه ها و زیرسـویه های 

جدید، شـیوع دارد.  
وی با اشـاره بـه اعلام پایـان وضعیـت اضطراری 
کرونا از سـوی سـازمان جهانی بهداشـت، تاکید 
کرد: نباید سـاختارها و زیرساخت های ارزشمند 
دوران همـه گیـری کرونـا از جملـه کمیته های 
تخصصـی و تولیـد واکسـن در 6 مرکـز مختلف 
را فرامـوش کـرد و لازم اسـت از آنهـا در جهـت 
بیماری های ناشـناخته و نوپدید بعدی، استفاده 

شـود.

بنابـر اعـلام وزارت بهداشـت، در ایـن نشسـت 
گـزارش هایـی از آخریـن وضعیت کرونا، سـویه 
ها و زیرسویه های در گردش و واکسیناسیون در 
جهان و ایران و رعایت شـیوه نامه های بهداشتی 
مقابله بـا کرونا ارائـه و موضوعاتی همچـون لزوم 
اطلاع رسـانی به منظـور رعایت شـیوه نامه های 
بهداشـتی در گروه هـای در معـرض خطر، حفظ 
آمادگـی نظـام سـلامت بـرای مقابلـه بـا مـوج 
های احتمالـی آینـده کوویـد19، تقویـت نظام 
دیـده وری بـه ویـژه در مـورد کرونـا و آنفلوآنـزا، 

ارائه شـد.
همچنیــن مــواردی کــه قــرار اســت در جلســه 
ــرح  ــا مط ــا کرون ــه ب ــی مقابل ــتاد مل ــده س آین
ــرار  ــی ق ــث و بررس ــورد بح ــود، م ــوب ش و مص

ــت. گرف

کانـون جهانگـردی و اتومبیلرانـی به مناسـبت 
روز ملـی ازدواج در قالـب طـرح »زوج ایرانـی«، 
گواهی نامه رانندگـی بین المللی را بـا ۵۰ درصد 
تخفیـف بـرای زوج هـای جـوان صـادر می کند.

به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا و بنابر 
اعـلام کانـون جهانگـردی و اتومبیلرانـی کـه 
به عنـوان نماینـده رسـمی و مجـاز فدراسـیون 
بین المللـی اتومبیلرانـی )FIA( در امـر صـدور 
این مـدرک بین المللی معرفی شـده اسـت، این 
طـرح از 3۰ خـرداد 14۰2 بـه مـدت هفـت روز 

کاری، اجـرا می شـود.
در راسـتای اجـرای طـرح زوج ایرانـی، زوج های 
جوانـی کـه کمتـر از 3۰ سـال سـن دارنـد و از 
تاریخ عقـد ایشـان کمتـر از یک سـال گذشـته 
اسـت، می توانند با در دست داشـتن شناسنامه، 
گواهی نامـه رانندگـی ملـی، اصـل یـا تصویـر 
صفحـه اول گذرنامـه و یـک قطعه عکـس برای 
دریافـت گواهی نامـه رانندگـی بین المللـی 
بـا اعتبـار یـک سـال، بـه دفاتـر اصلـی کانـون 
جهانگـردی و اتومبیلرانـی مراجعـه و همـان 
روز گواهی نامـه رانندگـی بین المللـی خـود را 
دریافت کننـد. زوج های واجد شـرایط می توانند 
بـه صـورت غیرحضـوری نیـز درخواسـت خود 
را ثبـت کننـد. بـر ایـن اسـاس بـا مراجعـه بـه 

نشـانی اینترنتـی https://idp.taci.ir و  
بارگـذاری مـدارک خـود شـامل تصویـر صفحه 
دوم شناسـنامه، گواهی نامـه ملـی، یـک قطعـه 
عکـس و تصویـر صفحـه نخسـت گذرنامـه، بـا 
وارد کـردن کـد ZOJIRANI، از تخفیـف 
۵۰ درصـدی بهره منـد شـوند. در ایـن روش، 
گواهی نامه هـای رانندگـی بین المللی طـی 7 تا 
1۰ روز کاری، برای متقاضیان ارسـال می شـود.

و  جهانگـردی  کانـون  یـک  شـماره  دفتـر 
اتومبیلرانـی در خیابـان خرمشـهر )آپادانـا(، 
ابتدای خیابـان عربعلی، بین کوچه یکم و سـوم، 
پـلاک 2 و دفتـر شـماره دو در خیابـان آزادی، 
کوچه وزارت کار، پلاک 1 و دفتر شـماره سـه در 
خیابـان فیاض بخش، نبـش کوچـه جهانگردی، 

پـلاک 33، واقـع شـده اسـت.

رئیـس سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کـودک 
گفـت: در حـال حاضـر 3 درصـد از میانگیـن 

جمعیـت کلاس اولی هـا مـردود می شـوند.
»مجتبـی همتی فـر« رئیـس سـازمان ملـی 
تعلیـم و تربیـت کـودک در خصـوص تعـداد 
مردودی هـای پایـه اول کـه در آمـار منتشـر 
شـده ۵۰ هزار نفر از آن هـا مجبور به تکـرار پایه 
شـده اند و راه بـرون رفـت از ایـن شـرایط گفت: 
بخشـی از علـل وجـود مردودی هـا در پایـه اول 
این اسـت که کودکان آمادگـی لازم بـرای ورود 

بـه کلاس اول را ندارنـد. 
رئیـس سـازمان ملـی تعلیـم و تربیـت کـودک 
در ادامـه تصریـح کرد: مشـکل مردودی بیشـتر 
در مناطقـی کـه دو زبانـه هسـتند مشـاهده 
می شـود و اتفاقـا قانـون گـذار در سـند تحـول 
بنیادیـن آمـوزش بـه ایـن مسـئله فکر کـرده و 
پیش بینی هایـی داشـته اسـت کـه دوره پیـش 
دبسـتانی در مناطـق دو زبانـه با حمایـت دولت 
برگزار شـود. منتها محدودیت اعتبـارات مانع از 
این می شـود که بتوانیـم همه کـودکان را در این 

مناطـق پوشـش دهیـم. 
همتی فـر با بیـان اینکـه برخـی محدودیت های 
قانونـی کـه در تخصیـص اعتبـارات و کیفیـت 
خدمات وجود دارد، جزو چالش های سـاماندهی 

دوران پیش دبسـتانی در برخـی مناطـق اسـت، 
افـزود: یکـی از سیاسـت های سـازمان ملـی 
تعلیـم و تربیـت کـودک تمرکـز روی مناطـق 
محـروم و دوزبانـه کشـور اسـت تـا بتوانیـم بـا 
توسـعه خدمات کیفـی، کاری کنیم کـه تمرکز 
از مرکـز خـارج شـود و عـلاوه بـر اینکه توسـعه 
کمـی داریـم، دوران پیش دبسـتانی با پوشـش 
گسـترده تر و خدمـات بـا کیفیت تـری در ایـن 

مناطـق برگزار شـود.
ــوال  ــن س ــه ای ــخ ب ــر پاس ــر در آخ ــی ف همت
ــت  ــاماندهی ها، محدودی ــس از س ــا پ ــه آی ک
ــر  ــتان ها در نظ ــان کودکس ــرای مربی ــنی ب س
گرفتــه خواهــد شــد، بیــان کــرد: خیــر، ســقف 
ــا  ــرای م ــراد ب ــدی اف ــم و توانمن ــنی نداری س

موضوعیــت دارد.

 زیرساخت های دوران همه گیری 
فراموش نشود

صدور گواهی نامه بین المللی نیم بها 
برای زوج های جوان

3 درصد کلاس اولی ها مردود 
می شوند

کاغذ جامعه
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رقابت عکاسان ژاپنی 
و ایرانی در چهارمین 

جایزه »عکس ۵«
بهـداد نجفـی از رقابـت عکاسـان ژاپنـی و 
ایرانـی در چهارمیـن دوره جشـنواره بیـن 

المللـی جایـزه »عکـس ۵« خبـر داد.
به گزارش خبرگـزاری مهر به نقـل از روابط 
عمومـی جشـنواره، بهداد نجفی اسـداللهی 
داور جشـنواره بیـن المللـی »عکـس ۵« 
گفـت: امسـال بـا ارسـال بیـش از 27۰۰ 
عکـس از ایـران و سـایر کشـورهای جهـان 
شـاهد اسـتقبال بسـیار چشـمگیری از این 
رویداد هنـری بودیـم. از جمله کشـورهایی 
کـه عکاسـان آن بـا ارسـال آثـار خـود در 
این جشـنواره شـرکت کردنـد می تـوان به 
کشـورهای ایتالیا، ژاپن، تایلند، هندوستان، 
افغانسـتان، ترکیـه، فرانسـه، کشـورهای 
آمریـکای جنوبـی و امـارات متحـده عربی 

اشـاره کـرد.
وی بیان کـرد: بـا توجه بـه تعـداد عکس ها 
کـه جنبه کمـی و گسـتردگی پوشـش این 
جشـنواره را رقم می زند در زمینه کیفی نیز 
آثار رسـیده به دبیرخانه جشـنواره از سطح 
بالایـی برخـوردار هسـتند. ایـن موضـوع 
سـبب افزایـش حساسـیت داوری شـد و 
داوران بـرای دقـت بیشـتر در انتخاب هـای 
خود مـدت زمانـی به مراتـب بیـش از آنچه 
کـه پیـش بینـی شـده بـود بـه موضـوع 

قضـاوت اختصـاص دادنـد.
داور جشنواره بین المللی جایزه »عکس ۵« 
در ادامـه تاکید کـرد: یکی از عوامـل ارتقای 
جایگاه بین المللـی این جشـنواره برگزاری 
آن در موزه هنرهای معاصر تهران اسـت که 
رئیس موزه هنرهای معاصر تهـران واقعا در 

این همکاری نقش مهمی داشـتند.
وی عنوان کرد: امسـال در این جشـنواره که 
شـاهد برگزاری چهارمین دوره آن هسـتیم 
آثـار برگزیـده در روز افتتاحیه یکـم تیر ماه 
سـال جـاری از سـاعت 17 تـا 2۰ در محـل 
سـینماتک مـوزه هنرهـای معاصـر معرفی 
و جوایـز اهـدا می شـود. همچنیـن در کنار 
۵ اثـر برگزیـده، پنجاه اثـر دیگر از بیـن آثار 
منتخـب داوران نیـز معرفـی و از عکاسـان 

قدردانـی می شـود.
داور جشـنواره بیـن المللی جایـزه »عکس 
۵« یـادآور شـد: حضور بـرای عمـوم در این 
مراسـم آزاد اسـت و در صورتـی که افـراد به 
هر دلیلـی موفق بـه حضـور در ایـن رویداد 
نشـوند دوم تیـر ماه سـال جـاری می توانند 
بـا مراجعـه بـه سـایت جشـنواره از نتایـج 

انتخاب هـا مطلـع شـوند.

»آخرین سلام« فریدون 
آسرایی پس از ۹سال 

شنیده شد
آلبـوم موسـیقی »آخریـن سـلام« بـا 
آهنگسـازی مجتبـی مصری، امیـد حجت، 
نیـاوش و خوانندگـی فریدون آسـرایی پس 

از 9 سـال منتشـر شـد.
به گـزارش خبرنـگار موسـیقی ایرنـا، آلبوم 
موسـیقی »آخریـن سـلام« با آهنگسـازی 
مجتبـی مصـری، امیـد حجـت، نیـاوش و 
خوانندگی فریدون آسـرایی شامل 9 قطعه؛ 
آخرین سـلام، عاشـقی یعنی، بـارون، دلمو 
اسـیر کـن، دیوونـه، بیـرون از ایـن خونـه، 
بیـدارم و خداحافـظ اسـت کـه ترانه هـای 
آنها توسـط مریـم حیـدرزاده، زهـرا کلاته، 
مجتبـی مصـری و نیـاوش سـروده شـده 

اسـت.
نوازنـدگان؛ فـراز فراهانی )گیتـار الکتریک 
و گیتـار نایلـون(، بهـروز میرزایـی )گیتـار 
نایلـون(، سـپهر ارشـاد )ویولـن، ارکسـتر 
زهی(، غـزل راکـی )ویولن سـل(، فرید فراز 
)گیتار نایلون و گیتار آکوسـتیک( و مجتبی 
مصری )پیانـو(، محبوبه صادقـی همخوان، 
مجتبی مصری، حسـین بیـک، فریـد فراز، 
نیاوش و مهـران خالصـی تنظیم کنندگان، 
مرتضـی تقـی زاده و فریـد فـراز میکـس 
و مسـترینگ، محمـد علـی میـرزا طـراح 
گرافیک و محمد اسـماعیلی عکاس از دیگر 

هنرمنـدان ایـن آلبوم هسـتند.
آسـرایی پیـش از ایـن دربـاره انتشـار آلبوم 
»آخرین سـلام« در صفحه شخصی خود در 
فضای مجازی نوشـته بود: »خوشحالم پس 
از 9 سـال آلبـوم جدیـدم بـه نـام »آخریـن 
سـلام« 28 خـرداد مـاه منتشـر شـد. اثری 
که برای تولیـد آن زحمات بسـیاری در این 
سـال ها کشـیده شـد و امیدوارم به دل شما 
عزیزان بنشـیند. ممنونـم از همـه  عزیزانی 
که بـرای تولیـد و انتشـار هـر چه بهتـر این 

آلبـوم در کنار مـن بودند.«
آلبـوم »آخریـن سـلام« بـا تهیه کنندگـی 
مجید عبدی توسـط شـرکت  رویـال هنر با 
شـماره مجوز 14۰113۵7 دفتر موسـیقی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی منتشر شده 
اسـت. پیش فروش نسـخه دیجیتـال آلبوم 
»آخرین سـلام« از 21 خرداد در سایت های 

رسمی موسـیقی آغاز شـده بود.
فریـدون آسـرایی خواننـده موسـیقی پاپ 
متولد سـال 133۵ در منطقه آسـارا سـت، 
وی بعـد از اتمـام تحصیـلات در سـال 
1987 بـه کانـادا سـفر کـرد و 14 سـال در 
آنجـا زندگی کرد. نخسـتین آلبوم آسـرایی 
»اولیـن سـلام« سـال 138۰ منتشـر 
شـد، وی سـپس بـه ایـران بازگشـت و بـه 
فعالیت هـای خـود در حوزه موسـیقی ادامه 
داد. آلبوم هـای »از تـو دورم«، »خاطـرات 
گمشـده« و »عشـق یعنـی« از جملـه آثـار 

آسـرایی اسـت.

برندگان جوایز انسی 2023 معرفی شدند

 سهم انیمیشن سازهای 
ایرانی

در حالـی که »مرغ بـرای لینـدا!« و »رویاهای روباتیـک« مهم ترین 
جوایـز فیلم هـای بلنـد جشـنواره انسـی 2۰23 را کسـب کردنـد، 
جایـزه بهترین فیلم کوتـاه اول هم بـه »یونیفورم ما« سـاخته یگانه 

مقـدم از ایران رسـید.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل از ورایتـی، انیمیشـن 
شـگفت انگیز کیارا مالتا و سباسـتین لادنبـاخ با عنوان »مـرغ برای 
لیندا!« که با دسـت نقاشـی شـده اسـت، شـب پیـش در اختتامیه 
جشـنواره انیمیشـن انسـی 2 افتخار بزرگ کسـب کرد و هم جایزه 
اصلی جشـنواره یعنی جایزه کریسـتال بهتریـن فیلم و هـم جایزه 

بنیـاد گان بـرای توزیـع را به دسـت آورد.
این فیلم فرانسـوی زبان، داسـتانی تلـخ و شـیرین از دوران کودکی 
اسـت کـه بـا زبـان طنـز از عـزاداری و مالیخولیـا می گویـد. ایـن 
فیلـم انیمیشـن مـاه پیـش در بخـش جانبـی ACID جشـنواره 
کـن مـورد تحسـین قـرار گرفـت و در حیـن حضـور در انسـی 
پخش کننده ای بـرای آمریکای شـمالی به دسـت آورد. کیـارا مالتا 
یکـی از کارگردان های این فیلـم، گفت: به دنبال چیـزی خنده دار و 
تأثیرگذار بودیـم. این دو عنصر هرگـز در تضاد نبودنـد، زیرا ما فیلم 
را برای کودکان سـاختیم و در عیـن حال که زبان آنهـا را پذیرفتیم، 

خـود را در دیدگاه آنهـا قـرار دادیم.
سباسـتین لادنبـاخ دیگر کارگـردان فیلم هـم گفت: ما یـک به هم 
ریختگی شـاد می خواسـتیم. ایـن فیلم غم انگیـز و خنده دار اسـت. 

پـر از انرژی و احسـاس اسـت و در سـبک گرافیکی نیز پویا اسـت.
آرون گودر مجارسـتانی برنده جایزه هیـات داوران برای »چهار روح 
کایوت« شـد که ترکیبی از انیمیشـن دوبعدی و سـه بعدی است و 
افسـانه خلق بومیـان آمریکا را به عنـوان یک ماجراجویی حماسـی 
با وجدان زیسـت محیطی بازگو می کند. این فیلمسـاز مجارسـتانی 
پیش از این بـرای کمـدی »ناحیـه!« در سـال 2۰۰۵ برنـده جایزه 

اصلی انسـی شـده بود.
در بخش مسـابقه اصلـی همچنین توموهیسـا تاگوچـی کارگردان 
انیمیشـن ژاپنـی »تونلـی بـه تابسـتان، خـروج خداحافظـی« که 
اقتباسـی از مانگای واقـع گرایانـه جادویی دربـاره 2 نوجوان اسـت 
که تونلـی خارق العاده را کشـف می کنند کـه هر آرزویـی را برآورده 

می کنـد، جایزه پـل گریمولـت را دریافـت کرد.
جوایز برتر در بخـش رقابت موازی بـه »رویاهای روباتیـک« از پابلو 
برگر اسـپانیایی رسـید که در کن هم حضور داشـت و داستانی تلخ 
و شـیرین از دوسـتی بین یک ربـات و یک سـگ در نیویـورک دهه 
198۰ اسـت. فیلـم »تونی، شـلی و نـور جادویـی« سـاخته فیلیپ 
پوشـیواچ محصول مجارسـتان، جمهوری چـک و اسـلواکی جایزه 
هیات داوران ایـن بخش را دریافت کـرد و فیلم افتتاحیه جشـنواره 
»سـیروکو و پادشـاهی جریان های هوایی« به کارگردانـی بنوا چیو 

جایـزه تماشـاگران را از آن خود کرد.
در بخـش فیلم های کوتـاه هم جایـزه کریسـتال به »27« سـاخته 
فلورا آنـا بودا محصول فرانسـه و مجارسـتان رسـید و جایـزه هیات 

داوران بـه »دریف« سـاخته لـوی اسـتوپس از بلژیک اهدا شـد.
جایـزه ژان لوک زیبراس بـرای اولین فیلـم کوتاه هم بـه »یونیفورم 
مـا« سـاخته یگانـه مقـدم از ایـران اهـدا شـد. این اثـر ترکیبـی از 

انیمیشـن دوبعـدی و استاپ موشـن اسـت.

»هماهنگ«جُنگ نیست که برای جذابیت خبر
استعداد بیاورد

گزارش
مهر

بهزاد عبـدی یکـی از داوران برنامـه »هماهنگ« در 
بخشـی از نشسـت به مورد عتاب قرار گرفتن عوامل 
ایـن برنامه به دلیـل بخش هایی از اجرای سـرودهای 

آیینی اشـاره کرد.
حواشـی برنامـه خیلـی زودتـر از پخـش آن شـروع 
شـد؛ از طـرح »هماهنـگ« به عنـوان اولین مسـابقه 
اسـتعدادیابی در حوزه سـرود، تـا کارناوال کشـوری 
عوامـل ایـن برنامـه بـرای پیـدا کـردن اسـتعدادها، 
تـا داورانـی کـه بیشـتر وجـه بازیگـری داشـتند تـا 
موسـیقایی… همـه ایـن مـوارد باعث شـد تـا خیلی 

زود ایـن برنامـه واکنش هـای مختلفـی بگیـرد.
برنامه »هماهنـگ« از ابتـدای اردیبهشـت ماه روی 
آنتـن شـبکه نسـیم و افـق رفـت و البتـه در زمـان 
پخـش هـم درگیـر حاشـیه هایی شـد از توقیـف و 
حذف یک بـاره از آنتـن تـا ممیـزی و.... ایـن برنامه 
کاری از مجموعـه »مـاوا« از زیرمجموعه هـای 
تهیه کنندگـی  بـه  کـه  اسـت  اوج  سـازمان 
سـیدمحمدصادق حسـینی و کارگردانـی مهدیـار 

عقابـی سـاخته می شـود.
بهـزاد عبـدی کـه بـا شـروع مرحلـه اسـتودیویی 
»هماهنـگ« در میـان داوران ایـن برنامـه دیـده 
می شـود هـم در جایـگاه داور و هـم فراتـر از آن در 
جایگاه مشـاور، نقش مهمی در سـاخت »هماهنگ« 
دارد. آهنگسـاز اهـل ایران که هـم در ایـران و هم در 
خارج از کشـور تجربه های موفق موسـیقایی داشـته 
اسـت که در ایران منجـر به جوایز متعـددی از جمله 
دو سـیمرغ بلوریـن و در کشـورهای مختلـف منتج 
بـه همکاری هایـی در سـطح جهانـی و بـه صـورت 

حرفـه ای شـده بود.
با شـروع مرحله اسـتودیویی این برنامه سراغ هسته 
اصلی ایـن برنامـه رفتیـم تـا دربـاره اولین مسـابقه 
تلنت سـرود در تلویزیـون، چالش هـا، پیچیدگی ها، 
جذابیت هـا و اهـداف و مامویـت هـای آن گفتگـو 

کنیـم.
بهـزاد عبـدی داور و مشـاور برنامـه، مهدیـار عقابی 
کارگـردان و احسـان خداپرسـت قائـم مقـام مرکـز 
موسـیقی ماوا مـا را در ایـن گفتگو همراهـی کردند.
 بـرای شـروع از ایده تلنـت سـرود در بخش 
برنامه سـازی بگوییـد کـه بـا توجه بـه اینکه 
برنامه هـای موسـیقایی در تلویزیـون کمتـر 

سـرانجام موفقـی داشـته اسـت چطـور بـا 
ریسـک و چالش هـای تولیـد ایـن مجموعه 

کنـار آمدید؟
احسـان خداپرسـت: مجموعـه مـاوا سـال 9۵ بـا 
هـدف ترویـج سـرود راه انـدازی شـد. خیلـی هـم 
برای ما جـذاب بود که آقای احسـان محمدحسـنی 
رئیـس اوج وقتـی می خواسـت مـاوا را راه بینـدازد 
مأموریـت آن را مشـخص کرده بـود یعنـی از همان 
ابتـدا مأموریتی تعریف شـد نـه اینکه اول سـازمانی 
راه اندازی شـود و بعد مأموریت های آن احصا شـود. 
مأموریت هم احیای سـرود بود و جملـه واضح او این 
بود کـه سـرود اگر شـبیه یـک انسـان باشـد الان به 
کما رفته اسـت. ایـن سـرود را اگـر می خواهید عمل 
کنید یـا بـه دکتـر ببرید یـا هـر کار دیگـری برایش 
انجام دهیـد اما باید بـه جامعه برگردانیـد و احیایش 
کنیـد. از سـال 9۵ فعالیت هـای متنـوع، متکثـر و 
مؤثری انجام دادیـم و یکی از پروژه هایـی که تعریف 
شـد اسـتعدادیابی بـود. امـا آن زمـان ظرفیـت این 
کار نبـود و اصـلًا سـرودی نبود کـه بتوانـد در برنامه 
اسـتعدادیابی ظهـور و بروز حرفه ای داشـته باشـد و 

احتمـالاً فقط بـا یـک شـوق مواجه می شـدیم.
ایـن دغدغـه را از سـال 9۵ نگـه داشـتیم و طی یک 
برنامه سـه تـا چهـار سـاله تـلاش کردیـم گروه ها را 
در سـه موضـوع ارتقـا دهیـم. اول بحـث قطعـه بود 
کـه الان کار سـاده ای شـده اسـت و پیـش از این نه 
تنها سـاده نبـود که اصـلًا تولیـد قطعه ای نداشـتیم 
و بیشـتر کارهـای ضعیف بـود کـه تولید می شـد اما 
ما سـطح سـلیقه، ژانـر و مدل تولیـد کارهـا را عوض 
کردیـم. بحـث بعـدی بحـث پروفورمنـس و اجرای 
خلاقـه کارها بود و سـرود دیگـر یک اتفاق سـاده که 
فقط بایسـتید نبـود آن زمان مـا وقتی پی ام سـی و 
رادیـو جـوان را می دیدیـم حسـرت می خوردیم که 
چرا ما نماهنگ نداریم امـا الان اینها بایـد بیایند و از 
مجموعه های انقلابی درس »موزیک ویدئو« سـازی 
بگیرنـد. در حـال حاضـر کارگـردان، تهیـه کننده و 
عوامـل زیادی در این حـوزه فعالیـت می کنند این ها 
اراده می کنند کار خـوب می سـازند نمی گویم حتماً 
کارهـا فوق العـاده اسـت امـا مجموعه هـای دیگـر 
بایـد بیاینـد و از آن هـا یـاد بگیرنـد. بحـث دیگر هم 
اجـرا میـان مـردم اسـت گروه هـای سـرود محکـوم 
بودنـد کـه برونـد و در جشـنواره هایی کـه چنـد 
داور نشسـته اند بـرای آن هـا بخواننـد جایـزه ای 
بگیرنـد و بعد بـه خانه هایشـان برونـد من هـر گروه 

سـرودی کـه می بینـم در رزومـه اش زده اسـت نفـر 
اول یـا دوم فلان جشـنواره و صرفـاً همین اسـت. ما 
سـال 99 یـک برنامه ریـزی داشـتیم بـا تهیه کننده 
و کارگـردان ایـن برنامـه و بـا هـم بـه یـک نتیجـه 
رسـیدیم که 6 ماه روی ایـن پروژه مطالعـه می کنیم 
اگر بـه نتیجـه و خروجی جذابی نرسـیدیم پـروژه را 
نمی سـازیم و هزینـه بیت المـال را بـرای کاری کـه 
جـذاب نمی شـود خـرج نمی کنیـم. 6 مـاه مطالعـه 
کردیم و جلسـات مسـتمر و پروپوزال داشـتیم و بعد 
دیدیـم می توانـد ایـن پـروژه جـذاب باشـد و حرف 

ناگفته داشـته باشـیم.
 آقـای عقابی ایـن ۶ مـاه در نهایـت چطور به 
آنتن و تجربـه برنامه تلویزیونی منتهی شـد؟
مهدیـار عقابـی: فکـر می کنم خوب اسـت کـه اتفاقاً 
از انتهـای ایـن حرف هـا ادامه دهـم. اینکه سـفارش 
دهنـده یـک برنامـه تلویزیونـی بپذیرد که بـرای آن 
باید 6 یـا 7 ماه مطالعه کـرد و بعد از آن تـازه تصمیم 
بـر تولیـد گرفـت اتفـاق ویـژه ای اسـت. بزرگتریـن 
دلیلی هم کـه ترغیب شـدم این بـود که بـا هر کس 
از همکارهـا کـه مشـورت می کـردم کـه می خواهم 
وارد ژانـر تلنـت سـرود شـوم از پیـش محکـوم بـه 

شکسـت بودم.
سـوال دیگرمـان ایـن بـود کـه سـرود در اسـتودیو 
جذاب اسـت یا نیسـت؟ چـون آنچه که پیـش از این 
می دیدیـم گروه های سـرود بـه تلویزیـون می آمدند 
و پلـی بـک می کردنـد و همـه هـم یـک میکروفـن 
یک شـکل و لباس هـای یک شـکل داشـتند و صاف 

می ایسـتادند و اجـرا می کردنـد
 به دلیـل برنامه هـای موسـیقایی کـه تجربه 

خوبی نداشـتند؟
عقابـی: و بـه خاطر سـابقه سـرود کـه معتقـد بودند 
جـذاب نیسـت یعنـی گروه هـا می خواهنـد فقـط 
بایسـتند و شـعری را بخواننـد. مـا دنبـال راهـکاری 
بودیـم کـه چطـور می توانیـم هـم جـذاب باشـیم و 
هـم تلنـت باشـیم و کار سـرود را پیگیـری کنیـم. 
دردسـرهای مختلفـی هم داشـتیم. الان کـه مرحله 
اول را طـی کردیم و به مرحله اسـتودیویی رسـیدیم 
فکـر می کنم به برخـی از دسـتاوردهای مـورد نظرم 
رسـیدم. بـرای مـن سـوال بـود کـه بـرای مخاطب 
تلویزیون سـرود جذاب هسـت یـا خیر که بـا تجربه 

کنونـی اتفاقـاً می بینـم جـذاب اسـت.
سـوالم ایـن بـود کـه می شـود اتفاقاتـی فراتـر از 
خوانـدن سـرود را رقـم زد کـه در برنامـه توانسـتیم 
آن را محقـق کنیـم. یـا سـوال دیگرمان ایـن بود که 
سـرود در اسـتودیو جـذاب اسـت یـا نیسـت؟ چون 
آنچه کـه پیـش از ایـن می دیدیـم گروه های سـرود 
بـه تلویزیـون می آمدنـد و پلـی بـک می کردنـد و 
همـه هـم یـک میکروفـن یـک شـکل و لباس هـای 
یـک شـکل داشـتند و صـاف می ایسـتادند و اجـرا 
می کردند. حـالا آقای عبـدی در ایـن برنامـه تقریباً 
36 اجـرا را دیدنـد و می تواننـد تصدیق کننـد که در 
برنامـه حداقـل بـرای عوامـل فنـی توانسـته ایم بـه 
نوعـی جذابیـت ایجـاد کنیم که حتـی بیـن آنها هم 

حـس رقابـت ایجاد شـود.

هر
س: م
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»درب« 20 هزار تماشاگر فرانسوی را 
به سالن های سینما کشاند

اکران فیلم سـینمایی »دِرب« با استقبال تماشـاگران در سینماهای فرانسه 
ادامه دارد.

از روابـط عمومـی، فیلـم »دِرب« جدیدتریـن سـاخته هـادی محقـق بـه 
تهیه کنندگی رضا محقـق اکران خود را از سـوم خـرداد در بیش از 6۰ شـهر 
فرانسـه آغاز کرده و طبـق آخرین اطلاعـات، تماشـاگران آن از 2۰ هـزار نفر 
عبور کـرده که بـرای نمایـش فیلمـی ایرانی در فرانسـه رقـم قابـل اعتنایی 
محسـوب می شـود و به همین دلیل تعـداد سـینماهای نمایش دهنده فیلم 

از 6۰ به 13۰ سـالن رسـیده اسـت.
این فیلم که جدیدترین سـاخته هـادی محقق اسـت در فسـتیوال های الف 

جهانی نیـز مورد توجـه قرار گرفتـه و جوایزی نیز کسـب کرده اسـت.
فیلم »دِرب« در اولین حضور جهانی خود، بیسـت وهفتمین دوره جشـنواره 
بین المللی فیلـم بوسـان را افتتاح کـرد و توانسـت برنده جایـزه اصلی بخش 
رقابتی جی سـئوک جشـنواره شـود. این فیلم در دومین حضور جهانی خود 

در نهمین دوره جشـنواره فیلم کاتولیک )کاف( که ماه اکتبر در شـهر سئول 
کره جنوبـی برگزار شـد، نیز حضور داشـت.

چهل و چهارمین جشـنواره بین المللی سـه قاره نانت فرانسه سومین حضور 
جهانی ایـن فیلم بود که برنده جایزه بالون نقره ای فسـتیوال شـد.

همچنین فیلم »دِرب« به تازگی در بخش پانورامای بیسـت و پنجمین دوره 
جشـنواره شـانگهای نیز به نمایش در آمده است.

»دِرب« روایتگـر مامـور اداره برقـی اسـت که قرار اسـت بـرق خانـه ای تکَ و 
دورافتـاده را وصـل کنـد. عوامـل »دِرب« عبارتنـد از نویسـنده و کارگردان: 
هادی محقـق، مدیـر فیلمبـرداری: منصـور عبدرضایـی، آهنگسـاز: محمد 
دارابی فـر، مدیـر صدابـرداری و عـکاس: امیرمهـدی نـوری، تدوین: فرشـاد 
عباسـی، صداگذاری: حسـین قورچیـان، مدیر تولید: عیسـی خیبـر منش، 
اصلاح رنگ: سـامان مجد وفایی و مدیر روابط عمومی: نغمه دانش آشـتیانی، 

تهیه کننـده: رضـا محقق.

فیلـم سـینمایی  لبـاس  و  طـراح صحنـه 
»مصلحـت« معتقـد اسـت طراحـی صحنـه و 
خلـق فضـای ایـن فیلـم یکـی از بهتریـن  آثار 
سـاخته شـده مرتبـط بـا دهـه 6۰ شمسـی 

اسـت.
فیلـم سـینمایی »مصلحـت« بـه کارگردانـی 
حسـین دارابـی و تهیه کنندگـی محمدرضـا 
شـفاه با بازی فرهاد قائمیـان، وحیـد رهبانی، 
نازنیـن فراهانـی و مجیـد نـوروزی بـه تازگی 

روی پـرده سـینماها رفتـه اسـت.
بهـزاد جعفری طـادی طـراح صحنـه و لبـاس 
فیلـم سـینمایی »مصلحت« در سـی و نهمین 
دوره از جشـنواره فیلـم فجـر کاندیـد بهترین 

طراحـی صحنـه و لباس شـد.
جعفـری طـادی در مـورد طراحـی ایـن فیلم 
سـینمایی بـه خبرنـگار ایرنـا گفـت: بـرای 
طراحـی فضـای دهـه 6۰ باید بـه سـراغ فیلم 
و مسـتند و عکـس  آن دوره می رفتیـم. البتـه 
مـن در فیلم  هـای زیـادی ماننـد ماجـرای 
»ماجـرای نیمـروز« بـه عنـوان طـراح صحنه 
حضـور داشـتم کـه بـرای ایـن دهـه سـاخته 
شـده بودند؛ به همین دلیـل با چنیـن فضایی 
آشـنایی پیـدا کـرده بـودم. حسـین دارابـی 
بسـیار روی طراحـی صحنـه حسـاس بـود 
و نسـبت بـه آثـار دیگـر، کمـی ویژه تـر نـگاه 

. د می کـر
وی اضافـه کـرد: خـلاف فیلمسـازان دیگـر 
کـه دهـه 6۰ را بی رنـگ و بـه نوعـی چـرک و 
خاکسـتری بـه تصویـر می کشـند، حسـین 
دارابـی ترجیـح مـی داد کـه رنـگ و لعـاب 
بیشـتری در »مصلحـت« وجود داشـته باشـد 
و باورپذیری آن هم به طبع بیشـتر شـود. پس 
از گفت وگوهای بسـیار با کارگردان و تماشـای 
مسـتند، باتوجه به مختصات فیلمنامه، گشت 

و گـذار بـرای پیـدا کـردن لوکیشـن ها را آغاز 
کردیـم. ایـن بخـش از کار، حـدود یک مـاه و 
نیم طـول کشـید تـا لوکیشـن های ابتدایی را 
پیـدا کردیـم و پـس از آن وارد مرحلـه دکور و 

بازسـازی و... شـدیم.
ایـن هنرمند بااشـاره بـه تغییرات لوکیشـن ها 
توضیـح داد: لوکیشـن ها را بازسـازی نکردیم؛ 
اما تغییـر دادیـم. برای مثـال ما دانشـگاهی را 
تبدیل بـه دادسـتانی کردیـم یا سکانسـی که 
درگیـری در خیابان را نشـان می دهد، در اصل 
محوطـه کارخانه  بوده و بـا تغییراتـی، آن جا را 
خیابـان کردیـم. در و پنجره هـای لوکیشـن ها 
و در کل چیدمـان را مجبـور شـدیم تعویـض 
کنیـم و روی تغییـر جزییـات زمـان فراوانـی 

گذاشـتیم.
او دربـاره طراحـی لبـاس فیلـم سـینمایی 
»مصلحـت« خاطرنشـان کرد: طراحـی لباس 
فیلم »مصلحت« را هم سـعی کردیـم تا کاملا 
واقعـی بـه نظـر برسـد. سـلیقه کارگـردان در 
رنـگ و مـدل لباس هـا بسـیار دخیـل بـود و 
ایشـان جزییاتـی را در کار لحـاظ کـرد کـه 
کمـک بسـیاری بـرای بهتـر شـدن فیلـم 
بـود. در واقـع، طراحی هـا بسـیار از فرآینـد 

ذهنـی حسـین دارابی شـکل گرفـت؛ زیـرا او 
کارگردانـی اسـت کـه در همـه ابعـاد می داند 

چـه چیـزی می خواهـد.
وی ادامـه داد: بخـش زیـادی از افـراد جامعـه 
دهـه 6۰ شمسـی را زیسـته اند و نسـل های 
جدیـد هـم آن دوره را در فیلـم و سـریال ها 
دیده اند. بـه همین دلیـل، از نظر من سـاختن 
فیلـم مرتبط بـا دهـه 6۰ از دیگر آثـار تاریخی 
و در دوره هـای مختلف دشـوارتر اسـت. به هر 
حـال مخاطـب تجربه گـر آن دوران بـوده و به 
راحتی می توانـد از جزییـات و کلیـات فیلمی 

کـه روی پـرده می بینـد، ایـراد بگیرد.
این هنرمند جـوان در ادامـه این بحـث اضافه 
کـرد: مجموعـه جزییـات از رنگ جـدول کنار 
خیابـان گرفتـه تـا مـدل زنـگ در خانه هـا، 
می توانـد طراحـی یـک خیابـان را بسـازد تـا 
باورپذیری فیلم بیشـتر درآید. درسـت اسـت 
کـه مـا نسـبت بـه چنـد دهـه  پیـش  مدرن تر 
شـدیم امـا هنـوز هـم المان هایـی از گذشـته 
را در گـوش و کنـار زندگی هایمـان می تـوان 
مشـاهده کرد. به همین دلیـل طراحی صحنه  
در فضایـی همچـون دهه 6۰ بسـیار دشـوارتر 
و خواهـان جزییـات ریـز و درشـت تر اسـت.

کارشـناس صنایع دسـتی گفـت: اگـر برنامـه 
مشخص و مدون داشته باشـیم در عصر هوش 
مصنوعـی و متـاورس هـم با کمـی انعطـاف و 
عبـور از اندیشـه های صلب و بسـته، می توانیم 
صنایع دسـتی و هنرهـای سـنتی خـود را 

حفاظـت و بلکـه توسـعه دهیم.
بـه گـزارش خبرنـگار صنایع دسـتی ایرنـا، 
 Artificial( آرام آرام هـوش مصنوعـی
Intelligence( جـای پـای خـود را در 
حـوزه فرهنـگ و هنـر محکـم می کنـد، در 
یـک سـال اخیـر هنرمنـدان پیشـرو، بـا بهره 
گیـری از هـوش مصنوعـی آثـار و تجربه هـای 
شـگفت انگیـزی از موسـیقی، فیلم و سـینما، 
عکس و نقاشـی بـه مخاطبـان ارائـه کرده اند؛ 
در حالی کـه حـوزه صنایع دسـتی همچنان با 
چالش هـای قدیمی خـود از تامین مـواد اولیه 
تـا بیمـه و بـازار فـروش درگیـر اسـت، مـوج 
نویـی از توسـعه فنـاوری از هـوش مصنوعـی 
و متـاورس بـه لبه هـای مـرز هنرهای سـنتی 
و صنایع دسـتی رسـیده اسـت و بـرای فعالان 
این حـوزه شـاید بـه نگرانـی و دغدغـه تبدیل 

شـده باشـد.
بـه نظـر می رسـد آنچـه کـه نبایـد دغدغـه و 
نگرانـی متولیـان حـوزه صنایع دسـتی باشـد 
ارزیابی شـاخص »مقاومت« یا »شـکنندگی« 
دانـش و هنـر و مهارت هـای سـنتی ایرانـی 
صنایع دسـتی  هنرمنـد  کـه  چـرا  اسـت، 
هوشـمندی خـود را در قرن هـای متمـادی 
پیشـرفت  هـر  بـا  تاریخـی  دوره  هـر  در 
توسـعه مندی، بـه رخ فناوری هـای نـو زمانـه 
خـود کشـیده، آن را در اختیـار خـود گرفتـه 
و محصـول خـود را بـه غایت یـک اثـر فاخر یا 
کاربـردی به جامعـه ارائه کـرده اسـت، امروزه 
هر چـه در تاریخ داریـم، هنر تطبیـق هنرمند 
اسـت با توسـعه در زمـان خـود؛ زمـان حاضر 
هـم فصلـی از همیـن مواجهـه هنـر اسـت بـا 

فناوری هـای نـو.
حسـین خواجـه بیدختـی در گفت وگـو بـا 
خبرنـگار صنایع دسـتی ایرنـا دربـاره مواجهه 
هنرهای سـنتی با پدیده های نوظهور توسـعه 
گفت: در مسـیر توسـعه یافتگی امکان آسـیب 
سـنت ها و پیشـه های سـنتی بـه خصـوص 
صنایع دسـتی وجـود دارد، لـذا بایـد از تجربه 
کشـورهای بیشـتر توسـعه یافته جهـان بـرای 
حفـظ اندوخته ها،دانش و مهارت های سـنتی 
و صنایع دسـتی خـود بهـره ببریـم و برنامـه 
مشـخص و مدونی بـرای کاهـش تاثیـر منفی 

آن داشـته باشـیم.
کارشـناس صنایع دسـتی خاطـر نشـان کـرد: 
ژاپـن در چنـد دهـه گذشـته بـرای مقابلـه با 
اثـرات منفـی مـوج توسـعه یافتگی تـا حـد 
زیادی توانسـت یـک مـدل بومی بـرای حفظ 

سـنت ها به خصوص صنایع دسـتی ارائه دهد، 
ما هـم که کشـوری صاحب هنـر و تمدن کهن 
اسـت، در عصر هـوش مصنوعی و متـاورس، با 
اندکـی انعطـاف و عبـور از اندیشـه های صلب 
و بسـته می توانیـم صنایع دسـتی و هنرهـای 
سـنتی خود را حفاظـت و بلکه توسـعه دهیم.

بیدختـی بـا بیـان اینکـه در بیشـتر کشـورها 
نقـش  صنایع دسـتی  حـوزه  در  دولت هـا 
تسـهیل گری نـه مداخلـه و تصدی گـری، 
تصریح کرد: دخالت مسـتقیم دولـت در حوزه 
صنایع دسـتی دسـت کم در این دوران مناسب 
رویگـرد درسـتی نیسـت، در کشـوری ماننـد 
هند کـه صنایع دسـتی نقـش پررنگ تـری در 
اقتصاد آنها دارد، نقش تشـکل های غیردولتی 

تولیـد پررنگ تـر از دولت هـا اسـت.
وجـود تشـکل های غیردولتـی می توانـد در 
تعامـل بـا ایـن کارخانجـات صنایـع بـزرگ، 
بخـش بزرگـی از مشـکلات تولیدکننـدگان 

صنایـع دسـتی را حـل کنـد
وی بـه سیاسـت های تشـویقی دولت هـا در 
حوزه هـای مختلـف اقتصـادی اشـاره کـرد و 
گفـت: سیاسـت هایی ماننـد معافیت هـای 
مالیاتـی، کمـک بـه تامیـن مـواد اولیـه ارزان 
قیمـت و مرغـوب، ارسـال و تحویل به دسـت 
مشـتری )ماننـد همیـن قـول مسـاعدی کـه 
مدیرعامل شـرکت ملی پسـت ایران این اواخر 
داده اسـت( مشـوق های ارزشـمندی است که 
در توسـعه و رونـق بـازار صنایع دسـتی تاثیـر 

مثبـت دارد.
کارشـناس صنایع دسـتی به مشـکلات تامین 
مـواد اولیـه بـرای تولیـد صنایع دسـتی در 
کشـور اشـاره کرد و گفت: شـرکت های بزرگ 
تولیـد و تامیـن مـواد اولیـه در حـوزه مختلف 
مانند مـس و فولاد، سـرامیک، نسـاجی چوب 
ننـد سـهمیه اولیـه بـرای  و شیشـه، می توا
کارگاه هـای صنایع دسـتی در نظـر بگیرنـد.

وی افـزود: البتـه در ابتـدا پاسـخ گویی بـه 
نیازهـای محـدود، حداقلـی و کار سـختی 
وجـود  دلیـل  همیـن  بـه  بـود،  خواهـد 
تشـکل های غیردولتـی می توانـد در تعامـل با 
این کارخانجـات صنایع بزرگ، بخـش بزرگی 

از مشـکلات تولیدکننـدگان صنایع دسـتی را 
حـل کنـد.

بیدختـی گفت: نخسـتین و مهمتریـن چالش 
صنایع دسـتی ایـران بـازار فـروش و صـادرات 
اسـت، حـل مشـکل بـازار، قطعـا باعـث ارتقـا 
جایـگاه صنایع دسـتی ایـران خواهـد شـد، 
فـروش و کسـب درآمـد مهمتریـن انگیـزه 
تولیدکننـدگان صنایع دسـتی اسـت، اگـر چه 
حضور گردشـگر خارجـی و رونق گردشـگری 
داخلـی کمـک موثـری در ایـن حوزه اسـت و 
به منزلـه موتـور محـرک صنایع دسـتی عمل 

خواهـد کـرد.
رونـق کارگاه هـای صنایع دسـتی مشـکلات 
صنعتگـران و هنرمنـدان از جملـه بیمه را حل 
خواهـد کـرد، و دیگـر بـه ایـن نـگاه حمایتی 

دولـت نیـاز نخواهـد بود
وی عـدم انطبـاق برخـی تولیـدات بـا سـلیقه 
مشـتری را بـه عنـوان چالـش صنایع دسـتی 
عنـوان کـرد و افـزود: عـدم توجـه بـه سـلیقه 
مشـتری باعث رکود و خواب سـرمایه می شود 
و نتیجـه آن دلسـردی فعـالان صنایع دسـتی 
اسـت، امـا آنچـه صنایع دسـتی ایـران از آن 
بـه شـدت رنـج می بـرد، خـلا شـرکت های بـا 
منافـع مشـترک )هولدینـگ( کـه مجموعـه 
فعالیت هـای مرتبـط این حوزه را سـامان دهی 
و مدیریـت کنـد. کارشـناس صنایع دسـتی 
افـزود: در هولدینگ های صنایع دسـتی موانع 
پیـش روی تولیدکننـدگان از تامیـن مـواد 
اولیه، بسـته بندی تا نظـارت بر کیفیـت تولید 
بـرای ارائـه محصـول مرغـوب رفـع می شـود، 
شـاید در کارگاه هـای غیرخانگـی این مسـائل 
تعدیل شـود، امـا در کارگاه هـای خانگی نمود 

بیشـتری دارد.
بیدختـی افـزود: اگـر چـه بیمـه مهمتریـن 
اولویـت و دغدغـه دولـت و مطالبـه به حـق 
فعـالان صنایع دسـتی اسـت، امـا بـه اعتقـاد 
مـن مهمتریـن چالـش نیسـت، زیـرا رونـق 
تولیـد کارگاه هـای صنایع دسـتی مشـکلات 
صنعتگـران و هنرمنـدان از جملـه بیمه را حل 
خواهـد کـرد، و دیگـر بـه ایـن نـگاه حمایتی 

دولـت نیـاز نخواهـد بـود.

چگونه از هنرهای سنتی در عصر هوش مصنوعی لوکیشن های »مصلحت« را بازسازی کردیم
حفاظت کنیم؟
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انفعال عجیب وزارت 
ورزش و فدراسیون 

اتومبیلرانی در ماجرای 
هنجارشکنی

از  روز   1۰ وجـود گذشـت حـدود  بـا 
هنجارشـکنی در همایـش خودروهـای 
کلاسـیک، همه چیز همچنـان در حد حرف 
باقی مانده و هیچ اقـدام عملی بـرای برخورد 

بـا مقصـران انجـام نشـده اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
کمیته کلاسـیک فدراسـیون موتورسـواری 
و اتومبیلرانـی روز جمعـه 19 خردادمـاه 
مراسـمی تحت عنـوان »بزرگترین همایش 
فراگیـر خودروهای کلاسـیک« در مجموعه 
ورزشـی آزادی بـا حضـور بیـش از 16 هـزار 
شـرکت کننده و 12۰۰ خودروی کلاسـیک 
برگـزار کـرد. هنجارشـکنی های زیـادی در 
این همایـش رقـم خـورد کـه از جملـه آنها 
می توان بـه حضور بی حجـاب برخـی بانوان 

تـا »دی جـی« زن اشـاره کرد.
حمیـد سـجادی عصـر روز چهارشـنبه 
24 خـرداد در ایـن بـاره گفـت: »بلافاصله از 
حراست وزارت خواستم و حراست فعال شده 
که رسیدگی کند، پیشـگیری و برنامه ریزی 
شـود. از همـه کـه نمی تـوان مراقبـت کـرد 
اما گاهـی اوقـات اتفـاق می افتد کـه در یک 
گوشـه هایی، افرادی حرکت هـای اینچنینی 
انجـام می دهنـد و کل ورزش زیـر سـؤال 
می رود. ما اصـلًا موافق این اتفاقات نیسـتیم 
و اینکه ورزش بـه هر قیمتی و با این شـرایط 
باشـد را قبول نداریم. همان زمان که خبرش 
به دسـتم رسـید، به حراسـت دسـتور دادم و 

فعـال شـده و رسـیدگی می کند«.
بـا وجـود واکنـش اولیـه وزیـر ورزش و 
همچنین دبیـر فدراسـیون موتورسـواری و 
اتومبیلرانی و در شـرایطی کـه 1۰ روز از این 
اتفاق می گذرد، فعلًا همه چیـز در حد حرف 
باقی مانـده و واکنـش جـدی و خاصـی در 
خصوص این موضـوع صورت نگرفته اسـت.
اینکـه چگونـه حضـور یـک »دی جـی زن« 
خودجوش و غیرسازمان یافته بوده، پرسشی 
اسـت که وزیـر ورزش باید به آن پاسـخ دهد. 
آیا یک دی جی بـدون برنامه ریـزی می تواند 
در چنیـن مراسـمی حضـور یابـد؟ فـروش 
16 هـزار بلیـت بـرای چنیـن رویـدادی هم 
خودجوش بـوده اسـت؟ صحبت هایی مبنی 
بر فـروش بیـش از ظرفیت بلیت نیـز مطرح 
شـده و حتی پولادگر معاون وزیـر ورزش در 
ایـن بـاره گفته اسـت: »مسـئله بسـیار مهم 
بلیـت فروشـی بـدون ضابطـه و مجـوز ایـن 
برنامه بوده اسـت. باید بررسـی شـود با توجه 
به ظرفیت محل برگـزاری چرا به ایـن اندازه 

بلیت فروشـی شـده است«.

عجیب اما واقعی؛ اجرای 
»قانون سقف بودجه« 

بدون رعایت قانون!
دسـتورالعمل ناظر بر قراردادهای باشـگاه ها 
با بازیکنـان، کادرفنی و... در حالی قرار اسـت 
اجرایـی شـود کـه مصوبـه هیئـت رئیسـه 

فدراسـیون فوتبال را نـدارد.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از تسـنیم، 
دسـتورالعمل ناظر بر قراردادهای باشـگاه ها 
با بازیکنان، کادرفنی و سـایر افـراد حاضر در 
مسـابقات فصل 14۰2- 14۰3 در خردادماه 
سـال جاری ابلاغ شـد. این دسـتورالعمل در 
میان اهالـی فوتبال بیشـتر با عنـوان »قانون 
سـقف بودجـه« شـناخته می شـود. برخـی 
مسـئولان تـلاش می کننـد قانـون سـقف 
بودجـه را بـه قانـون فیرپلـی فیفـا متصـل 
کنند، در حالی که 2 قانون متفاوت هسـتند. 
قانـون جوانمردانـه مالـی فیفـا می گویـد، 
تـوازن مالی بیـن درآمـد و هزینه کـرد برقرار 
باشـد، باشـگاه ها دارای بدهـی مالی نباشـد 
و درآمدهـای باشـگاه از محل فوتبال کسـب 

شـده باشد.
در فوتبال کشـورمان رقـم قـرارداد مربیان و 
بازیکنان جزو مسائل محرمانه است و همین 
موضـوع زیـان زیـادی بـه فوتبـال کشـور، 
کیفیـت و فیرپلی مالـی وارد می کنـد. با این 
وجـود کدهایی که بـدون ذکـر نـام از میزان 
هزینه کرد بعضی باشـگاه ها مطرح می شـود 
تفاوت معنادار مالی  میان باشـگاه ها را علنی 
می کنـد. در همیـن راسـتا وزیـر ورزش از 
باشـگاهی خبـر داده بـود کـه ۵7۰ میلیارد 
بیشـترین هزینه را داشـته و طـرف دیگر آن 
باشـگاهی که تنهـا 27 میلیارد هزینـه کرده 
اسـت. ایـن موضـوع نشـان می دهـد اصـل 
اجرای سـقف قرارداد صحیح اسـت اما نباید 
فرامـوش کـرد در سـال 139۰ قانون سـقف 
قـرارداد بـرای بازیکنـان به اجـرا درآمـد و از 
نظر مالـی دارای تجربه موفقی نبـود، چرا که 
بعضی مدیران با اسـتفاده از خلاءهای قانونی 

از اجـرای صحیـح این قانـون فـرار کردند.
این بـار فدراسـیون فوتبال قصـد دارد تجربه 
متفاوتی رقـم بزند و بـا بهره گیـری از تجربه 
قبلـی، کار ابلاغیه جدیـد را با حوزه پوشـش 
بیشـتری بـه سـرانجام برسـاند. درحـال 
حاضر بیشـتر از »سـقف قـرارداد«، شـیوه و 
برنامه هـای اجرایی آن کل طرح را با مشـکل 

مواجـه کرده اسـت.
در پاسـخ به این انتقـاد کارشناسـان، منصور 
قنبـرزاده نایـب رئیـس فدراسـیون فوتبـال 
مدعی شـد کـه هیئـت رئیسـه فدراسـیون 
فوتبـال پیگیـری ایـن موضـوع را بـه هیئت 
رئیسـه سـازمان لیـگ ارجـاع داده اسـت، 
بنابرایـن مصوبـه هیئـت رئیسـه دارد؛ ولـی 
لحظاتی بعـد یکـی دیگـر از اعضـای هیئت 
رئیسه فدراسیون فوتبال به شـرط عدم بیان 

نـام ادعـای همتـای خـود را رد کرد.

محمدخانی:

درویش با موتور دنبال پول 
بازیکنان بود

پیشکسـوت تیم فوتبال پرسـپولیس گفت: حضور در پرسـپولیس 
برای همـه بازیکنـان آرزوسـت و آنها هم نشـان دادند عاشـق تیم 
هسـتند. ایـن نفـرات هـم بـه زودی بـرای تمدیـد قـرارداد اقدام 

خواهند کـرد. کجا بهتـر از پرسـپولیس؟
به گـزارش کاغذ وطن به نقـل از ایرنا، ناصر محمدخانـی، در رابطه 
بـا بلاتکلیفی پرسـپولیس بعـد از پایان فصـل اظهار داشـت: فصل 
تـازه تمام شـده و جـای نگرانی نیسـت. پرسـپولیس تیمی اسـت 
کـه بازیکنـان، خودشـان بایـد دنبـال حضـور در ایـن تیم باشـند 
و کسـانی هـم کـه بخواهنـد بیاینـد، صبـر می کننـد. باشـگاه هم 

کارش را بلـد اسـت و به موقـع بـرای تقویت تیـم اقـدام می کند.
وی در رابطـه بـا اینکه مسـئولان باشـگاه منتظـر نظـر یحیی گل 
محمـدی هسـتند، گفـت: بـه طـور حتـم همینطـور بیـکار هـم 
ننشسـته اند. نقـل و انتقـالات بایـد در خلـوت دنبال شـود و جای 
نگرانی نیسـت. به نظر مـن به موقـع از حضـور بهترین هـای لیگ 

در پرسـپولیس رونمایـی خواهـد کرد.
پیشکسـوت سرخپوشـان در مـورد اهـداف باشـگاه گفـت: الان 
پرسـپولیس همـه جام های داخلـی را فتح کـرده و الان هـواداران 
منتظـر قهرمانـی در لیگ قهرمانان آسـیا هسـتند. پرسـپولیس با 
همین نفراتـی هم که دارد می توانـد برای قهرمانی در آسـیا رقابت 
کنـد امـا بهتر اسـت کـه چنـد بازیکن سـطح بـالای خارجـی هم 
به تیـم اضافه شـوند تـا دیگـر بـه خوبـی بتوانیـم بـا تیم هایی که 

بازیکنـان بزرگـی مثـل رونالـدو را دارند رقابـت کنیم.
وی در خصوص پایـان قرارداد برخـی نفرات پرسـپولیس، تصریح 
کرد: بازیکنـی که در پرسـپولیس حضـور دارد می داند کـه در چه 
تیمی بـازی می کند. حضـور در پرسـپولیس بـرای ایـن بازیکنان 
آرزو بـوده و آنهـا هـم نشـان دادنـد عاشـق تیـم هسـتند. فصـل 
سـختی بـوده امـا فکـر می کنـم ایـن نفـرات هـم بـه زودی برای 
تمدید قـرارداد اقـدام خواهنـد کـرد. کجا بهتـر از پرسـپولیس؟

محمدخانـی اضافـه کـرد: خیلـی از بازیکنـان آمدنـد و رفتنـد و 
دوبـاره بـرای بازگشـت لحظه شـماری می کردنـد که ایـن افتخار 
نصیبشـان نشـد. بازیکنـان قدر جایـی که هسـتند را بداننـد؛ چرا 
کـه همـه افتخـارات و موفقیت هایشـان بـه خاطـر بزرگـی نـام 

پرسـپولیس اسـت.
وی در مـورد دلایـل موفقیـت پرسـپولیس در فصلی که گذشـت، 
گفـت: بـرای موفقیـت بایـد کار تیمـی داشـت. از مدیریـت و 
کارمنـدان باشـگاه گرفتـه تـا کادر فنـی وبازیکنـان همـه یکـدل 
بودنـد و به نوعـی زحمتشـان را می کشـند. مـن حتی یک بـار به 
باشـگاه رفتم و در سـرمای هوا رضـا درویـش را دیدم که بـا موتور 
مـی رود. او گفت کـه دنبال پـول بازیکنان هسـتم. بـرای موفقیت 

بایـد اینگونـه کار کرد.
پیشکسـوت پرسـپولیس در پایان با تمجید از گل محمدی تصریح 
کـرد: او از زمـان بازیگـری اش هـم همینطـور حرفه ای بـود. همه 
تمرکـزش روی کارش بود و به کسـی کاری نداشـت و همیشـه از 
او راضی بودیـم. یحیـی در قامـت مربی هـم اینگونه اسـت و فقط 

روی موفقیـت پرسـپولیس تمرکـز می کند.

خبر نمی توانیم با تیم های تراز اول دنیا بازی کنیم؟
گزارش

ایسنا

بازیکن سـابق پرسـپولیس و تیم ملی درباره بازی ایران 
با افغانسـتان و قرقیزسـتان گفت: با توجه به چهره های 
شـاخص و مهره هـای بین المللـی تاثیرگـذاری کـه در 
تیـم ایـران وجـود دارد، ایـن شایسـتگی را دارنـد که با 
تیم هـای تـراز اول دنیـا بـازی کننـد و جای هیـچ گونه 

شـک و شـبهه ای نیست.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، حسـین بادامکی 
در پاسـخ به این پرسـش که تیم ملـی فوتبـال در اولین 
بازی خـود در کافا برابر افغانسـتان و قرقیزسـتان موفق 
بـه زدن 11 گل و دریافـت یـک گل شـد، ارزیابی شـما 
از ایـن دو دیـدار چیسـت؟ اظهـار کـرد: این مسـابقات 
تجربـه بسـیار خوبـی بـرای بازیکنانـی بود کـه فرصت 
کمی برای حضـور در تورنمنت هـای بین المللـی دارند 
و از سـوی دیگـر فضایـی را بـرای کادرفنی فراهـم کرد 
تـا بازیکنـان بیشـتری را مـورد محـک و ارزیابـی قـرار 
دهند. البتـه در جریان این کـه چه اتفاقی افتـاد ایران با 
تمام توان در این دو دیدار شـرکت کرد، نیسـتم و شاید 
صلاح دیـد کادر فنـی این طـور بود کـه تیم با اسـتفاده 
از تمـام بازیکنـان خـود در دو دیـدار برابر افغانسـتان و 
قرقیزسـتان بازی کنـد و در آینده از بازیکنان بیشـتری 

در فضـای تیم ملـی اسـتفاده کند.
وی دربـاره ایـن کـه پیـش از ایـن کادر فنـی بـه طـور 

علنـی بـا حضـور در ایـن بازی هـا مخالفـت کـرده بود 
امـا در نهایت بـه خاطـر فدراسـیون فوتبال این مسـاله 
را پذیرفـت، بـه نظـر شـما فدراسـیون در هماهنگـی 
بـرای حضـور در ایـن بازی هـا اشـتباه نکـرده اسـت؟ 
گفـت: بـا توجـه بـه چهره هـای شـاخص و مهره هـای 
بین المللـی تاثیرگذاری کـه در تیـم ایران وجـود دارد، 
ایـن شایسـتگی را دارنـد که بـا تیم هـای تـراز اول دنیا 
بازی کنند و جای هیچ گونه شـک و شـبهه ای نیسـت. 
تیم ما شایسـتگی بازی بـا تیم هـای بهتر از افغانسـتان 
و قرقیزسـتان داشـت و این 2 تیـم قابل مقایسـه با تیم 
ایـران نیسـتند. بازیکـن سـابق پرسـپولیس در پاسـخ 
بـه ایـن پرسـش کـه انتقادهـای زیـادی بـرای حضور 
ایـران در مسـابقات کافـا وجـود دارد، نظر شـما درباره 
حضـور ایـران در این مسـابقات چیسـت؟ خاطرنشـان 
کـرد: بازیکنـان مـا در فضـای حرفـه ای کار می کنند و 
می توانسـتند با تیم هـای بهتری بـازی کننـد و بهترین 
عملکرد را داشـته باشـند. البته با این وجود بـاز هم تیم 
ایـران برابر ایـن 2 تیم بـه صـورت حرفه ای و بـا جدیت 
بـازی کردند. بادامکی همچنین در پاسـخ به این سـوال 
که رقبـای ایـران در جـام ملت های آسـیا با انگلسـتان، 
آرژانتیـن و کلمبیا دیـدار می کنند، به نظر شـما همین 
مسـاله منجر به افت تیـم ملـی در جام ملت های آسـیا 
نمی شـود؟ گفت: این مسـاله رخ نمی دهـد. نباید زمان 
را از دسـت بدهیـم و تا جـام ملت های آسـیا بـا بهترین 
تیم هـای دنیـا بـازی کنیـم تـا از حریفـان خـود عقب 

نمانیـم. قطعا بـا تـدارکات بیشـتر و بهتـر می توانیم در 
جـام ملت هـا موفق شـویم.

وی در پاسـخ بـه این پرسـش کـه فکـر می کنیـد ایران 
با ایـن آماده سـازی بتواند در جـام ملت ها موفق شـود؟ 
تصریح کرد: همیشـه در آماده سـازی چه در این دوره و 
چـه در دوره های قبل مشـکل داشـتیم در جـام جهانی 
نیز تدارکات خوبی نداشـتیم و سـایر تیم هـا از نظر فنی 
بالاتـر از مـا بودند امـا بازیکنـان سـعی کردنـد بهترین 

عملکـرد را از خود نشـان دهنـد. بنابراین نبایـد زمان را 
از دسـت بدهیـم و بـا بهترین تـدارکات تـلاش کنیم تا 

بهتریـن نتیجـه را در جـام ملت ها رقـم بزنیم.
پیشکسـوت پرسـپولیس دربـاره ایـن کـه فدراسـیون 
قول داده کـه برای شـهریور تـدارک بازی هـای بهتری 
را ببیند، آیـا فکر می کنیـد می تواننـد دیدارهای خوبی 
را هماهنگ کنند؟ خاطرنشـان کـرد: دعـا می کنم این 
اتفاق رخ دهـد تا بـا بهترین تیم هـای دنیا بـازی کنیم.

سنا
: ای

س
عک

عظیمی:

پریدر از خط قرمزها عبور نکند با او مشکلی ندارم -----

سرپرسـت فدراسیون شـطرنج با تشـریح شرایط -----
موجـود شـطرنج ایـران گفـت: اگـر بخواهـم از 
مشـکلات اقتصادی این فدراسیون بگویم واقعیت 
این اسـت که موجـودی خزانـه رقمـی نزدیک به 

صفر اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایرنـا، بـا پایان 
دوره چهار سـاله مهرداد پهلوان زاده در فدراسیون 
شـطرنج، ایـن فدراسـیون شـرایط بی ثباتـی بـه 
لحـاظ مدیریت پیـدا کـرد و 1۵ ماه طول کشـید 
تا انتخابات شـطرنج برگزار شـود. در این انتخابات 
حسـن تامینـی لیچانـی بـه پیـروزی رسـید امـا 
انتخاب نماینده اسـبق مجلس شـورای اسـلامی 
پایانـی بـر حواشـی نبـود بلکـه ایـن حواشـی و 
اختلافـات درون خانوادگـی شـطرنج وارد فـاز 

جدیـدی شـد.
دیگـر از انتقـادات از سـوی افـراد خـارج از گـود 
خبری نبـود، بلکه جنـگ مدیران میانـی با رئیس 
فدراسـیون شـکل جدیـدی گرفـت؛ جنگـی که 
برخـی آن را سـهم خواهی و برخـی دیگـر آن را 
ناشـی از ضعف مدیریـت تامینـی در فدراسـیون 
قلمداد می کردند. اختلافات و حواشـی در شطرنج 
ایـران در نهایـت به اسـتعفای تامینی منجر شـد. 
وزارت ورزش و جوانـان بـا پذیـرش ایـن اسـتعفا، 

شـهرام عظیمی را به عنوان سرپرسـت فدراسیون 
انتخـاب کرد.

انتخـاب عظیمی به عنوان سرپرسـت فدراسـیون 
بهانـه ای شـد تـا خبرنـگار ایرنـا بـرای آگاهـی از 
وضعیـت موجود فدراسـیون پای سـخنان یکی از 

مدیـران وزارت ورزش و جوانـان بنشـیند.
متـن گفت وگـوی خبرنـگار ایرنـا با عظیمـی در 

زیـر آمده اسـت:
فدراسیون شـطرنج در چند سـال گذشته 
روزهـای خوبـی را تجربه نکـرده، عظیمی 
چگونـه می توانـد بـر اختلافـات پرتکرار 

این فدراسـیون غلبـه کند؟
برای حـل هر مشـکلی نیـاز بـه گفتمـان داریم و 
گفتمان نیز از طریق هم اندیشـی مدیران، خانواده 
شـطرنج و رسـانه ها ایجاد می شـود، بـرون داد این 
گفتمـان می تواند بر مشـکلات مختلـف و متعدد 
شـطرنج ایران غلبـه کند. مـن در حـوزه مدیریت 
ورزش بی تجربه نیسـتم. درسـت اسـت که حوزه 
کاری من شـطرنج نبوده و بـه اندازه کارشناسـان 
این رشته از ورزش شـطرنج نمی دانم اما در باشگاه 
بزرگ اسـتقلال و فدراسـیون والیبال مسـئولیت 
داشتم. همچنین مدتی در حوزه استعدادیابی نیز 
فعالیت کـردم. این تجربیات شـاید کمـک کند تا 

بتوانم بر مشـکلات فعلی فدراسـیون غلبـه کنم.
اما حاشـیه های این فدراسـیون بسیار زیاد 
و جمع کردن آن کار سـختی اسـت. چگونه 

این کار را انجـام خواهید داد؟
من نـام اتفاقات فدراسـیون را حاشـیه نمی گذارم 
بلکـه از آن بـه اختلاف سـلیقه یـاد خواهـم کرد. 
فدراسـیون خانه نخبگانی اسـت که می توان آنان 
را فرهیختـه و اندیشـمند نامیـد. زمانـی کـه یک 
نوجوان 13 سـاله در بازی سـخت شـطرنج موفق 
به کسـب عنـوان قهرمانـی ایـران، آسـیا و جهان 
می شـود باید وی را نخبه و فرهیختـه بنامیم. این 
نوجـوان از سـطح لازم بـرای نخبگـی برخـوردار 

اسـت. مـن می دانـم کجـا آمدم.
راهـکار شـما بـرای عبـور از این حواشـی 
چیسـت و چگونه می توانید اقتدار گذشته 

فدراسـیون و ورزش شـطرنج را بازیابید؟
در جایـی بـه دنیـا آمـده ام که نامـش بـا مقاومت 
گره خـورده اسـت؛ در زندگی چالش هـای زیادی 
را تجربـه کردم و بـه این چالش ها بایـد تجربه کار 
در ورزش ایـران را نیز اضافه کرد. نخسـتین اقدام 
من آن اسـت کـه از خانـواده شـطرنج بـرای حل 
مشـکلات این رشـته کمک بگیرم. یقین دارم که 
نخبگان این رشته که شامل ورزشـکاران، مربیان 

و داوران هسـتند بـا خانـواده خـود غـرض ورزی 
ندارند، همـه باید به شـطرنج تعلق خاطر داشـته 
باشـند چون مدیرانـی مانند من رهگذر هسـتند 
و آنچه کـه می مانـد خانـواده شـطرنج و نخبگان 
آن اسـت. بـرای عبـور از مشـکلات نیاز بـه تغییر 
و اصلاح اسـت، من هـم مـرد تغییر هسـتم و هم 
اصـلاح. اگر لازم باشـد هـم اصلاح می کنـم و هم 

تغییر خواهـم داد.
یکی از مدیران کـه در چند ماه گذشـته در 
فضـای مجازی حاشیه سـازی کرد، شـادی 
پریدر بود. بـرای وی چه برنامـه ای دارید؟

خانم پریـدر فرزند ایـران اسـت و از نونهالـی برای 
ایران عزیز افتخـار آفرینی کـرده. در مدیریت من، 
نخبه کشـی جایی نـدارد. پریـدر در حالـی حاضر 
سرپرسـت نایـب رئیسـی فدراسـیون را بـر عهده 
دارد در ادامـه با حفظ شـان و احترام خانـم پریدر 
با او گفت وگـو می کنم. دوسـت دارم کـه پریدر در 
کنار فدراسیون باشـد و با ما کار کند اما یک سری 
خط قرمـز و اصول دارم که فراتر از منافع شـخصی 
اسـت. اگر این خط قرمز و منافع فدراسـیون مورد 
قبول او باشد مشـکلی برای همکاری ندارم. اما اگر 
وی نتواند در مسـیر منافع شطرنج باشـد در جای 

دیگـر از او اسـتفاده خواهیم کرد.

اما برخی بـزرگان آمدن خود را مشـروط به 
برکناری پریـدر می دانند؟

شـادی پریدر از جمله نخبگان شـطرنج اسـت که 
در بخـش مدیریت و فنی نیـز تجربه زیـادی دارد، 
فدراسـیون خانه امثـال پریـدر اسـت. بی تردید او 
به این شکوفایی فکری رسـیده که منافع شطرنج 

را به منافع شـخصی ترجیح بدهد. اگر منافع ملی 
ما که همان منافع شـطرنج و قهرمانی ایران اسـت 
با حضور او تامین نشـود، خودشـان تغییر صندلی 
می دهد. پریدر یکی از زحمت کشـان و دلسـوزان 
شـطرنج ایران اسـت و اهل مقاومت در برابر تغییر 
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مدیرکل ورزش و جوانان اسـتان تهران در مراسـم تجلیل از 
مدال آوران این اسـتان از اضافه شـدن اسـم ندا شهسـواری 
بـه لیسـت کاروان اعزامی بـه بازی هـای آسـیایی هانگژو در 

صورت موافقـت کمیته ملـی المپیک خبـر داد.
بـه گـزارش کاغذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، نـدا شهسـواری 
که در مراسـم تجلیـل از مـدال آوران اسـتان تهـران حضور 
داشـت، درباره حضـورش در بازیهای آسـیایی هانگژو چین، 
اظهار کـرد: در این مراسـم علی جـوادی مدیـر کل ورزش و 
جوانان اسـتان تهران اعلام کـرد که مکاتبـات لازم با کمیته 
ملـی المپیـک بـرای اضافه شـدن یـک نفـر دیگـر از بانوان 
تنیـس روی میـز بـه لیسـت کاروان اعزامـی بـه بازی هـای 
آسـیایی انجـام شـده کـه در صـورت موافقـت، مـن نیـز 
همـراه شـیما صفایی عـازم هانگـژو خواهم شـد تا عـلاوه بر 

رقابتهـای انفـرادی در دوبـل نیـز شـرکت کنیم.
 وی افـزود: ایـن خبر بـا وجـود این کـه امیـدی به اعـزام به 
بازی های آسـیایی نداشـتم انگیـزه مضاعفی به مـن داد تا با 
تمام توان در اردوهای آماده سـازی بازیهای آسـیایی حضور 
پیدا کنم. هـر چنـد مـدال آوری در تنیس روی میز سـخت 
اسـت اما با پیشـرفت خوبی که طی سـال های اخیـر در این 

رشـته داشـتیم هیچ چیزی دور از انتظار نیسـت.
 شهسـواری دربـاره برنامـه آینـده خـود گفـت: از 1۰ تیـر 
اردوی آمادگـی آغـاز مـی شـود و ایـن اردو تـا بازی هـای 

آسـیایی هانگـژو ادامـه خواهـد داشـت.
وی خاطرنشـان کـرد: ایـن کـه در مراسـم تجلیـل شـنیدم 
اداره کل ورزش و جوانان اسـتان تهـران پیگیر اعـزام من به 

بازی های آسـیایی اسـت بسـیار خوشحال شـدم و خستگی 
لیگ ترکیـه از بدنـم خارج شـد. اصلا تصـور نمی کـردم این 

دوره بـه بازی هـای آسـیایی اعزام شـوم.
شهسـواری اظهـار کـرد: در بازیهـای آسـیایی جاکارتـا در 
بخـش مـردان موفـق به کسـب مـدال شـدیم امـا در بخش 
بانـوان عملکرد موفقـی نداشـتیم، اما ایـن دوره سـعی دارم 

روی سـکو قـرار بگیـرم.
ــیایی  ــای آس ــدال در بازیه ــب م ــت: کس ــان گف وی در پای

ــرا بعــد از ایــن بازیهــا  ــرای مــن دارد زی ــادی ب اهمیــت زی
مســابقات انتخابــی المپیــک را پیــش رو دارم کــه قطعــا با 
ــم در بازیهــای آســیایی در شــرایط بهتــری  آنالیــز حریفان
می توانــم در رقابت هــای انتخابــی المپیــک شــرکت 
کنــم. از هــر کشــور 2 نفــر می تواننــد در رقابت هــای 
ــه  ــا ارائ ــم ب ــدوارم بتوان ــه امی ــد ک ــرکت کنن ــی ش انتخاب
یــک بــازی خــوب ســهمیه المپیــک را بــه خــود اختصاص 

ــم. ده

یکی دیگر از نماینـدگان پاورلیفتینگ ایـران موفق به 
شکسـت رکـورد آسـیا در جریـان مسـابقات قهرمانی 

جهان شـد.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از باشـگاه خبرنگاران 
جـوان، در روز ماقبـل پایانـی مسـابقات پاورلیفتینگ 
کلاسـیک قهرمانـی جهـان 2۰23 در کشـور مالـت، 
نماینـدگان ایـران در دسـته های 1۰۵- و 12۰- 

کیلوگـرم بـه مصـاف رقبـای خـود رفتند.
در وزن 1۰۵- کیلوگرم محمد محمدی با رکورد 76۰ 
کیلوگرم در مجموع در رده بیسـت و سـوم این دسـته 
قـرار گرفـت. البتـه ملی پـوش کشـورمان بـا عملکرد 
خـوب خـود در حرکـت ددلیفـت و ثبـت وزنـه 34۵ 
کیلوگرمـی، علاوه بـر صدرنشـینی در گـروه … رکورد 

ددلیفت آسـیا را هـم 4 کیلوگرم افزایـش داد.

همچنین علیرضا رضایـی دیگر ملی پوش کشـورمان 
در این دسـته با رکـورد 81۰ کیلوگـرم در مجموع در 
رده شـانزدهم قرار گرفت. بهترین عملکـرد رضایی در 
حرکت اسـکوات بود کـه 31۵ کیلوگرم را ثبـت کرد و 

در گروه … صدرنشـین شد. 
در دسـته 12۰- کیلوگرم محمد مرادنیـا از ایران روی 
پلتفرم حاضـر شـد و بـا رکورد هـای 332.۵ کیلوگرم 
در اسـکوات، 19۰ کیلوگـرم در پـرس سـینه و 32۰ 
کیلوگـرم در ددلیفت بـه کار خـود پایـان داد. مرادنیا 
بـا مجمـوع 842.۵ کیلوگـرم در رده یازدهـم جهـان 

ایسـتاد. 
امـروز مهـدی مافی غلامی به عنـوان آخریـن نماینده 
ایـران در دسـته 12۰+ کیلوگـرم بـه مصـاف رقبـای 

خود مـی رود.

رکوردشکنی دومین ملی پوش پاورلیفتینگ ندا شهسواری به بازی های آسیایی اعزام می شود؟
ایران در رقابت های جهانی
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ملی پـوش سـابق والیبـال ایـران گفـت: خیلـی ضعف هـا در تیـم مـا دیـده 
می شـد و قطعـا تیـم ملـی در هفتـه دوم هماهنگ تـر و بهتـر می شـود.

بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، فرهـاد نظـری افشـار دربـاره ی 
مهمتریـن نکاتـی که تیم ملـی والیبـال ایـران برای هفتـه دوم لیـگ ملت ها 
باید مورد توجـه قرار دهـد، بیان کـرد: بحث رفع کـردن ایـرادات الان خیلی 
دیر اسـت. الان می توانند بیشـتر هماهنگ شـوند و شـاید روی نقـاط ضعف 
و قـوت حریفـان کار کننـد. کار بدنسـازی و هماهنگـی بچه هـا را خیلی دیر 
شـروع کردند. مربیان خارجی دیر به تیم ملحق شـدند از جمله بدنسـاز تیم. 
بدنسـاز باید بهتـر و بیشـتر بدن بچه هـا را می شـناخت تـا آنها را در شـرایط 

آرمانـی قـرار دهد.
او با اشـاره به عملکرد تیم ایـران در هفته اول لیـگ ملت ها گفـت: در ابتدای 
هفتـه اول بـازی سـختی را بـا ژاپـن داشـتیم. همـه می دانسـتند کـه بـازی 
سـختی خواهد بود و زمانی کـه ما می دانیـم راه دشـواری داریم بایـد برایش 
برنامه داشـته باشـیم و تمرینات سـخت را انجام داده باشـیم. خیلی ضعف ها 
از جملـه حمایـت از مهاجـم، دریافـت و تعویـض در تیم مـا دیده می شـد. ما 
بازیکنان خوبـی داریم امـا نظرم بر ایـن اسـت، بازیکن هر چنـد خیلی خوب 
باشـد اما وقتی میادیـن بین المللی ندیـده و در هیـچ تورنمنتی نبوده اسـت، 
زود اسـت که در بازی دشـواری مانند ژاپـن از او اسـتفاده کنند و بعد اواسـط 
گیم بخواهنـد همین بازیکـن را تعویـض کنند. هماهنـگ نبودن مـا از بازی 
بـا ژاپن آغاز شـد و با سـد ژاپـن روبرو شـدیم کـه خیلی خـوب بـازی کردند.

نظری افشـار افزود: بازی دوم مقابل لهسـتان را 3 بر 2 واگذار کردیم در حالی 
که لهسـتان مهره های اصلی خود را نداشـت. از ایـن رو بهتریـن فرصت برای 
ما بود که پیروز شـویم. شب گذشته لیسـت 14 نفره لهسـتان را دیدم و تمام 
مهره های اصلی خود را آورده اسـت و الان خیلی سـخت می توان شکسـتش 
داد. در بـازی سـوم چین را شکسـت دادیـم و در بازی بـا اسـلوونی نیز خیلی 
از لحـاظ دریافـت و ریکاوری دچـار مشـکل بودیم. مـا ورزشـکاران می دانیم 
زمانی که بدن خسـته اسـت امـا ذهن قـوی و آماده داشـته باشـیم، ذهنمان 
تا مقطعی بدن خسـته را حمایت می کنـد. بنابرایـن باید از لحاظ انگیزشـی، 
روحی و روانی بیشـتر با بچه ها کار شـود. بایـد پاداش هایی در نظـر بگیرند تا 
انگیزه سـازی شـود. همچنیـن بچه ها نیـز باید بداننـد نماینده ملت هسـتند 
و امیـد همه بـه این اسـت کـه آنها خـوش بدرخشـند. مـردم پیگیـر والیبال 

هسـتند و از اتفاقـات خوبی که بـرای بچه ها بیفتد، خوشـحال می شـوند.
ملی پوش سـابق والیبـال با اشـاره به درپیـش بودن هفتـه دوم لیـگ ملت ها 
تاکید کـرد: بازی هـای هفتـه اول بـه نوعی حکـم بـازی تدارکاتی را داشـت. 
کاش بازی هـای تدارکاتی بیشـتری انجـام می دادیم تـا کادرفنی بـه ترکیب 
ثابتی دسـت پیدا می کرد. در ایـن صورت نقاط ضعـف را پوشـش می دادند و 
نقاط قـوت را تقویـت می کردند. اگـر زمانی هم در مسـابقات گیـر می کردند 
دسـت به تعویض می زدنـد. به هـر حال هفتـه اول گذشـته اسـت و در هفته 
دوم بـرای بازیکنـان آرزوی موفقیـت دارم. امیـدوارم کادرفنـی و بازیکنان ما 

شـرایطی ایجاد کنند کـه در اوج آمادگی باشـند.

او در پاسـخ به این پرسـش که فکر می کند تیم ایران در هفتـه 2 هماهنگ تر 
باشـد؟ تصریـح کـرد: قطعـا هماهنگ تـر و بهتر می شـود. بـاز هـم می گویم 
کاش بازی هـای تدارکاتـی بیشـتری داشـتیم و در ایـن صـورت مطمئـن 
بودم تعـداد پیروزی های مـا در هفتـه اول بیشـتر می شـد. الان کار ما خیلی 

سـخت تر اسـت و فاصله بیشـتری بـا رقیبـان داریم. 

تیم ملی والیبال در رنکینگ جهانی عقب نیفتد
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خبر
وحیدی: 

طالبان توجیه
شده است

وزیـر کشـور در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره 
و  ایـران  مشـترک  مرزهـای  وضعیـت 
افغانسـتان پـس از درگیری هـای اخیـر 
طالبـان بـا مرزبانـان کشـورمان، گفـت: 
طالبـان توجیـه شـده و مرزهـای مـا آرام و 

رفـت و آمدهـا برقـرار اسـت.
به گزارش کاغذ وطـن به نقـل از برنا، احمد 
وحیـدی وزیـر کشـور در گفت وگویـی، در 
خصـوص آخریـن وضعیت مرزهای کشـور 
بـه ویـژه مرزهـای سیسـتان و بلوچسـتان 
بـا افغانسـتان، گفـت: مرزبانـان مـا خیلـی 
قدرتمنـد در انجـام وظیفـه خـود مصمـم 
و قاطـع هسـتند امـا طبیعتـا مرزهـا بـه 
خصـوص در شـرایطی کـه طـرف مقابـل 
یـک سیسـتم امنیتـی قـوی نـدارد، دچار 
مشـکلاتی می شـود کـه از قبل هـم وجود 

داشـته اسـت.
وزیـر کشـور در ادامـه اظهـار کـرد: البتـه 
بـا مـوارد مختلـف پیـش آمـده بـا قـدرت 
برخـورد شـده و امنیـت در مرزهـا برقـرار 
اسـت لـذا مرزهـای کشـورمان مشـکلی 
ندارنـد. تروریسـت ها هـم هرچنـد بـرای 
سـوء اسـتفاده از این مرزها تلاش می کنند 
امـا بایـد بدانند کـه رهـا نخواهند شـد و به 

سـزای عمـل خـود خواهنـد رسـید.
وی در مـورد مرزهـای مشـترک ایـران و 
افغانسـتان، یـادآور شـد: مـا بـه حاکمـان 
افغانسـتان تذکـر دادیـم کـه بیشـتر بایـد 
افراد خـود را توجیـه و مراقبت کننـد البته 
یگان هـای مـرزی ما هم بـا قـدرت از منافع 
ملـی دفـاع می کننـد و اجـازه تخطـی در 
مرزهـا را به کسـی نمی دهنـد اما آنهـا باید 

رعایـت کننـد.
وحیـدی در پایـان در پاسـخ بـه سـوالی 
در خصـوص آخریـن نتایـج مذاکـرات بـا 
هیـات حاکمـه سرپرسـتی افغانسـتان بعد 
از درگیـری اخیـر در مـرز، گفـت: طالبـان 
توجیـه شـده و مرزهـای مـا آرام و رفـت و 

آمدهـا برقـرار اسـت.

جلسه رأی اعتماد 
وزیر پیشنهادی جهاد 

کشاورزی سه شنبه 
برگزار می شود

معاون پارلمانـی رئیس جمهـور از برگزاری 
جلسـه رأی اعتماد وزیر پیشـنهادی جهاد 
کشـاورزی در روز سه شـنبه هفتـه جـاری 

خبـر داد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، 
سـید محمد حسـینی دربـاره صحبت های 
برخـی از نماینـدگان مجلـس در خصوص 
اعداد و ارقام آمـده در لایحه برنامه توسـعه 
و این کـه رسـیدن بـه ایـن میـزان رشـد را 
دسـت  نیافتنـی می داننـد، گفـت: در مورد 
اهـداف چـون در دولـت و دوره هـای قبـل 
برنامـه تحقـق پیدا نکرده اسـت و متوسـط 
آن چـه کـه تحقـق پیـدا کـرده می گوینـد 
3۰ درصـد بوده ایـن بار هـم تصورشـان به 

همیـن صـورت اسـت.
معـاون پارلمانـی رئیس جمهـور بـا بیـان 
این کـه ایـن بـار بـا عـزم، اراده و جدیتـی 
کـه در دولـت هسـت مـا فکـر می کنیـم 
ایـن اهـداف ان شـاالله قابـل تحقـق باشـد،  
خاطرنشـان کـرد: دولت همـه توانـش را به 
کار خواهـد بسـت، البته مشـروط بـر اینکه 
هم افزایـی و همـکاری مجلـس، دولـت و 
نهادهـا همـه با هـم باشـد، ایـن امر میسـر 

اسـت.
وی در خصـوص زمـان ارائـه لایحـه برنامه 
توسـعه هفتم به مجلـس، عنوان کـرد: این 
مسـاله در اختیـار سـازمان برنامـه اسـت، 
قـرار بـر ایـن بـود در همیـن هفتـه ای کـه 
گذشـت آماده شـود اما ظاهراً باز اصلاحات 
و ملاحظاتـی بوده که دسـت نگه داشـتند.
حسـینی در خصـوص برگـزاری جلسـه 
رأی اعتمـاد وزیـر پیشـنهادی جهـاد 
کشـاورزی گفـت: سه شـنبه جلسـه رأی 
اعتمـاد ان شـاالله در دسـتور کار اسـت، از 
یکشـنبه مـا جلسـات را بـا کمیسـیون ها و 
فراکسـیون های مجلـس خواهیـم داشـت.
وی تاکیـد کـرد: ایشـان خیلـی چهـره 
رسـانه ای در گذشـته نبوده انـد و بایـد 
بالاخـره معرفـی خوبـی از ایشـان صـورت 
گیـرد. ایشـان سـوابق خوبـی دارنـد، از 
پایین تریـن سـطوح مدیریتـی یعنـی از 
مدیریـت یک شهرسـتان آن هم در اسـتان 
محروم سیسـتان و بلوچستان شـروع کرده 
و پله پله بالا آمدند، رئیس سـازمان اسـتان 
شـدند، معاون وزیر شـدند و حالا هـم برای 

وزارت معرفـی شـده اند.
معـاون پارلمانـی رئیس جمهـور دربـاره 
برگزاری جلسـه رأی اعتماد وزیر صمت که 
به گفته بعضـی نماینـدگان مهلـت قانونی 
یک هفته ای آشـنایی با وزیـر را طی نکرده، 
بیـان کـرد: گفتـه شـده ظـرف یـک هفته 
یعنـی حداکثـر یـک هفتـه، ولـی قبـل از 
آن هـم اگـر آمادگی باشـد ایـن کار صورت 

می گیـرد.

توسعه دیپلماسی انرژی 
دولت ابزاری برای افزایش 

قدرت سیاسی است
نماینـده مـردم نهبنـدان و سربیشـه در مجلـس شـورای اسـلامی 
گفـت: کشـورهای آمریـکای لاتیـن دارای ظرفیت های ارزشـمند 
برای توسـعه دیپلماسـی انرژی کشـور هسـتند که تقویت روابط با 

آنهـا ابـزاری بـرای افزایش قدرت سیاسـی اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، مصطفـی نخعـی درباره 
دسـتاوردهای سـفر آیت الله رئیسـی، رئیس جمهور و هیئت همراه 
به سـه کشـور آمریکای لاتین گفت: ایران و ونزوئـلا در زمینه انرژی 
مراودات زیـادی دارند؛ ونزوئـلا از منابع زیاد نفتی برخوردار اسـت و 
جمهوری اسـلامی هم از دارندگان مهم منابـع هیدروکربنی، نفتی 

و گازی به شـمار می رود.
عضو کمیسـیون انرژی مجلس شـورای اسـلامی افـزود: جمهوری 
اسـلامی ایران یکی از بنیانگـذاران اوپک اسـت و اثرگـذاری لازم را 
در موضـوع نفـت و انـرژی دارد و تجربیـات ارزشـمندی در زمینـه 

مهندسـی و اجرایی درصنعـت نفـت و گاز را اندوخته اسـت.
وی گفـت: ایـن کشـورها از منابـع انـرژی قابـل قبولـی برخـوردار 
هسـتند و در مقابـل ایـران دانـش کافی مهندسـی بـرای رفـع نیاز 

ایـن کشـورها را دارد.
نخعـی بـا بیـان اینکـه دولـت سـیزدهم فعالیت هـای ارزشـمندی 
برای توسـعه دیپلماسـی انرژی در پیش گرفته اسـت، تصریح کرد: 
زمینه های همکاری ارزشـمندی با توجه به تلاش هـای وزارت نفت 
بین ایران و برخی از کشـورهای آمریکای لاتین شـکل گرفته است 
که این شـرایط به بی اثر کـردن تحریم هـا و افزایـش ارز آوری تأثیر 

فراوانی خواهد داشـت.
ایـن نماینـده مجلـس بـا تاکیـد بـر اینکـه بیشـتر پالایشـگاه های 
کشـورهای آمریـکای لاتیـن بـه دلیـل بـی بهـره بـودن از دانـش 
مهندسـی غیرفعال هسـتند، گفت: با ارائه خدمات فنی و مهندسی 
ایـران بـه ایـن پالایشـگاه ها و صـدرو فرآورده هـای نفتـی بـه آنها، 
اثرگذاری بسیار قدرتمندی در بین کشـورهای منطقه و فضای بین 
الملـل خواهیم داشـت و همچنین کمک شـایانی به اقتصاد کشـور 
انجام می شـود. وی دیپلماسـی دولت سـیزدهم به ویژه وزارت نفت 
را در حوزه انـرژی مثبت ارزیابی کـرد و گفت: دولـت اهمیت انرژی 
را در سـطح منطقه و بیـن الملل بـه خوبـی درک کرده و جـدای از 
گفت وگوهای سیاسـی که بین ما و سـایر کشـورها در جریان است، 
وزارت نفـت دیپلماسـی انـرژی را بـه شایسـتگی بیـن کشـورهای 

منطقـه و فضای بیـن الملل توسـعه داده اسـت.
نخعـی بـا تاکیـد بـر اینکـه دولـت توسـعه دیپلماسـی انـرژی را 
بـه فضـای سیاسـی گـره نـزده اسـت، یـادآور شـد: بهبـود روابـط 
در حـوزه انـرژی بـا کشـورهایی نظیـر ترکمنسـتان، برخـی از 
کشورهای اروپایی، کشـورهای منطقه و همسایه و اسـتفاده کردن 
از ظرفیت هایـی کـه در این حـوزه وجـود دارد، می تواند ایـران را به 

هـاب گازی منطقـه تبدیـل کنـد.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شـورای اسلامی کشورهای آمریکای 
لاتین را از جملـه ظرفیت های ارزشـمند برای توسـعه دیپلماسـی 
انرژی کشـور برشـمرد و خاطرنشـان کرد: تقویت دیپلماسی انرژی 
کشـور، ابزاری برای افزایش قدرت سیاسـی اسـت که جایگاه ایران 

را بیـش از گذشـته در منطقه و فضـای بین الملل ارتقـا می دهد.

خبر

کاغذ سیاست

از اروپا آبی برای ایران گرم نمی شود، باید مشکلات مان 
با آمریکا را حل کنیم

گزارش
ایلنا

تحلیل گـر مسـائل بین الملـل گفـت: از حمـام اروپـا 
آبی بـرای جمهوری اسـلامی ایـران گرم نخواهد شـد 
و باید به سـمتی برویـم که مشـکلات مان را بـا آمریکا 

حـل کنیم.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، حسـن 
بهشـتی پور کارشـناس مسـائل بین الملل در پاسخ به 
این سـوال که در روزهای گذشـته علی باقـری معاون 
سیاسـی وزارت امـور خارجـه و همچنیـن مسـئول 
تیـم مذاکره کننـده ایـران، در امـارات بـا کشـورهای 
تروئیـکای اروپایی گفت وگو کـرد. با توجه بـه اتفاقات 
روزهای گذشـته در حـوزه مذاکرات هسـته ای، مانند 
آزادی زندانیـان دو تابعیتـی، آزاد شـدن بخشـی از 
پول هـای بلوکـه شـده ایـن گفت وگوهـا را تـا چـه 
میزان می تـوان بـه این اتفاقـات ربـط داد، گفـت: اگر 
از مـن بپرسـید تحلیـل مـن این اسـت کـه ما بایـد به 
شـکل مسـتقیم با آمریکایی ها مذاکـره کنیـم زیرا در 
ایـن موضـوع بهتـر بـه نتیجـه می رسـیم. اروپایی هـا 
عمـلا نقـش تعیین کننـده ای در رونـد مذاکـرات را 
ندارنـد، چـون حداقـل در زمانی کـه آمریـکا از برجام 
خارج شـد، یـک سـال اروپایی ها مـا را درگیر مسـئله 
اینسـتکس کردنـد و گفتنـد جبـران خواهیـم کـرد و 
سـعی می کنیـم بـا ایـران مناسـبات اقتصـادی برقرار 

کنیـم، امـا نتوانسـتند.
وی افـزود: بعضی هـا می گوینـد اروپایی ها نخواسـتند 
که این کار را انجـام دهند، اما من معتقدم نتوانسـتند. 
چـون هژمونـی مالـی ایـالات متحـده آمریـکا بـر 
بازارهـای پولـی و فعالیت هـای اقتصـادی بـه قـدری 
گسـترده بـود کـه هیـچ شـرکتی جـرات نکـرد عملا 
بـا ایـران وارد همـکاری شـود. حتـی شـرکای چینی 
و روسـی جـزو اولیـن شـرکت هایی بودنـد کـه بعـد 
از خـروج آمریـکا از برجـام از ایـران خـارج شـدند. 
هندی  هـا، کره جنوبـی، ژاپـن، اسـترالیا و... بـه ترتیب 
بعـدا خـارج شـدند. بنابرایـن واقعیـت ایـن اسـت، به 
نظرم بـا اروپایی هـا مذاکره کنیـم، ضرری نـدارد اما از 
نظـر رویکـرد بایـد حواس مان باشـد که مـا بـا آمریکا 
رو بـه رو هسـتیم و طـرف آمریکایـی اسـت کـه بـا ما 
مشـکل اساسـی دارد و باید از طریق مذاکره مسـتقیم 

مسـأله مان را بـا آنـان حـل کنیـم.
بهشـتی پور تصریـح کـرد: مـن در خبرها خوانـدم که 
امیـدوارم صحـت نداشـته باشـد، در مذاکـرات عمان، 
عمانی هـا دائـم از ایـن اتـاق بـه آن اتـاق می رفتنـد. 
یعنـی آمریکایی هـا در یـک اتـاق نشسـته بودنـد و 
طـرف ایرانی هـم در اتاق دیگـر و عمانی هـا کار تبادل 

پیـام را انجـام می دادند. مـا در قـرن 21 هسـتیم و در 
شـرایط خاصی که بدترین فشـارهای اقتصـادی طول 
تاریـخ به ایـران وارد می شـود؛ ایـن چـه روش مذاکره 
کردن اسـت. اگر ما با آمریکا مسـتقیم مذاکـره نکنیم 
چـه چیـزی بـه دسـت می آوریـم؟ یـک زمانـی بـود 
طرف های ایرانی را بـه اینکه آدم های واداده و وابسـته 
به غرب هسـتند و آمریـکا را کدخدای دنیـا می دانند، 
متهـم می کردنـد. الان که دیگـر در مورد دولـت آقای 
رئیسـی و مذاکره کننـده گان چنیـن مطالبـی مطـرح 
نمی شـود و اعتمـاد کامـل دارنـد. بنابرایـن بایـد بـا 
قدرت و قـوت با طـرف آمریکایـی بنشـینند و مذاکره 
کنند. چه اشـکالی دارد؟ این نوع مذاکـرات، مذاکرات 
قرون وسـطایی هـم نیسـت. فکـر نمی کنـم در قـرون 

وسـطی هـم اینطـور مذاکـره می کردند.
بهشـتی پور تصریح کـرد: اروپایی ها عملا نشـان دادند 
که به ویـژه بعد از جنـگ اوکراین، دو سـوی آتلانتیک 
بـه شـدت بـه هـم نزدیـک شـده و کامـلا هماهنـگ 
هسـتند و آمریکایی ها توانسـتند اروپا را در این جنگ 
در اختیـار خودشـان قـرار دهنـد. بنابرایـن واقعـا مـا 
بـا چـه کسـی می خواهیـم گفت وگـو کنیـم کـه آنها 
هم، روی آمریـکا تأثیرگذار باشـند؟  متاسـفانه چنین 
معادلـه ای برقرار نیسـت. نفـس مذاکره کـردن عالی و 
خوب اسـت کـه بـا تروئیـکای اروپایـی مذاکـره کنیم 
اما بایـد بتوانیم آخر موضـوع را حدس بزنیـم. بنابراین 
می خواهـم بگویـم از حمام اروپـا آبی بـرای جمهوری 
اسـلامی ایـران گـرم نخواهـد شـد و بایـد بـه سـمتی 

برویم کـه مشـکلات مان را بـا آمریـکا حـل کنیم.
ایـن کارشـناس مسـائل بین الملـل در پاسـخ بـه 
ایـن سـوال کـه تـا پیـش از ایـن مسـقط و دوحـه 
نقـش میانجـی  را در حـوزه مذاکـرات هسـته ای و 
رفـع تحریم هـا داشـتند امـا بـا سـفر آقـای باقـری به 
امـارات حـالا می بینیـم کـه ابوظبـی هـم وارد حـوزه 
میانجی گـری شـده اسـت. نقـش امـارات در ایـن 
خصوص را چطور تحلیـل می کنید، گفت: شـما توجه 
داشـته باشـید، در یـک اصـل کلـی، زمیـن مذاکرات 
خیلـی اهمیـت نـدارد کـه در کجـا مذاکـره می کنید. 
امـا اگـر کشـورهایی کـه از نظـر وسـعت جغرافیایـی 
ماننـد امـارات کوچـک باشـند کـه از نظـر اقتصـادی 
جزو قدرت های بزرگی اسـت، این کشـورها بـه دنبال 
موقعیت هـای سیاسـی در عرصـه بین المللی هسـتند 
تـا بتواننـد از ایـن موضوعـات بهره بـرداری کـرده و 
جایگاه هـای خودشـان را تثبیـت کنند. اگر کشـوری 
بتوانـد تفاهـم بیـن ایـران، اتحادیه اروپـا و آمریـکا به 
وجود بیـاورد، یـک اعتبـار بین المللی برای آن کشـور 
بـوده و کمک کـردن بـه صلـح، امنیـت و تفاهـم بین  

کشـورها یـک امتیـاز بـرای کشـورها اسـت.

وی تصریـح کـرد: آنهـا می خواهنـد از طریـق ایـن 
فعالیت هـا و میانجی گری هـا موقعیـت خودشـان را 
ارتقا ببخشـند. اگـر خودمان را بـه ویژه از نـگاه امنیت 
ملـی جـای امـارات بگذاریـم، هرچقـدر تفاهـم بیـن 
ایـران، آمریـکا و اروپـا برقـرار باشـد بـه نفـع امـارات 
اسـت. بـه دلیـل اینکـه منطقـه آرام تـر می شـود و 
محور اساسـی سیاسـت خارجـی اماراتی هـا بازرگانی 
و تجـارت اسـت و بـازرگان به دنبـال یـک منطقه امن 
اسـت. هر نوع ناآرامـی مخل صـادرات نفـت و گاز این 
کشـور خواهـد بـود و موجـب فـرار سـرمایه گذاری ها 
خواهـد شـد. اخیـرا امـارات در بیـش از یـک سـالی 
کـه روسـیه بـه اوکراین حملـه نظامـی کـرد، مرکزی 
بـرای سـرمایه های فـرار کرده از روسـیه شـده اسـت 
و جالـب اینجـا اسـت، بـا اینکـه امـارات روابط بسـیار 
نزدیکـی بـا آمریـکا دارد و پایـگاه نظامـی آمریـکا 
در ایـن کشـور حضـور دارد، امـا در موضـوع جنـگ 
روسـیه علیـه اوکراین، عمـلا امکانـی ایجاد کـرده که 
سـرمایه گذارهای روسـی از اوکرایـن فـرار کـرده، بـه 
امارات آمدنـد و برای آنهـا امکانات فراهم کرده اسـت. 
حتـی بعضـی از آن هـا در جهـت دور زدن تحریم ها به 

روسـیه کمـک می کننـد. 
بهشـتی پور در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه ایـن 
گفت وگوها چـه تاثیری در اسـتراتژی آمریـکا در روند 
مذاکـرات خواهـد گذاشـت و آیـا می توانـد تغییراتـی 
ایجـاد کنـد، گفـت: بـه هیچ وجـه تغییـری ایجـاد 
نخواهـد شـد. ایـن مذاکـرات بیشـتر ممکـن اسـت 
بـر کاهـش تنـش در روابـط ایـران و اتحادیـه اروپـا 
تاثیرگذار باشـد. چون در آن 6 ماهی کـه اعتراضات در 
ایران شـکل گرفت، اروپایی ها خیلی روی اپوزیسـیون 

خـارج از کشـور کار کردنـد. از همـه لحـاظ بـا همـه 
امکانـات سـعی می کردنـد روی محـور حقـوق بشـر 

کار کننـد.
وی در پاسـخ بـه این سـوال کـه تحلیـل شـما درباره 
تحـولات رخ داده در حـوزه مذاکـرات از جملـه آزادی 
بخشـی از پول هـای بلوکـه شـده و آزادی زندانیـان 
دوتابعیتـی چیسـت آیـا می تـوان از آن بـه عنـوان 
نشـانه ای از توافـق موقـت تعبیـر کـرد، گفـت:  آنچـه 
مـن به عنـوان پژوهشـگر شـاهد آن هسـتم، ایـن نوع 
بازپرداخـت بدهـی ایـران یـادآور اسـتعمار نو اسـت. 
چـون اولا مـا اختیـاری نداریـم. پـول خودمـان را که 
حاصل صـادرات گاز به عراق بـوده را تعییـن  می کنند 
که بایـد در زمینه غـذا و دارو اسـتفاده شـود و اقلامی 
که اخیرا آزاد شـده به علـت بدهی که به ترکمنسـتان 
داشـتیم بـود و آن هـم بعـد از شـکایت این کشـور در 
دادگاه فرانسـه در موضوع اختلاف قیمـت گاز با ایران، 
رای دادگاه به نفع ترکمنسـتان شـد و ما بیـش از یک 
میلیارد دلار را بایـد از طریق بدهی عراق به آن کشـور 
پرداخت می کردیـم که عراق بـا رضایت آمریـکا آن را 

به ترکمنسـتان داده اسـت. 
این کارشـناس مسـائل بین الملل گفت:  بخشی از این 
پـول را باید از طریق حسـاب عـراق به دولت سـعودی 
بـرای خرج هتـل حجـاج ایرانـی بدهیـم. بنابراین این 
نـوع بازپرداخت چـه افتخـاری بـرای ایـران دارد؟ در 
نهایـت وقتـی بـه کل مسـئله نـگاه می کنیـم، مـن به 
عنوان یک ایرانـی احسـاس سـرخوردگی می کنم که 
چرا ما بـه چنیـن وضعیتی افتادیـم که پـول خودمان 
کـه ناشـی از منابع صـادرات و تـلاش ملت اسـت را به 

ایـن شـکل دریافـت می کنیم. 
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شـماره 14۰26۰319۰12۰۰1787 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبت ملـک سـیرجان تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای بهـروز آقاخانی نژاد 

فرزند رضا به شـماره شناسـنامه 117۰8 صادره از سـیرجان در یک قطعه باغ به مسـاحت 682۵/12 
مترمربـع پـلاک 1748 و 174۵ اصلـی  واقع در سـیرجان اراضـی محمد آبـاد میل دو سـر بخش 36 
کرمان خریـداری از مالک رسـمی آقای حسـین و علی هـر دو اسـدی نیا  محـرز گردیده اسـت.لذا به 
منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی مـی شـود در صورتی که اشـخاص 
نسبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضای 

مدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰3/29

تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰4/13 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1۵146۵2

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شـماره 14۰16۰319۰12۰۰4۰84 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبت ملـک سـیرجان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم صدیقـه نورمندی 

پـور فرزند شـعبانعلی بـه شـماره شناسـنامه 2۵6 صـادره از سـیرجان در یک قطعـه باغ به مسـاحت 
8888/12 مترمربع پلاک ۵274 اصلی واقع در سـیرجان کریم آباد صالح بخـش 37 کرمان خریداری 
از مالک رسـمی آقای شـعبانعلی نورمندی پور محـرز گردیده اسـت.لذا به منظور اطـلاع عموم مراتب 
در دو نوبـت به فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مدت دو مـاه اعتراض خود 
را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰3/29

تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰4/13 
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1۵14676

آگهی فقدان سند مالکیت                                                                         
آقای مهدی ایـزدی همت آبادی، مالک 88 سـهم از 96 سـهم ششـدانگ پـلاک 23۰ 
فرعی از 7۵66 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان که سـند مالکیـت آن در دفتر 131 
صفحه 276 به شـماره ثبت 191۰8 و شـماره چاپـی 179176 ب 93 صادر و تسـلیم 
گردیده، ضمن ارائه دو برگ استشـهادیه تصدیق شـده مدعی اسـت که سـند مالکیت 

بعلت نامعلـوم مفقود گردیده و درخواسـت سـند مالکیـت المثنی نمـوده، لذا بـه اسـتناد تبصره یک 
ماده 12۰ اصلاحـی آیین  نامـه قانون ثبـت مراتب یک نوبـت در تاریخ منـدرج در ذیل آگهی میشـود 
تـا چنانچه کسـی مدعـی انجـام معامله نسـبت  به ملـک فوق  الذکـر میباشـد کـه در این آگهـی ذکر 
نگردیده و یا مدعی وجود سـند مالکیت نـزد خود می باشـد ظرف مـدت ده روز از تاریخ انتشـار آگهی 

به اداره ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان زرند مراجعه و اعتـراض خود را ضمن ارائه اصل سـند مالکیت 
و یا سـند معامله تسـلیم نمایـد در غیر ایـن صورت پـس  از اتمـام مدت مذکور نسـبت  به صدور سـند 

مالکیت المثنـی اقدام خواهد شـد.
تاریخ انتشار: روز دوشنبه مورخ: 14۰2/۰3/29

بیست و نهم و خرداد ماه یک هزار چهارصد و دو شمسی
حسین توحیدی نیا - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1۵1۵2۵7

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰1۵۵9 هیات اول  موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 

حوزه ثبـت ملک کهنـوج تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضـی آقای چراغ لورگ حسـین آبـاد فرزند 
رسـتم بشـماره شناسـنامه 11۵6 شـماره ملی ۵369۵4۵472  صادره از کهنوج  در  یک قطعه زمین 
مزروعی بـه مسـاحت 4794.۵3 مترمربع پـلاک 1843 فرعـی از83- اصلـی مفروز و مجزی شـده از 
پلاک 83- اصلی قطعه یک. واقع در سـهلاور شـهر کهنـوج  محرز گردیده اسـت.لذا بـه منظور اطلاع 
عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
ماه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 

مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰3/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰4/13

علی  رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج.
شناسه آگهی: :1۵13412

 
اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک کهنوج
هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسمی برابر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰1268 هیات اول  موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 

حوزه ثبت ملـک کهنوج تصرفـات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  حسـین پلاشـی فرزنـد غلامرضا 
بشـماره شناسـنامه 649  شـماره ملی 3۰3۰681793 صادره از جیرفت در یک قطعه زمین مزروعی  
بـه مسـاحت 3981۰7 مترمربع پـلاک ۵۵1 فرعـی از1۵8- اصلی مفـروز و مجزی شـده از پلاک 11 
فرعـی از1۵8- اصلی قطعـه دو  واقع در سـرگریچ لـرد آباد شـهر فاریاب   محـرز گردیده اسـت. لذا به 
منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی مـی شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین 
آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند.بدیهی اسـت در صورت 

انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰3/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰4/13

 علی  رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج.
شناسه آگهی: 1۵1341۰

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی برابـر رای شـماره 14۰26۰319۰۰2۰۰1۵73 هیـات اول موضـوع قانـون 

تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی 
حـوزه ثبت ملک کهنـوج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقـای رضا کریـم زاده سـهرانی فرزند 
محمود بشـماره شناسـنامه 833 کد ملـی 316۰976947 صـادره از در یـک باب خانه   به مسـاحت 
18۰.6۰مترمربـع پلاک 1۰737 فرعـی از 2- اصلی مفروز و مجزی شـده از پلاک 2 فرعـی از 2 اصلی 
قطعه یک  واقع در حیـدر اباد خصیلی شـهر کهنوج   محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع عموم 
مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 

عـدم وصول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰2/۰3/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰2/۰4/13

 علی  رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
 شناسه آگهی: 1۵1۰۰76

آگهی انتخابات مسئولان کانون کارگران بازنشسته 
شهرستان زرند 

بدینوسـیله به اطلاع می رسـاند به موجب مدارک تسـلیمی از سـوی 
کانـون مذکور اسـامی و سـمت هر یـک از اعضـاء اصلی و علـی البدل 
هیئـت مدیـره و بازرسـان کـه از تاریـخ 14۰2/2/17 به مـدت چهار 
سـال انتخـاب شـده و دارای اعتبار می باشـند به شـرح ذیل می باشـد. 

1- محمود فرخی )رئیس هیئت مدیره(
2- حسن ابراهیمی )نایب رئیس(

3- محمود شجاعی باغینی )خزانه دار(
4- سید عباس موسوی )دبیر(

۵- احمد غلامی زرندی )عضو اصلی(
6- احمد عرب پور - جواد حاج رحمانی )علی البدل هیئت مدیره(

7-علی زعیم باشی - حبیب الله عرب زاده )بازرسان اصلی(
8-علی خسروی )بازرس علی البدل(

ضمنا مطابـق ماده 2۰ اساسـنامه کلیه اسـناد و اوراق مالـی و بهادار با 
امضای مشـترک رئیس یا نایـب رئیس و خزانـه دار معتبـر خواهد بود. 

سفیر ایران در افغانستان: 

طالبان اجازه بازدید کارشناسان ایران از سد »کجکی« را داد
حسن کاظمی قمی نماینده  ویژه رییس جمهور ایران در امور افغانستان و 
سرپرست سفارت ایران در کابل خبر داد که طالبان اجازه داده تا کارشناسان 
ایرانی از سد کجکی بازدید کنند. وی همچنین تاکید کرد که طالبان باید به 

معاهده حقابه هیرمند پایبند باشد. 
 به گزارش کاغذ وطن به نقل از انتخاب، نماینده  ویژه رییس جمهور ایران در امور 
افغانستان خبر داد که طالبان اجازه داده تا کارشناسان ایرانی از سد کجکی بازدید 
کنند و هیات حاکمه افغانستان باید به حقابه هیرمند پایبند باشند. »حسن 
کاظمی قمی«، نماینده ویژه و سرپرست سفارت ایران در کابل گفت که طالبان 
اجازه داده اند تا کارشناسان ایرانی از سد کجکی بازدید کنند. وی همچنین تاکید 
کرد که طالبان باید به معاهده حقابه هیرمند پایبند باشد.  کاظمی قمی در برنامه 

تلویزیونی صف اول خاطرنشان کرد: حقابه هیرمند در چارچوب معاهده ایران و 
افغانستان باید تامین شود.

سرپرست سفارت ایران در کابل گفت: »موافقت هایی که اکنون صورت گرفته 
که ما بتوانیم و متخصصان ما بروند منطقه را ببینند و زمینه ساز شود برای 
این که ان شاءالله این آب رها شود، خواهشم این است که امروز سیستان دچار 
مشکل است. جمهوری اسلامی ایران نسبت به این مسئله غافل نمی باشد، من 
علاوه بر این که وظیفه دارم در افغانستان دنبال این باشم که حقابه در چارچوب 
معاهده تأمین شود، نسبت به آب پایدار در منطقه باید تلاش های دیگری هم 
صورت گیرد که آن بر عهده دست گاه های دیگر است که باید کار مکملی انجام 
شود که نگرانی ها برطرف شود، منطقه ای که بسیار حاصل خیز است و امروز 

تبدیل شده به یک تلی از خاک و تغییر اکوسیستم و فاجعه زیست محیطی 
ایجاد شده که بتواند ان شاءالله تبدیل به یک فضای خرم شود.« نماینده ویژه 
ایران در امور افغانستان در ارتباط با رابطه دو کشور همسایه تصریح کرد: »ما 
فارغ از این که دو کشور همسایه هستیم با یک مرز طولانی مشترک، و دارای 
مشترکات دینی و مذهبی یک رابطه و کهن تاریخ بین دولت، حوزه تمدنی، 
از منظر اقتصاد و تجارت افغانستان یک بازار تجارت خوب در حوزه صادرات 
ماست، به عنوان یک بازار باید بر رویش حساب کنیم و توجه کنیم و ساختار ها 
و قوانین متناسب با توسعه روابط تجاری و اقتصادیی را باید ایجاد کنیم، در بین 
کشور هایی که ما صادر می کنیم جزو کشور های اول است، در طی سال گذشته 
میزان روابط تجاری دو کشور عدد 1.8 میلیارد دلار بود، در حالی که افغانستان 

بیش از 7۰ درصد درآمدهایش که عمدتاً درآمد های خارجی بود از بین رفت، 
اما ما در بین کشور ها رقم اول را داریم در مسئله تجارت غفلت نکردیم.« به گفته  
وی »افغانستان می تواند به عنوان یک اقتصاد مکمل برای ایران عمل کند به این 
معنا که افغانستان دارای ذخایر و معادن بزرگی است، در حوزه کشاورزی هم 
همین طور از لحاظ سرزمینی و آبی بسیار غنی است، امروز کشورمان در زمینه 
صنعت فولاد می خواهد در سال 14۰4 پنجاه و پنج میلیون تن فولاد تولید کند 
نیازمند به سنگ آهن است، که افغانستان بهترین معادن سنگ و آهن را دارد.« 
پیش از این برخی مقامات ایران از جمله رئیس جمهور این کشور از عدم رعایت 
حقابه از  سوی طالبان انتقاد کرده بود، اما مقامات طالبان بارها اعلام کردند که 

به حق ایران از رودخانه هلمند متعهد هستند. 
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اینفوگرافیک

عکس نوشت

2۵ تن کود قاچاق 
قبل خروج از 

کشور در سیرجان 
کشف شد

جانشـین فرمانـده انتظامی سـیرجان از 
کشـف 2۵ تن کـود شـیمیایی قاچاق در 
عملیـات بازرسـی از یـک دسـتگاه تریلر 
عملیـات مامـوران مبـارزه با قاچـاق کالا 
پلیس آگاهـی این شهرسـتان خبـر داد.
سـرهنگ داراب قنبـری اظهـار داشـت: 
مامـوران پلیـس آگاهـی این شهرسـتان 
هنـگام کنتـرل خودروهـای عبـوری 
در محـور سـیرجان - کرمـان بـه یـک 
دسـتگاه تریلـر مشـکوک و آن را متوقف 

کردنـد.
او افـزود: ماموران پس از بررسـی مدارک 
در بازرسـی از ایـن تریلـر 2۵ تـن کـود 
شـیمیایی فاقـد مجـوز حمـل را کـه بـه 
قصد قاچـاق و خـروج از مرزهای شـرقی 
کشـور بارگیری شـده بود کشـف کردند.
جانشـین فرمانـده انتظامـی شهرسـتان 
سـیرجان با اشـاره به اینکه کارشناسـان 
ارزش ایـن محمولـه قاچـاق را هفـت 
میلیارد ریال بـرآورد کردند خاطرنشـان 
کرد: در ایـن زمینه یک متهم دسـتگیر و 
با تشـکیل پرونده تحویل مرجـع قضایی 

شـد.

رئیس راه و شهرسـازی شهرسـتان رفسنجان خبر 
آغاز ثبت نام متقاضیان مسـکن ملی در رفسنجان 

و انـار را اعلام کرد. 
مهـدی فاتحـی اظهـار کـرد: از امـروز با بازشـدن 
سـامانه ملی مسـکن، متقاضیـان رفسـنجان و انار 

می تواننـد در سـامانه ثبت نـام کننـد. 
او عنـوان کـرد: در ایـن مرحله بـه 1۰ هـزار نفر در 

شهرسـتان رفسـنجان و 2۵۰۰ نفر در شهرسـتان 
انار سـهمیه اختصاص داده شـده اسـت. 

فاتحــی خاطرنشــان کــرد: بــا توجــه بــه 
ــا  ــنجان، ب ــه رفس ــن ب ــار زمی ــاق 27۰ هکت الح
ــدیم  ــق ش ــت، موف ــورت گرف ــی ص پیگیری های
از امــروز ثبت نــام متقاضیــان را بــه جریــان 

بیندازیــم.

فرماندار بـم گفـت: دهیار پـاره وقت باید مشـخص 
کنـد چـه روزهایـی در روسـتا حضـور دارد و بـه 

مشـکلات مـردم رسـیدگی کنـد.
محمد برزنـگ در همایش دهیاران شهرسـتان بم با 
تاکید بر احـرای طـرح هادی روسـتاها اظهـار کرد: 
دهیـاران گزارشـات مربـوط به سـاخت و سـازهای 

غیرقانونی را اعـلام کنند.
وی افزود: برخی روسـتاها بهداشـت مناسبی ندارند 
و دهیـاران بایـد هر طـور شـده زباله هـا را از سـطح 

روسـتاها خـارج کنند.
برزنگ عنـوان کرد: سـه ماشـین حمل زبالـه وجود 
دارد که براسـاس اولویت به روسـتاها تعلق می گیرد 
اما برخـی دهیـاران وضـع مالـی و اعتبـارات خوبی 
دارنـد که مـی توانند بـرای خریـد ماشـین آلات وام 

دریافـت کنند.

فرمانـدار بـم بـا بیـان اینکـه در روسـتاها جـذب 
سـرمایه گذار را در اولویـت قـرار دهیـد، گفـت: بـا 
اعتبـارات دولـت نمی تـوان تمـام مشـکلات را حل 
کـرد و روسـتاها بـرای رشـد، بایـد سـرمایه گذار 

جـذب کننـد.
او عنوان کـرد: دهیـار پـاره وقت باید مشـخص کند 
چـه روزهایی در روسـتا حضـور دارد و به مشـکلات 
مـردم رسـیدگی کنـد. همچنیـن دهیـاران مـردم 
را نامحـرم نداننـد و بـا آن ها صـادق باشـند و هزینه 
کارهایـی کـه انجـام می دهنـد را بـه مـردم اطـلاع 

دهنـد.
برزنـگ در پایـان بـه آبادانی مسـاجد اشـاره کـرد و 
گفت: هـر مقـدار ارتباطمان را بـا  مسـاجد  افزایش 
دهیـم بـه همـان مقـدار از آسـیب های اجتماعی و 

مشـکلات دیگـر دور می شـویم.

سدهای زنجان 
تشنه آب!

سـدهای بزرگ و اسـتراتژیک اسـتان زنجان همگی 
کمتـر از ۵۰ درصـد ظرفیـتِ خـود آب دارنـد. سـد 
»تهم« که اصلی تریـن منبع تامین آب شـهر زنجان 
اسـت، امروز تنهـا 28 درصد ذخیـره آبـی دارد، این 
در حالـی اسـت کـه تابسـتان گـرم و کـم بـارش در 

انتظـار این سـد و مـردم زنجان اسـت.

عکاس: احسان تقی بیگلو

ثبت نام متقاضیان مسکن ملی در 
رفسنجان و انار آغاز شد

فرماندار بم:

روستاها جذب سرمایه گذار را در اولویت قرار دهند

سرپرست سازمان مدیریت و برنامه ریزی اعلام کرد:

شرکت های بزرگ در هر شهرستان 
یک بنای تاریخی را بازسازی کنند

سرپرسـت سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی اسـتان کرمان در سـومین جلسـه 
شـورای برنامه ریـزی و توسـعه اسـتان کرمـان بـا اشـاره به اضافه شـدن کرمان 
بـه مثلث گردشـگری در سـند آمایـش کشـور، گفت: مثلث گردشـگری کشـور 
که شـامل اصفهـان و فـارس و یـزد بود کـه بـا اضافه شـدن نـام کرمان بـه مربع 
گردشـگری تبدیل شـده و توصیـه شـده در راسـتای مسـئولیت های اجتماعی، 
شـرکت های بزرگ علاوه بر کارهای اقتصـادی یک بنای تاریخی آن شهرسـتان 

را در دسـتور کار قرار دهنـد و بـرای مرمت و بازسـازی آن اقـدام کنند.
به گزارش کرمان نـو، بنا به اطلاعات ارائه شـده در این جلسـه در راسـتای رشـد 
اقتصـادی پروژه هـای شهرسـتان های اسـتان بیـن 14 بنـگاه اقتصـادی بـزرگ 

اسـتان توزیع شـده است.
به گفتـه سرپرسـت سـازمان مدیریـت و برنامه ریزی رشـد اقتصادی اسـتان در 
سـال جاری 8.2 درصد تعریف شـده که برای تحقق آن و رسـیدن به شـعار سال 
1۰ برنامه کـه شـامل فعال سـازی واحدهـای راکـد و نیمه فعـال، بهبـود فضای 
کسـب وکار و تکمیـل پنجره واحـد اسـتان، احصا فرصت هـای سـرمایه گذاری و 

غیـره در نظر گرفته شـده اسـت.
در این جلسـه همچنین به پروژه های پیشـران توسـعه اسـتان پرداخته شـد که 
بنا بـه گفته محمدرضـا وحیدی، سرپرسـت سـازمان مدیریـت و برنامه ریزی در 
طی 3 مـاه پایش و رصد خواهند شـد.در این جلسـه پروژه های پیشـران توسـعه 
اسـتان برای امسـال در 2 بخش پروژه های سـفر ریاسـت جمهوری با 293 پروژه 
و اعتبـار 11 هـزار و 86۰ میلیـارد تومـان و پروژه هـای پیشـران توسـعه بخـش 

خصوصی با 6۵ پـروژه و اعتبـار 21 هزار و 21۰ تعریف شـد.
وحیـدی بـا تأکیـد بـر پروژه هـای سـفر ریاسـت جمهوری از مدیـران اسـتانی 

خواسـت تـا ایـن تعهـدات را مدیـران هـر دسـتگاه پیگیـری کنند.
ــارد  ــفر 3۵۵78 میلی ــای س ــار پروژه ه ــغ کل اعتب ــدی، مبل ــه وحی ــه گفت ب
ــرای ســال 14۰2 مبلــغ 1186۰ میلیــارد تومــان لحــاظ  تومــان اســت کــه ب

ــت. ــده اس ش

امینـی زاده گفـت: 2 هـزار  و ۵۰۰ هکتـار از اراضـی 
کشـاورزی در کوهبنان به کشـت محصـولات باغی و هزار 
و ۵۰۰ هکتـار  بـه کشـت محصـولات زراعـی اختصـاص 

دارد.
همزمـان بـا هفته جهـاد کشـاورزی، محمـد رضـا امینی 
زاده با اشـاره به وضعیت کشـاورزی شهرسـتان کوهبنان 
گفـت: کوهبنـان دارای 291 آبـادی و سـطح زیرکشـتی 
معـادل 4 هـزار  هکتـار اسـت کـه 2 هـزار  و ۵۰۰ هکتـار 
مربـوط بـه محصـولات باغـی و 1 هـزار و ۵۰۰ هکتـار  

مربـوط بـه محصـولات زراعـی می باشـد.
او بـا اشـاره بـه اینکـه عمده تریـن محصـولات باغـی، در 
کوهبنان، شـامل: پسـته، زعفران، بـادام و گردو اسـت که 
درآمد کشـاورزان بسـتگی به شـرایط آب و هوایـی دارد، 
افزود: بقیه سـطح زیر کشـت، شـامل: هسـته داران، دانه 
داران و ... می باشـد و عمـده محصولات زراعی نیز شـامل: 

گندم، جـو و یونجه اسـت.
مدیـر جهـاد کشـاورزی کوهبنـان بیـان کـرد: بـا توجـه 
به آب و هـوای مسـاعد شهرسـتان، ایـن منطقه مسـتعد 
کشـت گیاهان دارویی می باشـد کـه تاکنون چنـد نمونه 
از ایـن گیاهان از جملـه: به لیمـو، زعفـران، گل گاوزبان و 

... کشت شـده و امسـال هم کشـت زیره سـیاه در دستور 
کار قـرار گرفتـه اسـت کـه عملکـرد قابـل قبولی داشـته 
و در تـلاش هسـتیم بـه جـای محصـولات بـا بـازده آبـی 
بـالا کشـت شـود. او گفـت: متاسـفانه سـیل اخیـر به 22 
رشـته قنـات، 1۰ اسـتخر، لوله هـا و جو هـای آبرسـان، 
محصـولات کشـاورزی بالاخـص پسـته و صیفـی جـات، 
مـزارع گنـدم در منطقـه بیـدان، دهسـتان خرمدشـت و 

سـایر روسـتا ها آسـیب جدی و اساسـی رسـانده کـه نیاز 
مبـرم بـه مسـاعدت مسـئولان می باشـد.

امینی زاده تصریح کرد: در اثر سـیل اخیـر، باغات و مزارع 
کشـاورزی انباشـته از گل و لای شـده و محصـول پسـته 
اهالی خرمدشـت دچار خسـارت جدی شـده بـه گونه ای 
کـه کشـاورزان ایـن منطقـه در آسـتانه ورشکسـتگی 

هسـتند.

مدیر جهاد کشاورزی کوهبنان:

4 هزار هکتار از اراضی در کوهبنان به کشاورزی اختصاص دارد

معاون دانشگاه علوم پزشکی جیرفت عنوان کرد:

اجرای طرح پزشک خانواده با هدف 
کاهش هزینه های درمان و آمار 

مرگ و میر در جنوب 
معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفت از اجرای 
طرح پزشـک خانـواده با هـدف کاهـش هزینه هـای درمان 

در شهرسـتان های جیرفت و کهنـوج خبر داد. 
طاهـره بیـگ زاده در سـخنان خـود کاهـش مـرگ و میر و 
ارتقـاء سـطح سـلامت عمومـی را از اهـداف طرح پزشـک 
خانـواده برشـمرد و گفت: اجـرای برنامـه پزشـکی خانواده 
به عنـوان یکـی از مهمتریـن مطالبـات و با هـدف کمک به 
سـطح سـلامت عمومـی در دسـتور کار دولـت قـرار گرفته 

اسـت. 
او کاهـش مرگ ومیـر و افزایش سـلامت جامعـه را از جمله 
اهـداف اصلـی این طـرح برشـمرد و افـزود: رویکـرد وزارت 
بهداشـت بـرای رسـیدن بـه شـعار )سـلامتی بـرای همه(، 
طرح پزشـک خانـواده اسـت کـه در سـال های گذشـته در 
روسـتاها، مناطـق عشـایری و شـهرهای زیـر 2۰ هـزار نفر 
اجرا شـده و هم اکنون پزشـک خانـواده در شـهرهای بالای 

2۰ هـزار نفـر هدف اجراسـت.
معـاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفـت مزایای 
طـرح پزشـک خانـواده را کاهـش هزینه هـای پرداختـی 
بیماران دانسـت و گفـت: در این طـرح با توجه به شـناخت 
پزشـک از بیمـار بسـیاری از هزینه های غیرضـروری حذف 

خواهد شـد. 
 بیـگ زاده از آغاز طرح پزشـک خانـواده در شهرسـتان های 
کهنوج و جیرفـت خبر داد و اظهـار کرد: این طـرح در حوزه 
دانشگاه علوم پزشـکی جیرفت در دو شهرسـتان جیرفت و 
کهنـوج قابلیـت اجـرا دارد کـه در حـال حاضر شهرسـتان 
جیرفت به عنوان فـاز اول و  کهنـوج در مرحله بعـد اجرایی 

خواهد شـد.
معاون بهداشـتی دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت از همه 
شـهروندان سـاکن شـهر جیرفـت خواسـت بـرای فعـال 
نمـودن پرونـده الکترونیک سـلامت خانوار خـود و دریافت 
خدمت بـه نزدیک ترین پایگاه سـلامت محـل زندگی خود 

مراجعـه نمایند.
وی هم افزایـی و همراهی همه دسـتگاه های اجرایی ذیربط 

را در اجرای طرح پزشـک خانواده ضروری دانست.

فراخـوان سـومین دوره مسـابقه 
 Poster Stellars طراحی پوستر

2023 منتشـر شد.
مهلت: 12 تیر 14۰2

آیا ما در جهـان تنها هسـتیم؟ این سـوال دور از ذهـن از زمان 
سـپیده دم قرن ها مورد بحث بوده اسـت. امروزه وجود حیات 
فرازمینـی توسـط بسـیاری جـدی گرفتـه شـده اسـت. اگـر 
تمدن غیرزمینـی دیگری در تلاش اسـت بـا ما ارتبـاط برقرار 
کند، آیا مـی توانیم با اسـتفاده از زبـان بصری خودمـان با آنها 
ارتبـاط برقـرار کنیم؟ آیـا ما بـه عنـوان هنرمنـدان و طراحان 
می توانیم با اسـتفاده از تخیل فعلی، دانـش طراحی و عملکرد 
هنری خود هر نـوع تعاملـی را با آنها برقـرار کنیم؟با اسـتفاده 
از یـک زبان جدیـد زبانـی، ابتدایی/باسـتانی، فرم ها، اشـکال، 
اعـداد، داده ها، تخیـل، رنگ ها، کدهـا، پیکتوگـرام، ایموجی 
ها، نمادهـا، کد بریل، یا زبان اشـاره؟ بـا اسـتفاده از درک خود 
از مفهـوم ارتباط بـا شـکل های زندگـی ماورایی، پوسـتری با 
تخیـل خـود طراحی کنیـد کـه از ایـن موضـوع الهـام گرفته 

شـده باشد.
جوایز مسـابقه: تمـام پوسـترهای برنـده جوایز »بـزرگ، طلا، 
نقره و برنـز« از همه دسـته هـا به طـور ایمن در یک کپسـول 
فـولادی ضد زنـگ نگهـداری می شـوند و بـه مدت 1۵ سـال 

در زمیـن دفن شـده و در سـال 2۰38 دوبـاره باز می شـوند.
اسـامی همه برنـدگان و اعضای هیئـت داوران بر روی سـنگ 
بنـای یادبـودی که محـل دفن کپسـول زمـان را پوشـش می 

دهد، حـک می شـود.
2023 Poster Stellars لینک های مرتبط وبسایت

انتظار از حوزه فرهنگ و هنر 
اثرگذاری و جریان سازی است

سرپرسـت معاونت فرهنگـی و رسـانه ای اداره کل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان 
کرمان تأکید کـرد: ظرفیت مسـاجد در فعالیت هـای فرهنگی باید فعال شـود ضمن 
اینکه تأثیرگذاری و جریان سـازی آن چیزی اسـت کـه از حوزه فرهنـگ و هنر انتظار 

می رود.
 سـیدمهدی میرتاج الدینی، در نشسـت شـورای اداری سـتاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری مسـاجد اسـتان بهترین ظرفیـت برای انجـام فعالیت هـای فرهنگی 
را مساجد دانسـت و افزود: اسـلام قوی ترین سـازمان سیاسـی در حکومت را مسجد 
قرار داده و در محله ها هم مدیر مشـخص کـرده و آن ظرفیت مسـجد و ائمه جماعت 
اسـت. سرپرسـت معاونـت فرهنگـی و رسـانه ای اداره کل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی 
اسـتان کرمان تصریح کرد: چنانچه ائمه جماعـات در صدد نقش آفرینـی در محلات 
باشـند در مواجهه با بسـیاری از معضلات آن محله می توانند مدیریت داشـته باشند.

 او با اشـاره به اینکه اکثـر مسـاجد از نقش اساسـی خود فاصلـه گرفته و بـه برگزاری 
نمازجماعت و برخی مناسـبت ها بسـنده کردند؛ گفت: از طرفی ظرفیت مسجد نباید 

تحت الشـعاع مجموعه های فرهنگـی و غیره قـرار بگیرد.
میرتـاج الدینی بـر ایجـاد شـبکه ارتباطـی از طریـق مسـجد بـرای توزیـع تولیدات 

فرهنگـی تأکیـد و بیـان کـرد: ایـن از مهمتریـن ملزومـات فرهنگی اسـت.
او ظرفیت کانـون های مسـاجد را بیش از آنچه دانسـت که تاکنون نشـان داده شـده 
اسـت و تأکید کرد: ظرفیت مسـاجد در فعالیت هـای فرهنگی باید فعال شـود ضمن 
اینکه تأثیرگذاری و جریان سـازی آن چیزی اسـت کـه از حوزه فرهنـگ و هنر انتظار 

می رود. 
سرپرسـت معاونت فرهنگـی و رسـانه ای اداره کل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان 
کرمـان در بخش دیگـری از سـخنانش ضمـن قدردانی از تـلاش های انجام شـده در 
خبرگزاری شبسـتان اسـتان کرمان تصریح کرد: وجـود انگیزه های قـوی و محتوای 

غنی مـواردی اسـت که ضـرورت  ایجـاب می کند
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آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای   
شماره ب /1402/22-۵2 

شـرکت آب و فاضـلاب اسـتان کرمـان در نظر دارد مناقصـه عمومی خرید مخـزن یکصد متر مکعبی پلـی اتیلن  را از طریق سـامانه تـدارکات الکترونیکی 
دولـت بـه شـماره 2۰۰2۰۰۵963۰۰۰112  برگـزار نمایـد. کلیـه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسـناد مناقصه تا ارائه پیشـنهاد مناقصه گران و بازگشـایی 
پاکـت هـا از طریـق درگاه سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولت )سـتاد( بـه آدرس WWW.Setadiran.ir انجام خواهد شـد و لازم اسـت مناقصه گران در 
صـورت عـدم عضویـت قبلـی، مراحـل ثبت نام در سـایت مذکـور و دریافت گواهـی امضای الکترونیکی را جهت شـرکت در مناقصه محقق سـازند تاریخ انتشـار 

مناقصه در سـامانه تاریخ 14۰2/۰3/27 می باشـد.
مبلغ برآورد: 7.42۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 371.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار( در وجه شرکت آب و فاضلاب استان کرمان
ضمانتنامه فوق باید به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: مورخ 14۰2/۰3/27 لغایت 14۰2/۰4/۰4
مهلت زمانی ارائه پیشنهادات: ساعت 19 روز پنجشنبه تاریخ 14۰2/۰4/1۵

آخرین مهلت تحویل پاکت )الف(: به صورت حضوری ساعت 12:۰۰ روز  پنجشنبه مورخ 14۰2/۰4/1۵ به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان 
تاریخ بازگشایی پاکات: ساعت ۰9:4۵ روز  شنبه تاریخ 14۰2/۰4/17

محل تامین اعتبار: منابع عمرانی وجه نقد 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها 

آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان تلفن: 3322296۰ - ۰34 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۰2141934

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 8۵193768

وزارت نیرو چرخ زندگی بدون آب از حرکت می ایستد، زندگی با آب جریان دارد
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 نوبت اول


